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UVODNA BESEDA PREDSEDNIKA 

Kljub manjšim vmesnim nihanjem navzgor se je slovensko gospodarstvo konec leta 2011 spet znašlo v recesiji. Razvoj in 
investicije se še naprej zmanjšujejo, gospodarska rast je minimalna, javni odhodki se v vse večjem obsegu financirajo z 
zadolževanjem. Prepotrebne reforme doslej niso imele ustrezne podpore. Gospodarstvo je zelo zadolženo, tuji vlagatelji 
pa v naši državi ne vidijo svojih priložnosti. Ugled Slovenije upada, s tem pa tudi boniteta naše države in bank. Posledično 
prihajamo vse težje do tujih kreditov, cena zanje pa je vse višja. Poleg močno neugodnega vpliva gospodarske in finančne 
krize smo se jeseni soočili tudi z domačo politično krizo. 

V tako zaostrenih okoliščinah smo se v minulem letu borili za oblikovanje in sprejetje reform, strategij, politik in predpisov 
na področjih, ki najbolj vplivajo na poslovanje podjetij in s tem za konkurenčnost slovenskega gospodarstva. Zahtevali 
smo nujne kratkoročne ukrepe, pa tudi sistemske in strukturne spremembe, ki pa v ekonomsko socialnem dialogu in v 
družbi žal niso dobili potrebne podpore. Aktivno smo sodelovali pri pripravi predpisov s področja delovno pravne, socialno 
zdravstvene in insolvenčne zakonodaje, ki pa so bili zaradi referendumskih pobud zavrnjeni ali so zastali v Državnem 
zboru. Če bi bili predlogi s teh področij sprejeti, bi bila danes bonitetna ocena Slovenije in insolvenčni postopki drugačni 
kot so. Zato bo v letu 2012 ena od naših najpomembnejših aktivnosti podpora nujnemu sprejemu strukturnih reform.

Prizadevno smo sodelovali pri oblikovanju razvojnih strategij. Uveljaviti nam je uspelo večino predlogov pri oblikovanju 
Razvojne inovacijske strategije (RISS) 2020,  Nacionalnem programu visokega šolstva (NPVŠ) 2020, Programu aktivne 
politike zaposlovanja, Finančnem načrtu ZZZS za leto 2011, Nadgradnji zdravstvenega sistema do 2020 in pri odlogu 
sprejemanja Nacionalnega energetskega programa in Strategije o podnebnih spremembah. 

Uspeli smo tudi z vrsto predlogov pri oblikovanju zakonov in predpisov, kot so Zakon o umeščanju prostorskih ureditev 
državnega pomena v prostor, Zakon o varnosti in zdravju pri delu, Pravilnik o poklicnih boleznih,  Uredba o zagotavljanju 
prihrankov energije pri končnih odjemalcih,  Uredba o odpadkih,  Uredba o zelenem javnem naročanju in Sistem enotne 
vstopne točke za socialne transfere – E sociala. Na področjih gospodarskega prava, davčne in okoljske zakonodaje pa so 
bile kljub argumentiranemu nasprotovanju zavrnjene naše pripombe k Zakonu o preprečevanju zamud pri plačilih, Zakonu 
o spremembah in dopolnitvah Zakona o prevozih v cestnem prometu, noveli Zakona o DDV in k Pravilniku o izvajanju 
Zakona o davčnem postopku.

V dialogu z Vlado RS smo bili še posebej dejavni na področju gradbeništva, širšega graditeljstva, papirništva in lesarstva. 
Gasili smo požare v zvezi z rastočo plačilno nedisciplino, ki je prerasla že vse okvire pričakovanega. Poglobljeno smo se 
vključili in zavzeli za reševanje problematike na področjih javnega naročanja in neplačanih podizvajalcev javnih naročil. 

Aktivno smo sodelovali tudi pri pogajanjih za kolektivne pogodbe dejavnosti in kolektivno pogodbo, ki bo nasledila KPPI. 

Z uvedbo predsedstva GZS kot posvetovalnega telesa drugih organov GZS in devetih strateških svetov smo z več kot 170 
njihovimi člani povečali aktivno sodelovanje gospodarstvenic in gospodarstvenikov v naših organih in ekspertnih delovnih 
telesih. To daje našim predlogom dodatno težo in legitimnost. Znova se je potrdilo, da ostaja naša reprezentativna čez-
sektorska in čez-regijska članska struktura velika prednost, ki nam omogoča hitro identificiranje težav tudi v različnih 
sektorjih in regijah in hitro odzivnost s predlaganjem in preverjanjem delovanja ukrepov v praksi. 

Predsednik GZS mag. Samo Hribar Milič
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Pospeševanje gospodarske internacionalizacije je bilo tudi v preteklem letu naša visoka prioriteta. Organizirali smo 15 
izhodnih in 14 vhodnih poslovnih delegacij, 20 seminarjev z različnih področij mednarodnega sodelovanja (Kako poslovati 
z…), 10 delavnic in 50 drugih  B2B srečanj, mreženj, konferenc, pa tudi individualnih sestankov z novimi veleposlaniki. 
Pod okriljem Centra za mednarodno poslovanje pri GZS (CEMP) je bilo ustanovljenih tudi nekaj interesnih združenj, kot so 
Slovensko-ruski poslovni svet, Slovensko-iranski poslovni klub ter konzorciji za Rusko federacijo, Indijo in Ekvatorialno 
Gvinejo. CEMP je v sodelovanju z Ekonomsko fakulteto v Ljubljani dvakrat izvedel Akademijo internacionalizacije, v okviru 
katere so ugledni predavatelji udeležence seznanili z različnimi vidiki mednarodnega poslovanja. Za čim bolj učinkovito 
uveljavljanje slovenskih podjetij na tujih trgih je GZS pripravila program Go International Slovenia, v katerem je nanizanih 
50 konkretnih ukrepov za povečanje konkurenčnosti domačih podjetij oz. njihov učinkovit vstop na tuje trge. Izvedli smo 
tudi večje število drugih strokovnih posvetov ter izobraževalnih in promocijskih dogodkov z več tisoč udeleženci. Mnogi 
med njimi so postali že tradicionalni, npr. Vrh slovenskega gospodarstva, nekateri pa so povsem novi, npr. Zeleni kažipot 
– kje smo in kaj želimo. 

Za izjemne gospodarske dosežke ter inovativne proizvode in storitve smo podelili skupaj več kot 400 prestižnih nagrad 
in priznanj. Že znanim in uveljavljenim storitvam in produktom ter komunikacijskim kanalom smo v preteklem letu dodali 
nekatere novosti. Tako smo temeljito prenovili vstopno stran gospodarskega portala gzs.si in aktivirali angleško vstopno 
stran za tuja podjetja - Slovenia Business link. Predstavili smo  spletno prodajno platformo kupikupi.si in sledili sodobnim 
oblikam komuniciranja na slovenskem in angleškem twitter kanalu, kjer smo objavili skupaj več kot 450 tvitov.

Pričujoče poročilo o našem delu v letu 2011 je integralno poročilo GZS, ki vsebuje glavne skupne naloge, poročila o delu 
združenj oz. zbornic dejavnosti ter območnih in regionalnih zbornic, ki jih samostojno sprejemajo njihovi upravni odbori, 
pa so navedena le v kratkih povzetkih. 

           mag. Samo Hribar Milič  
           predsednik GZS
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KAJ SMO DELALI IN KAJ SMO DOSEGLI V LETU 2011  
IN S ČIM MORAMO NADALJEVATI?

Leto 2011 je bilo zelo težko poslovno leto, zelo zahtevno za naše članice in za GZS. Gospodarska in finančna kriza je 
močno vplivala slovensko gospodarstvo, jeseni pa je nastopila še politična kriza. V tako zaostrenih okoliščinah smo se 
borili za oblikovanje in sprejem reform, strategij, politik in predpisov na področjih, ki najbolj vplivajo na poslovanje podjetij 
in za konkurenčnost slovenskega gospodarstva. Proaktivno smo podpirali nujne kratkoročne, sistemske in strukturne 
spremembe, ki pa v ekonomsko socialnem dialogu in v družbi niso dobile potrebne podpore. 

Internacionalizacija

V letu 2011 smo organizirali vrsto izhodnih in vhodnih delegacij, različnih seminarjev in konferenc ter poslovnih B2B 
srečanj in razgovorov:

• 14 izhodnih delegacij: Turčija, Češka republika, Avstrija, Velika Britanija, Španija, Italija, Črna gora, Poljska, Ekvatorialna 
Gvineja, Rusija, Irak, Indija 

• 13 vhodnih delegacij: Makedonija, Srbija, Nemčija, Norveška, Indija, Italija, Slovaška, Bolgarija, Turčija, Rusija, Bosna in 
Hercegovina, Avstrija 

• 20 seminarjev z različnih področij mednarodnega sodelovanja (Kako poslovati z...) 

• 10 delavnic 

• 50 drugih B2B poslovnih srečanj, mreženj in konferenc, individualnih sestankov z novimi veleposlaniki …

Nagrade in priznanja -  podelili skupaj več kot 400 nagrad in priznanj

• Nagrada GZS: najprestižnejša nagrada za izjemne gospodarske in podjetniške dosežke

• Priznanja za najboljše inovacije: za izbor je na regionalni ravni sodelovalo 243 inovacij in 777 inovatorjev, podelili smo 
12 zlatih, 23 srebrnih, 11 bronastih priznanj in 2 diplomi  

• 58. Gostinsko turistični zbor: 124 zlatih, 118 srebrnih in 81 bronastih kolajn ter 108 priznanj za sodelovanje 

• 13. Kongres računovodskih servisov: priznanja Naj računovodski servis 2011 v kategorijah mali, srednji in veliki 
računovodski servis 

• Spletni oskarji - nagrada Netko 2011 - nagrade podeljene v 7 kategorijah

• Združenje knjižnih založnikov na Knjižnem sejmu podelilo Schwentnerjevo nagrado za življenjsko delo ter več drugih 
nagrad 

Največji dogodki, ki se jih je udeležilo več tisoč 
udeležencev

• Nagrada GZS: najprestižnejša nagrada za 
izjemne gospodarske in podjetniške dosežke

• Pecha Kucha dogodek – Novi trendi v 
marketingu

• Kongres Orodjarstvo 2011 

• Vrh slovenskega gospodarstva

• Podelitev priznanja Naj računovodski servis 
2011 in 13. Kongres računovodskih servisov

• Posvet Vpliv prava na konkurenčnost 
gospodarstva

• Strateška konferenca o viziji prestrukturiranja 
slovenskega lesarstva

• Podelitev nagrad Netko 2011

• Gostinsko turistični zbor Slovenije

• Konferenca Smart Grids Slovenija

• Omizje Kam in kako usmeriti Slovenijo 2012-
2020

• Dan slovenskega papirništva

• 22. Posvet o poslovanju z nepremičninami

• Veliki jesenski živilski seminar »Zakonodaja in 
trendi«

• 27. Slovenski knjižni sejem

• Dan intelektualne lastnine

• Konferenca »Zeleni kažipot – kje smo in kaj 
želimo«
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365 dni skupnih nalog, novih produktov, storitev in publikacij   

Že znanim in uveljavljenim storitvam in produktom ter komunikacijskim kanalom smo letos dodali še nekatere novosti. 
Z našimi storitvami in produkti smo dosegli vsaj 11.000 podjetij, naših članov in blizu 300.000 zaposlenih, kolikor jih 
zaposlujejo naši člani, poleg tega pa še širok krog drugih poslovnih subjektov, institucij in posameznikov. 

Novi strateški organi GZS          

• Predsedstvo GZS: Skupščina GZS je na svoji 2. seji 7. julija sprejela spremembe in dopolnitve statuta, s katerimi se 
imenuje predsedstvo GZS kot posvetovalni organ drugih organov GZS in imenovala člane predsedstva. Predsedstvo 
se je do novembra sestalo 3 krat, do konca leta pa je predvideno še eno srečanje. Predsedstvo je na letošnjem Vrhu 
slovenskega gospodarstva predstavilo strateški dokument Poziv gospodarstva slovenski politiki. 

• S spremembo statuta GZS na skupščini 7. julija so se formalno oblikovali Strateški sveti (SS) kot posvetovalno telo 
organov GZS za oblikovanje predlogov in stališč do strateških vprašanja razvojnih politik Slovenije. Posebej sta bila 
letos aktivna Strateški svet za politiko energije in podnebne spremembe, ki je pomembno sodeloval pri oblikovanju 
izhodišč za NEP in bil posebej kritičen do podnebne strategije in zakona o podnebnih spremembah, ki nista usklajena z 
energetsko, prometno, okoljsko in drugimi politikami ter Strateški svet za tehnološko politiko, ki je na razširjenih sejah 
sodeloval pri pripravi smernic za razvojno inovacijsko strategijo Slovenije, ki v veliki meri povzema zahteve gospodarstva 
za oblikovanje celovitega inovacijskega okolja v Sloveniji. Na dan strateških svetov 16. 11. je bilo organizirano razširjeno 
omizje Kam in kako usmeriti Slovenijo 2012-2020. Trenutno potekajo aktivnosti za imenovanje članov že delujočih in 
novo oblikovanih strateških svetov.

GZS – iskan in cenjen sogovornik      

GZS za komentarje in mnenja ter stališča dnevno kontaktirajo mediji. Tako smo preko več kot 1000 medijskih kontakotv in 
prispevkov (izjave, stališča, sporočila, novinarske konference, prispevki, nastopi, intervjuji...) aktivno obveščali in  osveščali 
ciljne javnosti. 

Delo zmoremo, ker znamo          

• Čeprav nas je zaposlenih le 110, skozi združenja pokrivamo vse gospodarske panoge in preko območnih zbornic vse 
slovenske regije. 

• Smo odločen sogovornik v ekonomsko socialnem svetu, v organih vseh javnih zavodov, z večino ministrstev, s poslanskimi 
skupinami, z državnim zborom, z državnim svetom, z univerzami. 

• Vključeni smo v 50 EU panožnih združenj in zbornic. 

• Delujemo v interesu 11.000 lastnih članov in v javno dobro konkurenčnosti slovenskega gospodarstva.  

Pripravili smo:

• več kot 6.500 nasvetov našim članom

• prenovoljena vstopna stran Gospodarskega 
portala, 50 podportalov, 4 samostojna spletna 
mesta, 42.000 strokovnih prispevkov, blizu 
1.000.000 obiskovalcev

• angleška vstopna stran za tuja podjetja: 
Slovenia Business link

• nova spletna prodajna platforma kupikupi.si 

• slovenski in angleški twitter kanal, skupaj več 
kot 450 tvitov

• TV.GZS: več kot 100 video reportaž 

• 48 številk Poslovnega tednika in 24 številk 
priloge Mikroinfo

• 4 številke revije Glas gospodarstva in 2 
priložnostni izdaji 

• 12 letakov Mimogrede

• Video vodiči, Prvi Info, Poslovna zbirka 
CD.GZS: zgoščenka Go International 

• e-Bilten Go International Slovenia

• Priročniki za prakso: Incoterms 2010, 
Preglednica Incoterms 2010

• Tiskovine in priročniki: Indija – potrošniška 
Koromandija; Alternativno reševanje delovnih 
sporov s podporo socialnega dialoga
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1. GOSPODARSKO OKOLJE V LETU 2011

Leto 2011 se v svetovnem gospodarstvu ni končalo spodbudno 

Tveganja so se v zadnjem četrtletju uresničevala eno za drugim: zahtevani donosi na dolžniške obveznice so se dvignili, 
razdolževanje bank je še dodatno omejilo kreditiranje realnega sektorja, varčevalni ukrepi za ureditev stanja javnih financ 
so se še okrepili. Rast je ponovno zastala v večini svetovnih gospodarstev. Nadaljevanje negotovosti v evro območju se 
kaže v zmanjšanem povpraševanju in nižji dinamiki rasti svetovne trgovine, kar je upočasnilo rast tudi sicer bolj dinamičnih 
gospodarstev izven Evrope.  

Slovensko gospodarstvo je kriza prizadela relativno bolj od evropskega povprečja. Zaznamovalo jo je ohlajanje prej 
spodbudne rasti Nemčije, ki bo po ocenah EK 0,6-odstotna, zastala je gospodarska rast Francije in Italije. Zaznamovala 
jo je tudi rast nabavnih cen surovin, ki so v začetku leta 2011 dosegle vrhunec in se nato do konca leta 2011 postopno 
umirjale.

Zaostajanje Slovenije za primerljivimi evropskimi državami se je od krize dalje tudi v letu 2011 le še povečevalo. Po 
8,1-odstotnem zmanjšanju gospodarske rasti v 2009 in postopnem oživljanju v letu 2010 se je gospodarska rast Slovenije 
leta 2011 po prvih ocenah SURS realno zmanjšala za 0,2 odstotka. Po skromni krepitvi gospodarske rasti v prvi polovici 
leta se je zadnji dve četrtletji gospodarska aktivnost zniževala in potisnila Slovenijo nazaj v recesijo. Po ocenjeni ravni 
prihodki iz poslovanja še vedno zaostajajo za doseženimi v letu 2008. 

Padec BDP v letu 2011 je bil sicer milejši kot je bil 8-odstotni padec gospodarske rasti v letu 2009, vendar bodo pogoji za 
ponovno oživitev še slabši. V tekočih cenah je BDP Slovenije v letu 2011 znašal 35.639 milijonov evrov ali 17.361 evra na 
prebivalca (v 2008 18.437 evra na prebivalca). 

V letu 2011 se je nadaljevalo krčenje investicij v osnovna sredstva, ki so v celem letu upadle kar za 10,7 odstotka. 

V letu 2011 je bil izvoz edino gonilo gospodarske rasti 

Njegova krepitev, ki je že sicer zaostajala za primerljivimi državami, je bila proti koncu leta čedalje šibkejša. Med oktobrom 
in decembrom se je izvoz blaga in storitev na letni ravni povečal le še za tri odstotke. To je bistveno nižja stopnja rasti 
izvoza kot smo ju pri izvozu beležili v drugi polovici leta 2010 in v prvi polovici leta 2011. Izvoz je tako  v letu 2011 dosegel 
6,8-odstotno, uvoz pa 4,7-odstotno realno rast. Stopnja rasti izvoza je vidno zaostajala za rastjo izvoza v primerljivih 
državah EU 15 in EU 10. 

Domača potrošnja se je realno izrazito zmanjšala. V zadnjem četrtletju 2011 je bila za 4,4 odstotka manjša kot leto pred 
tem. To zmanjšanje je posledica zmanjšanja vseh elementov domačega trošenja, tako gospodinjstev kot državne potrošnje 
in izdatkov za investicije. Med dejavnostmi se je najbolj skrčila dodana vrednost v gradbeništvu, kmetijstvu in gozdarstvu, 
kakor tudi v informacijskih in komunikacijskih dejavnostih. Bolje, a ne tako obetavno kot je kazalo v prvem polletju, so 
predelovalne dejavnosti povprečno v celem letu beležile le 2,9-odstotno rast dodane vrednosti. 

Gospodarstvo 2011 v številkah

• Zmanjšanje gospodarske rasti - 0,2 %

• Upad investicij v osnovna sredstva - 10,7 %

• Rast izvoza + 6,8 %

• Rast uvoza + 4,7 %

• Število brezposelnih 110.692

• Povprečna mesečna bruto plača 1.524 EUR

• Rast cen življenskih potrebščin + 1,8 %

• BDP na prebivalca 17.361 EUR
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Med dejavnostmi se je v letu 2011 že tretje leto zapored najbolj skrčil sektor gradbeništva, ki je pristal na ravni iz leta 2005. 
Spodbudnejša pa so bila gibanja v predelovalnih dejavnostih in v dejavnostih prometa, skladiščenja in zvez.

V domačem poslovnem okolju sta bila glavna problema zadolženost podjetij in posledično omejen dostop do novih virov 
financiranja ter nadaljnje slabšanje situacije na trgu dela. 

Razmere na področju zaposlovanja se niso izboljšale. V letu 2011 se je število delovno aktivnih zmanjšalo še za dobrih 
11 tisoč ali 1,3 %. Skupaj je bilo v 2011 delovno aktivnih oseb 823.967, od tega zaposlenih pri pravnih in fizičnih osebah 
729.050 oseb in samozaposlenih 94.917 oseb. 

V letu 2011 je bilo v povprečju registriranih 110.692 brezposelnih, kar je bilo glede na leto 2010 za 10,1 odstotka več. 
Največje zmanjšanje aktivnega prebivalstva je bilo v dejavnosti gradbeništva (-13,6 %), kjer se je že drugo leto zapored 
število zaposlenih korenito krčilo (v 2010 -9,5 %). Zaskrbljujoči so kazalci o naraščanju deleža dolgotrajno brezposelnih 
oseb. Število registriranih brezposelnih je konec decembra doseglo blizu 113 tisoč, januarja 2012 pa že skoraj 116 tisoč. 
Stopnja registrirane brezposelnosti (prijavljeni na ZRZS) je bila leta 2011 v povprečju 11,8-odstotna, decembra pa že 
12,1-odstotna. Anketna, evropsko primerljiva, ILO brezposelnost pa je bila v 2011 v povprečju 8,1-odstotna, decembra pa 
8,2-odstotna.

Slovenska podjetja so bila v letu 2011 v povprečju močno prezadolžena, hkrati pa so se soočala s kreditnim krčem, oteženim 
dostopom in podražitvami kapitala. Po podatkih Banke Slovenije se je obseg posojil podjetjem pri bankah v Sloveniji v letu 
2011 zmanjšal za 1,13 milijarde evrov, na 18,6 milijarde evrov, kreditni krč še traja. Donos na desetletno obveznico RS je 
ob močno zaostrenih razmerah na finančnih trgih jeseni 2011 presegel psihološko mejo sedmih odstotkov.

Stroškovna konkurenčnost slovenskega gospodarstva je v letu 2011 ponovno padla 

Povprečna mesečna bruto plača za december 2011 je znašala 1.546,09 evra, povprečna v celem letu 2011 pa 1.524,65 
evra, kar je nominalno za 2 odstotka oz. realno za 0,2 odstotka več kot leta 2010. Poleg zadržane rasti plač v gospodarstvu 
je k temu je pomembno prispevala tudi ustavitev rasti plač v javnem sektorju. 

Cene življenjskih potrebščin so se v letu 2011 v povprečju dvignile za 1,8 odstotka, merjeno konec leta pa za 2 odstotka. 
Cene industrijskih proizvodov pri proizvajalcih so se v letu 2011 zvišale za 4,5 odstotka, cene uvoženih proizvodov pa so 
bile višje za 5,4 odstotka v primerjavi z letom 2010.

Ankete GZS

V letu 2011 je izjemno rasla nelikvidnost in plačilna nedisciplina, ki je prerasla tudi v insolventnost velikih, srednjih in 
malih podjetij. Uradnih statistik v zvezi s tem ni, zato smo informacije dostopnosti do kreditov, plačilnih rokih za terjatve 
in obveznostih na domačem in tujem trgu, rokih plačil za poravnavanje davkov in davščin državi ter rokih plačil, ki jih pri 
poravnavanju obveznosti za javna naročila spoštuje država, iskali s tremi četrtletnimi anketami.

Ankete so pokazale skrajno zaostritev pogojev kreditiranja in podaljševanje plačilnih rokov doma in v tujini. Podaljšanje 
plačilnih rokov je zaznavala več kot polovica anketiranih podjetij. Medtem ko so v Sloveniji prevladovali plačilni roki do 
120 dni in več za več kot 30 % anketiranih, za tretjino pa do 60 dni, so tuji kupci svoje obveznosti poravnavali pretežno v 
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60 dnevnih rokih (35 % odgovorov) in rokih do 30 dni (30 %). Plačila iz tujine so dospevala v rokih do 120 dni le pri petini 
anketiranih podjetij. 

Podaljšali so se plačilni roki v javnih naročilih države. Država sicer v javnih naročilih za blago plačuje nekoliko manj ugodno 
kot pri plačilih za storitve in bistveno bolje kot pri plačilih za gradbena dela. 

Da se je likvidnost po uvedbi večstranskega obveznega pobota poslabšala, jih je menilo 25 odstotkov, da se je bistveno 
poslabšala, jih je ocenilo devet odstotkov, medtem ko je po mnenju 60 odstotkov anketiranih podjetij ostala enaka.

EUROPEAN ECONOMIC SURVEY 2011-2012

SKEP - Analitska skupina GZS je septembra 2011 izvedla anketo GZS »EUROPEAN ECONOMIC SURVEY 2011-2012«, ki je že 
nekaj kvartalov zapored kazala na padec poslovnega optimizma in zaupanja. 

Odgovori slovenskih gospodarstvenikov so jasno pokazali na pričakovanja po višjih nabavnih cenah, slabših možnostih za 
zaposlovanje, rešitve pa so nakazovali le v internacionalizaciji. Večji delež anketiranih podjetij je na tujih trgih pričakoval 
prej povečanje prihodkov kot njihovo zmanjšanje, na domačem trgu pa je bila slika obrnjena - večji delež je pričakoval 
prej poslabšanje kot njihovo izboljšanje. Po dvoletnem izjemnem krčenju investicijske aktivnosti tudi po tej anketi za 
2011 in 2012 ni bilo zaznavanja boljših možnosti za investiranje - za 2011 je kar 26 in za 2012 še 9 odstotkov več podjetij 
ocenjevalo, da bodo investirali manj. 

Podobno sliko manj optimističnih pričakovanj izkazuje tudi anketa v mesecu februarju 2012. Večji je optimizem na strani 
visoko produktivnih in izvozno usmerjenih podjetij kot tistih, ki delujejo pretežno doma, z nizko ustvarjeno dodano 
vrednostjo, ki v več kot 70 odstotkih predstavlja le stroške dela. 



Poročilo o delu GZS za leto 2011

2. KADRI 

Kadrovanje in zaposlovanje 

V letu 2011 smo v strokovnih službah GZS (skupnih nalogah in tehnično podpornih službah) zmanjšali število zaposlenih 
za pet delavcev, predvsem na delih, ki niso bila več potrebna oz. se je obseg del zmanjšal. Hkrati pa smo okrepili strokovne 
službe tam, kjer se je obseg dela povečal, predvsem v pravni službi (delo s člani) in projektni pisarni (novi viri prihodkov). 
Kadrovsko smo okrepili tudi nekatera panožna združenja, predvsem zaradi novih aktivnosti in pridobljenih projektov.

V začetku januarja 2012 je pričela aktivno delovati samostojna Turistično gostinska zbornica, zato se je v začetku tega leta  
prezaposlilo pet obstoječih delavcev.

Pregled števila zaposlenih

Dec. 2005 Dec. 2006 Dec. 2007 Dec. 2008 Dec. 2009 Dec. 2010 Dec. 2011
Skupaj 240 195 135 133 133 115 116

Izobrazbena struktura

Tudi v letu 2011 smo nadaljevali z izboljševanjem izobrazbene strukture zaposlenih. Tako je bilo v letu 2011 povprečno na 
zbornici zaposlenih 72 % delavcev z dokončano univerzitetno izobrazbo oz. 91 % delavcev ima dokončano vsaj VI. stopnjo 
izobrazbe. 

Doktor 
znanosti

   Mag. 
znanosti

VII VI V IV III II I  SKUPAJ

Št. zaposlenih 3     16 65 22 7 1 1 0 1         116
% 2,6     13,8 56,0 19,0 6,0 0,8 0,8        0,0 0,8 100

Odnos do zaposlenih in razvoj

Spodbujali smo tudi formalno izobraževanje zaposlenih. V obdobju enega leta bo en sodelavec zbornice predvidoma 
zaključil dodiplomski študij, dva sodelavca pa podiplomski študij. Dialog z zaposlenimi spodbujamo tudi z letnimi razgovori 
tako z direktorji organizacijskih enot kot ostalimi zaposlenimi. 

Starostna struktura v 2011

Starost moški ženske skupaj
18 do 25 1 0 1
26 do 30 4 5 9
31 do 35 3 15 18
36 do 40 4 14 18
41 do 45 5 12 17
46 do 50 5 16 21
51 do 55 4 13 17
56 do 60 3 8 11
61 do 65 4 0 4
Skupaj 33 83 116
% zaposlenih 28 % 72 %
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3. URESNIČEVANJE TEMELJNIH NALOG GZS 

3.1 Zastopanje interesov članov GZS

Interese članov smo zastopali na podlagi stališč strokovnjakov iz podjetij in akademske sfere, povezanih z mrežo vodstva, 
strokovnih služb GZS, združenj oziroma zbornic dejavnosti in območnih oziroma regionalnih zbornic. Uveljavljali smo jih 
pri pripravljavcih in odločevalcih na ravneh resornih ministrstev, vlade, Državnega zbora - Odbora za gospodarstvo DZ, 
Odbora za monetarno politiko in finančne zadeve, Komisije za gospodarstvo Državnega sveta ter v Ekonomsko socialnem 
svetu, Svetu za znanost in tehnologijo in v Svetu za visoko šolstvo. Stališča gospodarstva smo uveljavljali tudi na Univerzah, 
razvojno raziskovalnih in ostalih institucijah znanja. 

3.1.1 Zastopanje pri oblikovanju strategij in politik 

V ospredju razprav in usklajevanja stališč o strategijah in politikah so bili priprava in sprejem Raziskovalne in inovacijske 
strategije Slovenije (RISS) 2011-2020, Nacionalnega programa visokega šolstva 2011-2020 in osnutka Nacionalnega 
energetskega programa 2030 (NEP) – Aktivno ravnanje z energijo, Podnebna strategija Slovenije. Pri tem smo izpostavljali 
dileme realnosti ocene stanja in razlogov za implementacijski deficit dosedanjih strategij. Izpostavljali smo neusklajenost 
ključnih ciljev trajnostnega razvoja in nepovezanosti trikotnika znanja do inovacij na trgu. Prav tako smo opozarjali na 
pomen realnih ocen rasti bodoče porabe električne energije, prioritet in optimizacije javnega in zasebnega financiranja 
naložb v energetske objekte, URE, OVE in infrastrukturo, ki so ključni za trajnostno in konkurenčno oskrbo Slovenije z 
energijo. Z zadržanim mnenjem do ključnih ciljev smo vplivali na upočasnitev obravnave predloga Podnebne strategije 
Slovenije, ki mora tako kot NEP in RISS temeljiti na principih trajnostne rasti, a vedno z vidika vzdržne rasti in konkurenčnosti 
proizvodnih in storitvenih dejavnosti slovenskega gospodarstva. 

Enako izpostavljena so bila strukturna neskladja na področjih terciarnega izobraževanja, trga dela, pokojninskega in 
zdravstvenega sistema, ki so vzrok za to, da se je javno finančna vzdržnost Slovenije močno poslabšala, hkrati pa povečala 
nepripravljenost na strukturne spremembe. 

V ospredju razprav in iskanja rešitev na ravni GZS in panožnih združenj, posebej Podjetniško trgovske zbornice GZS, je 
bila problematika plačilne nediscipline, rastoče insolvenčnosti, problematika dela na črno in sive ekonomije, neplačanih 
podizvajalcev na projektih javnega naročanja ter široka problematika negospodarnega javnega naročanja. Tudi problematika 
neizvajanja Akta za mala podjetja, oblikovana na različnih skupnih posvetih. 

Pričakovanja, izhajajoča iz ukrepov za dvig konkurenčnosti gospodarstva in poslovnega okolja, smo političnim strankam 
posredovali v obliki zahtev za oblikovanje novih ukrepov prebojne strategije Slovenije. V času pred volitvami so bile 
političnim strankam predstavljene na oktobrskem 6. Vrhu slovenskega gospodarstva na Brdu kot 7 zahtev in 14 področij 
s predlogi ukrepov za rast in razvoj. V njih smo posebej izpostavljali vprašanja (ne)delovanja pravne države, vzdržnih 
javnih financ, učinkovitega državnega javnega sektorja in sodobnega trga dela, ki so predpogoj za zmanjšanje davčnih 
obremenitev in zmanjšanje plačilnega nereda. Izpostavljali smo, da bi za večjo likvidnost država morala najprej redno 
plačevati sama, učinkoviteje z manj administriranja učinkoviteje črpati sredstva EU in jih odgovorno investirati v trajnostni 
razvoj. 

6. Vrh slovenskega gospodarstva,  
24. oktober 2011
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Posebej je bila izpostavljena ter z Vlado in resornimi ministri obravnavana problematika gradbeništva, inženiringov, javnih 
naročil. Poudarek je bil na problematiki neplačil podizvajalcem in zastoju naročanja javnih projektov. Problematiko neplačil 
države je na pobudo GZS in po sklepu Vlade obravnavala posebna delovna vladna skupina, ki se je na podlagi 24 primerov 
neplačanih projektov opredeljevala tudi do sistemskih reform javnega naročanja. 

Učinkovita koordinacija nosilcev podpore za internacionalizacijo je ostala izziv že drugo leto zapored. Izpostavljali 
smo nujnost koordinirane in ne razdrobljene podpore podjetjem pri vstopu na bližnje in daljne tuje trge, ker domače 
povpraševanje presega ponudbo tudi zaradi zastoja investicij. 

Stališča v zvezi z zahtevami za premoščanje krize, odpravo ovir in oblikovanje ukrepov za dvig konkurenčnosti poslovnega 
okolja so bila oblikovana na različnih posvetih, v ekspertnih skupinah in delovnih telesih GZS. Posebej aktivni so bili 
Strateški svet za tehnološko politiko, Strateški svet za politiko graditve in urejanje prostora, Strateški svet za politiko 
energije in podnebne spremembe pri GZS, Strateški svet za internacionalizacijo pri GZS. Konec leta so bili imenovani novi 
sveti - Strateški svet za socialna in zdravstvena vprašanja, Strateški svet za politiko varstva okolja in podnebne spremembe, 
Strateški svet za pametno zakonodajo,  Strateški svet za podjetništvo in Strateški svet za regionalni razvoj.  

Na razširjenih sejah Strateškega sveta za tehnološko politiko smo vsebinsko razgradili in podpirali zahteve gospodarstva 
za celovito razvojno in inovacijsko okolje in nove vzvode izobraževanja. Kot člani Sveta za znanost in tehnologijo Vlade 
RS smo jih aktivno sooblikovali v predlogu Razvojno inovacijske strategije Slovenije (RISS) do leta 2020 ter nacionalnega 
visokošolskega programa Drzna Slovenija 2020. Pri tem smo posebej zagovarjali nove vzvode, organizacijske in finančne, 
za učinkovito upravljanje in ravnanje z znanjem in njegovo implementacijo v okolju, družbi in na trgu, ki mora prispevati 
k dvigu produktivnosti gospodarstva. Strateški svet je spremljal in podpiral ukrepe vlade za razvoj razvojno inovacijske 
infrastrukture – centrov odličnosti in kompetenčnih centrov ter krepitve razvojnih jeder v podjetjih, v katera so se vključila 
razvojno najbolj propulzivna podjetja. Na Službo Vlade RS za lokalno samoupravo in regionalni razvoj je posredoval 
predloge za realizacijo ukrepov za odpravo številnih administrativnih ovir in boljšo organiziranost države za učinkovitejše 
črpanje EU sredstev, ki jih je svet na SVLR posredoval že v preteklem letu. Strateški svet se je opredeljeval za implementacijo 
sprejetega RISS in stališča do Horizon 2010.  

Strateški svet za politiko energije in podnebne spremembe ter Strateški svet za politiko graditve in urejanje prostora 
sta skupaj obravnavala podlage za osnutek NEP in do Podnebne strategije, do problematike umeščanja infrastrukturnih 
objektov v prostor. Strokovna stališča v zvezi z učinkovito izgradnjo nove okoljsko in sistemsko pomembne energetske 
infrastrukture smo zastopali v pristojnih telesih vlade, Državnega zbora, ministrstev, pa tudi v medijih. Zastopali smo 
stališče gospodarstva, ki zahteva optimalno kombinacijo virov energije za zanesljivo, varno, trajnostno oskrbo z energijo, 
zmanjšanje energetske odvisnosti in večanje energetske učinkovitosti. Odločno smo nasprotovali predlogom podnebnega 
zakona, ki ni bil zrel za parlamentarno proceduro.

Vladi RS smo skupaj z ostalimi zbornicami in delodajalskimi združenji posredovali zahteve za razbremenitev gospodarstva 
in nujnost spremembe zakonodaje za varno prožnost delovnih razmerij. Vlado in javnosti ter socialne partnerje smo 
seznanjali s posledicami uveljavitve dviga minimalne plače na zniževanje stroškovne konkurenčnosti, ki je poleg ostalih 
bremen še dodatno zmanjšala konkurenčnost slovenskega poslovnega okolja. 

Zelo kritično smo se odzivali do plačne politike in dodatnega zaposlovanja v državni upravi ter nepripravljenosti vlade 
do spoštovanja Resolucije o normativni dejavnosti in Poslovnika Vlade RS. Vlada ni imela posluha za pravočasno 
vključevanje strokovne in poslovne javnosti v pripravo boljše zakonodaje. Kljub temu, da Vlado RS k temu zavezuje že 

Okrogla miza strateških svetov,  
16. november 2011

Okrogla miza strateških svetov,  
16. november 2011



Poročilo o delu GZS za leto 2011

obstoječ poslovnik, se učinki spremembe predpisov na gospodarstvo praviloma ne ocenjujejo. Zato so tudi učinki ukrepov 
za odpravo administrativnih ovir kljub odličnemu sodelovanju z Ministrstvom za javno upravo premalo učinkoviti.

3.1.2 Socialni dialog 

V okviru Ekonomsko - socialnega sveta (ESS) smo zastopali stališča, oblikovana v organih in delovnih telesih GZS, v panožnih 
združenjih in zbornicah ter usklajene predloge reprezentativnih predstavnikov delodajalcev. Razvojna naravnanost kot 
edini način za trajnostno rast gospodarstva in izhod iz gospodarske krize je bila prisotna v vseh razpravah predstavnikov 
GZS na ESS. Vlado RS smo konstantno opozarjali na izpolnjevanje obveznosti in nujnost izvedbe sistemskih ukrepov 
zapisanih v Izhodni strategiji Slovenije 2010-2013.

V okviru Ekonomsko – socialnega sveta smo podprli:

• Nadgradnjo zdravstvenega sistema do leta 2020, z izrazito podporo strateških ciljev ministrstva. Ostro smo ugovarjali 
dvigu prispevne stopnje zavarovanca, ki naj bi nadomestil izgubo sredstev iz dopolnilnega zavarovanja;

• Nujnost izvedbe pokojninske reforme, s tem, da smo ponovno izpostavili, da podpiramo modernizacijo pokojninskega 
sistema kot enega nujnih pogojev za izvedbo gospodarskega prestrukturiranja; 

• Zakon o malem delu in zagovarjali stališče, da morajo biti vse oblike dela obdavčene s približno enako stopnjo davkov 
in prispevkov, kar pomeni, da vsako delo šteje; 

• Zakon o preprečevanju dela in zaposlovanja na črno, s tem da smo podprli vsebino zakona. Strinjali smo se s poostritvijo 
ukrepov nadzora; 

• razpravo o spremembah Zakona o delovnih razmerjih, pri čemer je GZS  skupaj z ostalimi reprezentativnimi delodajalskimi 
organizacijami od MDDSZ zahtevala konkreten predlog zakona, oblikovan v skladu s cilji oziroma izhodišči, ki jih je 
pripravila strokovna delovna skupina za pripravo novele Zakona o delovnih razmerjih.

V okviru delovnih skupin oblikovanih na ESS smo dosegli, da je bil predlog Pravilnika o poklicnih boleznih spremenjen 
skladno z zahtevami gospodarstva. Prav tako smo dosegli soglasje ključnih akterjev, da se pri izvedbi Zakona o varnosti in 
zdravju pri delu, v določilu, ki zahteva  »načrtovanje in izvajanja promocije zdravja na delovnem mestu«, strategija izvedbe 
pri delodajalcu jasno opredeli in uskladi s Kliničnim inštitutom za medicino dela, prometa in športa in Ministrstvom za 
zdravje. Pri pripravi besedil pravilnikov s področja varnosti in zdravja pri delu smo s sodelovanjem v delovni skupini 
socialnih partnerjev z našimi pripombami in predlogi uspešno uveljavili zahteve gospodarstva in dosegli nižjo stopnjo 
administrativnih bremen.

Skozi vse leto smo zahtevali racionalizacijo stroškov zdravstvene blagajne in izvajanje ustreznih ukrepov za zmanjševanje 
odhodkov zavoda, ki bi zagotovila finančno vzdržnost sistema zdravstvenega zavarovanja. Tako smo uspeli pripeljati 
blagajno kolikor toliko varno skozi leto 2011 in s tem zmanjšali  pritisk na rast prispevne stopnje za obvezno zavarovanje. 

Kljub temu, da nismo izpeljali pokojninske reforme in se je zaradi tega odvisnost pokojninske blagajne od prilivov iz 
proračuna še povečala, pa smo uspeli vsaj iz te blagajne izločiti nekatere pravice (varstveni dodatek, državne pokojnine), 
ki so imele značaj socialnega transfera.  Dosegli smo uvedbo enotne vstopne točke za socialne transfere  in ocenjujemo,  
da bo kljub začetnim težavam pri izvedbi novega sistema ta sprememba pomenila pozitiven korak naprej.

Socialni dialog

• Nadgradnja zdravstvenega sistema do leta 
2020

• Pokojninska reforma

• Zakon o malem delu

• Zakon o preprečevanju dela in zaposlovanja na 
črno

• Zakon o delovnih razmerjih

• Pravilnik o poklicnih boleznih

• Zakon o varnosti in zdravju pri delu

• Racionalizacija stroškov zdravstvene blagajne 
in zmanjševanje pritiskov na rast prispevne 
stopnje za obvezno zavarovanje

• Socialni sporazum

DELODAJALCI

DELOJEMALCI VLADA RS

ESS

Ekonomsko-socialni svet
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3.1.3 Sodelovanje pri pripravi in sprejemanju slovenske gospodarske zakonodaje

Med več kot 600 zakoni in podzakonskimi akti smo se v različnih organizacijskih oblikah GZS vključevali v pripravo okrog 
150 ključnih predpisov. Aktivno smo bili vključeni v pripravljalnih fazah, preko delovnih skupin in tematskih posvetov za 
okoli 55 predpisov. V celotnem paketu prilagajanja nacionalne zakonodaje EU direktivam smo zastopali stališče njihove 
zmerne implementacije, ki ne bi smela presegati smernic in s tem poslabševati konkurenčnost slovenskega gospodarstva.

Konstruktivno smo se opredeljevali do predlaganih ukrepov za omejevanje dela na črno, do sive ekonomije in do plačilne 
nediscipline, ki delijo enak izvor – nedelovanje pravne države, nespoštovanje poslovnih in družbenih norm, pa tudi 
pomanjkanje realnega denarja. Izpostavljali smo socialne transfere in njihovo nepregledno koriščenje, ki izhaja iz neurejene 
zakonodaje, neusklajenega delovanja nadzornih organov, ki imajo praviloma premajhna pooblastila za nadzor. Zato smo 
aktivno sodelovali v javni razpravi za oblikovanje predloga Zakona o preprečevanju zaposlovanja in dela na črno, Zakona o 
malem delu, Zakona o davčnih blagajnah in tudi Zakona o finančnem prestrukturiranju in postopkih zaradi insolventnosti. 

Vključevali smo se v spremembe Energetskega zakona in Zakona o trošarinah s pripadajočimi uredbami. 

Zavrli smo sprejetje spremembe Zakona o gospodarskih družbah, Zakona o davčnih blagajnah, Uredbe o ravnanju s 
komunalnimi odpadki in Uredbe o okoljski dajatvi na embalažo – nosilne vrečke. 

Za predlagano Uredbo o zelenem javnem naročanju smo izpostavili nekaj ključnih poglavij, ki so bili na podlagi strokovnih 
argumentov panožnih združenj GZS upoštevani pred njeno uveljavitvijo.

Pomembna podporna vloga GZS je bila tudi pri sprejemanju panožne zakonodaje. 

Na podlagi stališč in predlogov komisije za gospodarsko pravo, ki združujejo pravne in finančne strokovnjake iz gospodarstva, 
smo se preko delovne skupine na Ministrstvu za pravosodje in Ministrstva za zdravje vključevali v sprejemanje oziroma 
pripravo sprememb različnih zakonov. Posebej smo bili aktivni pri sprejemanju Zakona o preprečevanju zamud pri plačilih 
in z njim povezanega Zakona o DDV, Zakona o prevozih v cestnem prometu ter kot že omenjeno pri Zakonu o finančnem 
poslovanju, postopkih zaradi insolventnosti in prisilnem prenehanju. Nasprotovali smo uvedbi obveznega večstranskega 
pobota in »plačilni kapici« 120 dnevnega plačilnega roka in od države zahtevali, da plača svoje obveznosti v 30 dneh. 
Zagovarjali smo rešitve za povečanje učinkovitosti postopkov zaradi insolventnosti in z njimi povezanih izvršilnih postopkov 
ter izboljšanja položaja upnikov v izvršilnih in insolvenčnih postopkih. 

Aktivno smo sodelovali tudi v procesu nastajanja predloga evropske Direktive o boju proti zamudam v trgovinskih poslih 
ter predloga Direktive o pravicah potrošnikov.

3.1.4 Tekoče odzivanje na aktualne spremembe v okolju

Tekoče smo se odzivali na aktualne dogodke, spremembe zakonodaje in predpisov s sporočili medijem, objavo stališč, 
mnenj in komentarjev na spletnih straneh, v Poslovnem tedniku, Glasu gospodarstva in drugih medijih s ciljem, da širšo 
javnost seznanimo s stališči gospodarstva in dosežemo upoštevanje predlogov gospodarstva pri zakonodajalcu.

Srečanje z novinarji

Srečanje z novinarji
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3.2 Spodbujanje mednarodnega poslovanja  

Tudi v letu 2011 smo se osredotočali predvsem na trge, ki so že tradicionalno najpomembnejši za slovenske izvoznike 
blaga in storitev (države EU in JV Evrope) ter trge, ki ob visokih stopnjah gospodarske rasti, predstavljajo potencialne 
poslovne priložnosti za slovenska podjetja: BRIK (Brazilija, Rusija, Indija, Kitajska), Turčija in Bližnji vzhod. Nadaljevali 
smo z aktivnostmi, s katerimi smo si prizadevali tako pri podjetjih, kot državnih institucijah (ministrstvih) in ne nazadnje 
medijih še bolj okrepiti vlogo GZS kot ene ključnih nosilk procesov internacionalizacije gospodarstva v Sloveniji.

Na področju krepitve mednarodnega sodelovanja smo tudi v letu 2011 veliko pozornosti namenili izvedbi izhodnih in 
vhodnih gospodarskih delegacij. Sodelovali smo pri organizaciji nekaterih gospodarskih delegacij ob državniških obiskih 
predsednika dr. Danila Türka in predsednika vlade Boruta Pahorja. Samostojno ali v sodelovanju s partnerji smo izvedli 
15 izhodnih gospodarskih delegacij na naslednje trge: Turčija, Češka, Avstrija, Velika Britanija, Indija, Španija, Italija (3x), 
Črna Gora, Poljska, Ekvatorialna Gvineja, Rusija, Francija in Irak. Pred izvedbo vsake izhodne gospodarske delegacije smo 
pripravili seminarje na temo ''Kako poslovati z izbrano državo'', na katerih smo ob strokovni pomoči zunanjih predavateljev 
in gostov udeležencem predstavili pogoje poslovanja ter priložnosti za slovensko gospodarstvo na določenih trgih. Izhodnih 
delegacij se je udeležilo več kot 500 predstavnikov slovenskih podjetij. Gostili smo 14 vhodnih gospodarskih delegacij 
in sicer iz Makedonije, Srbije, Nemčije, Norveške, Indije (2x), Italije, Slovaške, Bolgarije, Iraka, Turčije, Ruske Federacije, 
Bosne in Hercegovine in Avstrije. Vhodnih delegacij so se udeležili predstavniki iz skoraj 700 slovenskih podjetij.

V letu 2011 smo izvedli več kot 90 dogodkov s področja internacionalizacije slovenskega gospodarstva, ki se jih je udeležilo 
okoli 3.500 gospodarstvenikov. Med najbolj prepoznavne tovrstne dogodke sodijo seminarji »Kako poslovati z…«, na 
katerih predstavljamo poslovno okolje in posebnosti poslovanja v posameznih državah ali regijah. V letu 2011 smo članom 
GZS tako podrobneje predstavili poslovno okolje in priložnosti na 14 trgih. Pripravili smo tudi tradicionalno spomladansko, 
poletno in jesensko mreženje GZS, na katerem so se podjetja srečala s strokovnjaki, poznavalci posameznih lokalnih trgov. 
Večinoma gre za slovenska podjetja in svetovalce, ki drugim slovenskim podjetjem pomagajo pri prodiranju na zahtevnejše 
manj znane trge. 

Pomen poznavanja kulturnih značilnosti in posebnosti pri poslovanju na posameznih trgih smo podjetjem predstavili na 
poslovno-kulturnih večerih, posebni delavnici posvečeni Indiji, z vidika mreženja med podjetji pa je bil pomemben tudi 
dogodek ob praznovanju kitajskega novega leta. 

Pripravili smo tudi tri odmevnejše konference s področja internacionalizacije: konferenco o financiranju razvojnih projektov 
v sodelovanju s SID banko, konferenco z naslovom »Internacionalizacija – strategije izhoda iz krize« in konferenco 
posvečeno Rusiji. 

Za podjetja so koristna tudi srečanja z veleposlaniki tujih držav v Sloveniji oziroma tujimi veleposlaniki, ki imajo sedež 
na Dunaju ali Budimpešti in so akreditirani tudi za Slovenijo. Pripravili smo kar nekaj tovrstnih srečanj, nekatere tuje 
veleposlanike pa smo peljali po podjetjih. Tudi srečanja podjetij s slovenskimi veleposlaniki in ekonomskimi svetovalci 
so pomembna. Minulo leto smo tako organizirali nekaj srečanj z novimi veleposlaniki, preden so prevzeli svoje dolžnosti 
v posameznih državah. V sodelovanju z Ministrstvom za zunanje zadeve smo pripravili tudi letni posvet ekonomskih 
svetovalcev, ki delujejo na slovenskih veleposlaništvih po svetu.

V letu 2011 smo posebno pozornost namenili tudi individualnemu svetovanju podjetjem, ki je prilagojeno za različne 
trge. Povečali smo število obiskov v podjetjih, saj se želimo čim bolj približati našim članom. Dobro poznavanje članov je 
namreč nujno za naše učinkovito delo.

Obiski tujih delegacij na GZS
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Kot vselej smo pri različnih projektih s področja internacionalizacije aktivno sodelovali z različnimi fakultetami in 
sorodnimi institucijami v Sloveniji in tujini. V sodelovanju z Ekonomsko fakulteto smo nadaljevali z organizacijo Akademije 
internacionalizacije. Spomladanske in jesenske izvedbe se je udeležilo 50 slušateljev, predstavnikov slovenskih podjetij, 
ki so se seznanili s sodobnimi pogledi na internacionalizacijo podjetij in institucij z namenom razumevanja vsebinskih 
podlag za uspešno in učinkovito vključitev na mednarodne trge.

Aktivno smo bili vključeni tudi v nekatere projekte, ki so namenjeni krepitvi internacionalizacije gospodarstva. Tako smo 
bili tudi v letu 2011 eden izmed ključnih partnerjev v projektu Enterprise Europe Network (EEN), postali smo partnerji v 
projektu Eurochambres East Invest ter v sodelovanju z avstrijskimi partnerji pridobili projekt SI-K Exportcoop SEE.

3.3 Izboljšanje konkurenčnosti podjetij

3.3.1 Razvojne povezave podjetij

Razvojne aktivnosti oziroma tehnološki preboj slovenskega gospodarstva je tudi v letu 2011 predstavljal eno izmed 
ključnih aktivnosti celotne GZS. Na področju razvoja smo izvedli 20 pomembnejših dogodkov, okroglih miz in konferenc. 
Sodelovali smo pri promociji instrumentov za podpiranje raziskav in razvoja v smeri tehnološkega preboja (Centri odličnosti, 
Kompetenčni centri ter Gospodarska razvojna središča). 

V sodelovanju z JAPTI in MZZ smo v Londonu organizirali investicijsko konferenco »Invest in Slovenia«, katere so se udeležila 
podjetja z zanimivimi tehnološkimi projekti, ki presegajo investicije v višini 5 milijonov evrov. Obisk smo izkoristili za 
promocijo inovativnega slovenskega gospodarstva podjetij ter vzpostavili povezave med vsaj 10 slovenskimi in britanskimi 
podjetji.

V sodelovanju z Inštitutom Jožef Stefan in Uradom za intelektualno lastnino smo organizirali 20 posvetovalnih obiskov 
slovenskih podjetij in jim tako nudili pomoč pri različnih stopnjah razvoja inovacij, produktov, tehnologij. 

Tudi v letu 2011 smo nadaljevali z aktivnostmi podpore podjetjem pri registraciji RR enote pri ARRS (Agencija RS za 
raziskave in razvoj, ki deluje pri MVZT). Registrirana RR enota je namreč predpogoj, da se podjetje lahko prijavi na razpise, 
namenjene spodbujanju RR dejavnosti. Svetovali smo posameznim podjetjem, organizirali smo tudi delavnico za podjetja, 
oboje se je izkazalo kot zelo koristno za podjetja. 

3.3.2 Pomoč podjetjem pri pridobivanju nepovratnih sredstev

V letu 2011 smo se osredotočali na več različnih segmentov: 

• problematiko črpanja nepovratnih sredstev iz naslova kohezijske politike za razvojne aktivnosti podjetij, zlasti na 
zapletene postopke prijavljanja na razpise in poročanja in zapleten proces izvajanja kohezijske politike; 

• usposabljanje podjetij za prijavljanje na razpise in za identifikacijo primernih razpisov; 

• prijavljanje GZS na razpise.

Z EACI (Izvršno agencijo za konkurenčnost in inovativnost) smo organizirali informativni dan glede programa »Eco-
Innovation«. Organizirali smo tudi delavnico za prijavitelje »Kako uspešno prijaviti projekt na razpis »Eco Innovation«. 

V sodelovanju s posameznimi posredniškimi telesi (TIA, MG in MVZT) smo na GZS organizirali informativne dneve za 
predstavitev aktualnih nacionalnih razpisov, v sodelovanju s Slovenskim gospodarskim in raziskovalnim združenjem 

Investicijska konferenca Invest in Slovenia, 
London

Investicijska konferenca Invest in Slovenia, 
London
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pa predstavitev 7. okvirnega programa in drugih programov Evropske komisije. V sodelovanju s SVLR smo organizirali 
konferenco, na kateri so bile predstavljene posodobitve in poenostavitve, ki jih je organ upravljanja sprejel na področju 
črpanja nepovratnih sredstev. 

Med naše pomembnejše aktivnosti so v letu 2011 sodili tudi obiski podjetij, kjer smo na upravnih odborih predstavili 
kohezijsko politiko črpanja sredstev v Sloveniji in možnosti sodelovanja v mednarodnih projektih. Podobne predstavitve 
smo organizirali tudi za posamezne razvojno raziskovalne skupine podjetij. Podjetjem smo nudili tudi individualno 
svetovanje o aktualnih razpisih, primernih za njihovo dejavnost, na sedežu podjetij ali na GZS.

3.3.3 Znanje in inovativnost  

Tudi v letu 2011 smo izvedli Podelitev priznanj GZS za najboljše inovacije. Tu gre za sklop aktivnosti za spodbujanje in 
promocijo inovativnosti slovenskih podjetij, ki poteka celo leto. V vsaki regiji so najprej podeljena priznanja za najboljše 
inovacije v regiji, najboljše na regionalni ravni pa se nato uvrstijo na nacionalni nivo. 

Ohranili smo posodobljen Pravilnik o podeljevanju priznanj za najboljše inovacije ter razširjena področja inovacij 
(tehnološke in ne-tehnološke, t.j. organizacijske, trženjske, storitvene, ekološke, socialne ter druge inovacije). Širitev 
področij je odsevala v velikem interesu podjetij za sodelovanje. Najvišja priznanja smo med drugim podelili za inovacije s 
področja poslovnih modelov. 

V letu 2011 smo posvetili poseben poudarek mednarodni promociji prejemnikov priznanj ter njihovih inovacij preko 
tehnoloških delegacij, ki smo jih organizirali v sodelovanju s Centrom za mednarodno poslovanje, ter preko informacij 
posredovanih na veleposlaništva RS v tujini. 

Na nacionalnem in regionalnem nivoju smo organizirali strateške konference ter okrogle mize na teme spodbujanja 
inovativnosti v slovenskih podjetjih, usposabljanja podjetij o tem, kaj inovacijska dejavnost sploh je in promovirali dobre 
prakse slovenskih podjetij, ki se odlikujejo po uvajanju inovacijskih pristopov na vseh ravneh delovanja in poslovanja, 
zlasti na procesni, trženjski, tehnološki in produktni ravni. 

V sodelovanju z Zavodom Big smo promovirali industrijsko oblikovanje kot sestavni element  razvojne dejavnosti podjetij, 
ki je izjemnega pomena za povečevanje dodane vrednosti in dvig konkurenčnosti podjetja. 

3.3.4 Promocija člana

GZS kot mesto stalnega združevanja, stikov in povezav zagotavlja številne promocijske priložnosti kot nadgradnjo 
marketinških aktivnosti svojih članov. Člani imajo na voljo obširno ponudbo različnih oblik sodelovanja, ki omogočajo 
njihovo predstavitev in oglaševanje njihovih produktov in storitev. Ta ponudba vključuje: 

• promocijo v poslovni stavbi GZS (reklamna stojala, stenski plakat, namizni oglasi, promocijski letaki na razstavnih 
policah, oglaševanje na usmerjevalnih zaslonih, razstava izdelkov, itd.);

• promocijo na dogodkih (prikaz reklamnega oglasa na začetku dogodka, distribucija promocijskega gradiva udeležencem 
in druge oblike promocije v okviru dogodka);

• spletno oglaševanje (objava oglasne pasice na spletnih straneh portala GZS, v elektronskem biltenu Poslovni tednik, v 
bazi podatkov SLOEXPORT);

• oglaševanje v tiskanih medijih (na zgoščenkah iz Poslovne zbirke CD.GZS, v strokovnih gradivih SKEP, v reviji Glas 
gospodarstva).

Podelitev priznanj GZS za najboljše inovacije 
2011
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3.4 Varovanje okolja

3.4.1. Zagotavljanje vpliva pri sprejemanju zakonodaje na področju varstva okolja

Na področju okolja smo v letu 2011 organizirali številne predstavitve in razprave o osnutkih predpisov z različnih okoljskih 
področij in tako omogočili predstavnikom gospodarstva spremljanje njihove priprave oziroma sodelovanje in vplivanje že 
pri nastajanju okoljske zakonodaje. Aktivno sodelovanje predstavnikov gospodarstva na srečanjih, ki jih organiziramo, 
omogoča izmenjavo mnenj, prepoznavanje morebitnih problemov v gospodarstvu in oblikovanje stališč oziroma pobud za 
spremembo predlaganih ali obstoječih zakonskih rešitev.

Aktivno smo sodelovali pri nastajanju oziroma spreminjanju predpisov, med katerimi naj  izpostavimo  zlasti:

• predpise s področja odpadkov (uredba o odpadkih, uredba o ravnanju s komunalnimi odpadki, odlaganje odpadkov na 
odlagališčih...)

• predpise s področja okoljskih dajatev (okoljska dajatev zaradi nastajanja odpadne embalaže...),

• predpise s področja emisij v zrak (kakovost zunanjega zraka v Zasavju...) in

• predpise o skladiščenju tekočin.

Vsebinsko smo uskladili precejšnje število pripomb, razjasnili določene dileme in strokovna vprašanja in prispevali k jasnosti 
predpisov in zmanjšanju administrativnih bremen. To še zlasti velja za Uredbo o odpadkih, ki je bila sprejeta decembra 
2011 in s katero se je v slovenski pravni red prenesla okvirna direktiva 2008/98/ES o odpadkih. Na področju komunalnih 
odpadkov do uskladitve stališč ni prišlo. Nasprotovali smo sprejemu Uredbe o ravnanju s komunalnimi odpadki in dosegli 
umik uredbe iz postopka sprejemanja. Pričakujemo, da se bo v letošnjem letu ponovno pristopilo k pripravi te uredbe, 
hkrati pa tudi uredbe o ravnanju z embalažo in odpadno embalažo. V pripravo obeh se bo zbornica aktivno vključila in 
vztrajala, da se razrešijo preostala odprta vprašanja. 

Nasprotovali smo sprejemu Zakona o omejevanju uporabe nakupovalnih vrečk, ki je bil, tudi na zahtevo GZS, v začetku leta 
umaknjen iz parlamentarne procedure. Ministrstvo za okolje in prostor je namesto zakona pripravilo spremembe Uredbe 
o okoljski dajatvi za onesnaževanje okolja zaradi nastajanja odpadne embalaže. Uredba je bila jeseni zaradi pripomb 
GZS in gospodarstva ter dejstva, da določene aktivnosti v zvezi s plastičnimi vrečkami potekajo na ravni EU, umaknjena iz 
postopka priprave.Uspešni smo bili pri uveljavljanju pripomb na Uredbo o zagotavljanju prihrankov energije pri končnih 
odjemalcih. Sprejete so bile spremembe in dopolnitve te uredbe, s katerimi so bile uveljavljene med drugimi tudi naše 
pripombe, da naj uredba ne bi veljala za naprave, ki so vključene v sistem trgovanja z emisijami. Z uveljavitvijo tega so 
navedene naprave razbremenjene plačila prispevkov in dodatkov iz naslova učinkovite rabe energije.

Aktivno smo se vključili v pripravo Nacionalnega akcijskega načrta za energetsko učinkovitost za obdobje 2011-2016 
(AN-URE 2). V sodelovanju s predstavniki podjetij iz različnih industrijskih panog smo že v fazi priprave akcijskega načrta 
ovrednotili mehanizme za doseganje ciljev učinkovite rabe energije. Pripombe in predloge, ki smo jih podali, se odražajo 
tudi v osnutku AN-URE 2, ki je ključni programski dokument za spodbujanje učinkovite rabe energije in je obravnavan v 
podprogramu NEP.

Na javni predstavitvi predloga nove direktive o energetski učinkovitosti in prihrankih, ki smo jo organizirali na pobudo in 
v sodelovanju s Predstavništvom Evropske komisije v Sloveniji, smo razpravljali o izzivih in možnostih, ki jih predlog nove 
direktive prinaša področju celotne verige od proizvodnje, distribucije do končne porabe energije. Usmeritve direktive je 
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gospodarstvo načeloma podprlo, je pa bilo kritično do ukrepov, ki nove obveze nalaga pretežno gospodarstvu. Sodelovalo 
je okoli 60 udeležencev iz gospodarstva in drugih zainteresiranih javnosti.

Vključevali smo se v razpravo o Strategiji prehoda Slovenije v nizko-ogljično družbo do leta 2050 (podnebna strategija) 
in zavzeli stališče, da se s pripravo strategije ne sme hiteti. Poudarili smo, da je treba strategijo usklajevati in pripravljati 
hkrati z industrijsko, energetsko, prometno, prostorsko, davčno in ostalimi strategijami, politikami in akcijskimi načrti. 
Cilji podnebne strategije in gospodarnega prehoda v nizko-ogljično družbo bi morali temeljiti na analizah doseganja ciljev 
trajnostnega razvoja slovenskega gospodarstva, uresničevanje ciljev pa bi bilo treba podpreti z usklajenimi instrumenti 
razvojne in davčne politike itd. Še zlasti pomembno pa je usklajevanje z NEP ter pospešeno in koordinirano izvajanje 
aktivnosti, ki izhajajo iz že sprejetih zavez. Strategija še ni bila sprejeta, zbornica bo aktivno sodelovala s svojimi stališči v 
nadaljnjih fazah priprave in sprejemanja strategije.

V sodelovanju s člani GZS in Ministrstvom za okolje in prostor smo bili tesno vpeti v pripravo in implementacijo zakonodaje 
o zmanjševanju emisij toplogrednih plinov. To je še posebej pomembno za tista podjetja, ki bodo vključena v trgovanje 
z emisijami toplogrednih plinov v obdobju 2013-2020 (EU ETS) in za tista, ki bodo v bodoče iz tega sistema izločena in 
bo zanje treba predvideti druge, enakovredne ukrepe. Organizirali smo več razprav na to temo, med njimi tudi o okoljski 
dajatvi za onesnaževanje zraka zaradi emisij ogljikovega dioksida ter shemi oprostitve in drugih možnih ekvivalentnih 
ukrepih za zmanjšanje emisij, spodbudah in ovirah.

Na delovnem srečanju s predstavniki Ministrstva za javno upravo na temo administrativnih stroškov in bremen, ki jih 
predstavljajo predpisi s področja okolja, graditve objektov in urejanja prostora, smo v sodelovanju z našimi člani na 
konkretnih primerih zelo kritično ocenili postopke pridobivanja okoljskih in drugih dovoljenj ter zahteve glede vodenja 
evidenc in poročanja. Ker to predstavlja resno oviro za konkurenčnost gospodarstva in velike finančne in administrativne 
obremenitve, smo pozvali k takojšnjemu urejanju zakonodaje in načina dela državne uprave, katere cilj mora biti zmanjšanje 
administrativnih bremen ter enostavnejši, preglednejši in hitrejši upravni postopki pridobitve okoljevarstvenih dovoljenj 
in vpisov v ustrezne registre. 

3.4.2. Povezovanje, izobraževanje in usposabljanje na področju varstva okolja

Organizirali smo več strokovnih konferenc, okroglih miz, delovnih srečanj in delavnic z različnimi okoljskimi vsebinami. 

Konference “Prepoznajmo in spodbujajmo energetsko odličnost” se je udeležilo preko 60 gospodarstvenikov. Spregovorili 
smo o viziji države in širše družbe na področju podnebnih sprememb do l. 2050, ukrepih za spodbujanje učinkovitejše 
rabe energije tako v industriji kot v javnem sektorju in o orodjih, ki jih ponujajo različni pristopi na področju energetske in 
okoljske učinkovitosti. Posebna pozornost je bila posvečena ogljičnemu odtisu.

Na slovensko srbski poslovni konferenci, na kateri je sodelovalo okoli 50 gospodarstvenikov iz obeh držav, smo se posvetili 
ravnanju z nevarnimi odpadki. Srbski gospodarstveniki so si ogledali tudi nekatere lokacije za ravnanje z nevarnimi odpadki.

Posebno skrb smo namenili prepoznavnosti EU znaka za okolje v Sloveniji. Na delavnici, ki smo jo pripravili v sodelovanju z 
Agencijo RS za okolje in Ministrstvom za okolje in prostor v okviru projekta EU za podporo okoljsko prijaznejših proizvodov, 
se je spregovorilo o pomenu znaka v slovenskem prostoru in tudi širše o možnostih pridobivanja spodbud za njegovo 
pridobitev in izkušnjah podjetij, ki so pridobila pravico do uporabe tega znaka za svoje proizvode. V razpravi je bilo 
poudarjeno, da bo le sistematičen pristop k promociji znaka za okolje podprt s strani države in v povezovanju gospodarstva 
in državnih organov pripomogel k večji prepoznavnosti in razširjenosti znaka. K temu naj bi pripomogla tudi uvedba 
zelenega javnega naročanja.
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Ob svetovnem dnevu varstva okolja smo organizirali deveti tradicionalni okoljski dan gospodarstva s strokovno konferenco 
posvečeni novi direktivi o industrijskem onesnaževanju. Na konferenci je sodelovalo preko 120 udeležencev iz gospodarstva. 
Spregovorili smo o novostih, ki jih lahko pričakujejo obstoječi IPPC zavezanci in novi zavezanci dejavnosti po direktivi 
o industrijskih emisijah ter izmenjali izkušnje pri pridobivanju okoljskih dovoljenj. Ocenili smo, da je treba nemudoma 
pristopiti k pripravam za prenos nove direktive v zakonodajo in prakso, za kar je nepogrešljiva redna komunikacija med 
GZS, našimi člani ter ministrstvom za okolje in ARSO. 

Zelo dobro obiskana (okoli 100 udeležencev) in odmevna je bila tudi konferenca »Zeleni kažipot, kje smo in kam želimo«. 
Osvetlili smo bodoče trende na področju energetske in snovne učinkovitosti in odpadkov kot virov surovin. Ugotovili smo, 
da je varstvo okolja tesno povezano z gospodarstvom in močno vpeto v vse poslovne procese in odločitve in se strinjali, da 
je prihodnost v tem, da z manj ustvarjamo več in bolje.

V okviru mednarodnega projekta GREEN smo v sodelovanju z Zbornico kmetijskih in živilskih podjetij in območnimi 
zbornicami izvedli seminarje o okoljskih predpisih v gospodarstvu, s poudarkom na panogi proizvodnje živil in proizvodnje 
gradbenih materialov. S strokovnimi predavanji ali drugimi prispevki smo sodelovali tudi na konferencah in srečanjih 
delovnih teles združenj oziroma panožnih zbornic in na srečanjih, ki jih organizirajo druge institucije.

3.4.3. Informiranje in podajanje nasvetov na področju varstva okolja

Na vseh okoljskih področjih smo nudili informacije in nasvete, še zlasti pa na področju ravnanja z odpadki, embalaže in 
odpadne embalaže, industrijskega onesnaževanja, emisij v zrak in vode, hlapnih organskih snovi, emisij toplogrednih 
plinov, okoljskih dajatev in okoljevarstvenih dovoljenj.

3.4.4. E-katalogi na področju varstva okolja

Vodimo in dopolnjujemo tri e-kataloge in sicer:

• katalog podjetij, ki ravnajo z odpadki (prva objava kataloga je bila decembra 2002, v katalog je vključenih 355 podjetij, 
število obiskov je preseglo 128.000),

• katalog podjetij z okoljskimi priznanji (prva objava je bila avgusta 2003, število vključenih podjetij je 566, število obiskov 
preko 53.000) in

• katalog podjetij z okoljskimi dejavnostmi (prva spletna objava je bila oktobra 2004, število vpisanih podjetij je 471, 
število obiskov preko 34.000).
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3.5. Podpora poslovnemu načrtovanju

Za podporo poslovnemu načrtovanju v podjetjih smo v maju in novembru 2011 pripravili neodvisne ocene in napovedi 
makroekonomskih agregatov in kazalcev na letni ravni (BDP po komponentah povpraševanja, cene, plače, svetovne cene 
surovin...). V tem okviru je še posebej aktivna SKEP – Analitska skupina GZS, ki je aktiven član AIECE - Združenja evropskih 
konjunkturnih inštitutov, kjer napovedi GZS tudi predstavimo in so objavljene spomladi in jeseni v evropskem poročilu za 
tekoče leto, ki ga vsakokrat pripravi eden izmed evropskih ekonomskih inštitutov. Napovedi so zaradi negotovih razmer in 
tveganj zelo nepredvidljive in jih je potrebno prilagajati (dopolnjevati) novim spremenjenim razmeram.  

Za kakovostnejše merjenje poslovne klime in pričakovanj 2011-2012 smo v začetku jeseni 2011 med slovenskimi podjetji 
izvedli anketo o poslovnem okolju in pričakovanjih v okviru »Eurochambres Economic Survey«. Rezultati in analiza ankete o 
poslovnem okolju in pričakovanjih po državah in evropskih regijah, tudi za Slovenijo, so bili objavljeni v skupnem poročilu 
Eurochambres »Economic Survey 2012«.

Večkrat med letom 2011 so bile izvedene ankete na aktualno tematiko, kot npr. administrativne ovire in učinki protikriznih 
ukrepov ter o likvidnosti in poslovnih pričakovanjih.

Rezultate osnovne ankete »poslovno okolje«, ki je bila osredotočena na leto 2012, smo objavili v Konjunkturnih gibanjih 
novembra 2011 in predstavili v drugih informativnih gradivih ter  na dogodkih in novinarskih konferencah GZS. 

S projektom Kazalniki poslovanja KAPOS GZS smo v letu 2011 nadaljevali z nadgradnjo in prilagoditvijo baze podatkov 
uporabnikom. Baza temelji na letnih poročilih gospodarskih družb in samostojnih podjetnikov, sam projekt pa omogoča 
podrobne analize poslovanja po regijah in dejavnostih, kakor tudi slovenskega gospodarstva kot celote. Na tej osnovi so 
bile v SKEP - Analitski skupini GZS kot tudi po regionalnih in panožnih zbornicah GZS pripravljene številne primerjave, 
analize in poročila, ki so bila ena od podlag tudi poslovnemu načrtovanju in odločanju v podjetjih. 

Na podlagi baze zunanjetrgovinskih podatkov smo mesečno spremljali blagovni izvoz in uvoz na agregatnih ravneh in 
pripravljali analize in primerjave trendov v mednarodni menjavi. 

Za pregled tekočih ekonomskih gibanj Slovenije je SKEP GZS mesečno pripravil prikaze v obliki kratkih »flash« novic in 
tabelarični prikaz najnovejših tekočih ekonomskih kazalcev ter druge tematske prikaze. 

Celovito analizo makroekonomskih vsebin zadnjega četrtletja za Slovenijo in EU, kakor tudi napovedi gibanj cen svetovnih 
surovin World Commodity Prices, smo 3 krat letno objavljali v Konjunkturnih gibanjih, 2 krat letno pa v makroekonomskih 
kazalcih za Slovenijo.

3.6 Poslovno informiranje

3.6.1  Infocenter

Borza ponudb in povpraševanj

Mednarodna Borza ponudb in povpraševanja je namenjena domačim in tujim podjetjem, ki iščejo poslovno sodelovanje. 
GZS je od leta 2008 dalje članica slovenskega konzorcija Enterprise Europe Network. To je mreža, ki jo je ustanovil 
Generalni direktorat za podjetništvo in industrijo Evropske komisije z namenom usklajene in celovite podpore majhnim in 
srednje velikim podjetjem. Razvejana je v več kot 40 državah EU in izven EU (ZDA, Zahodni Balkan in Turčija, Rusija, …..). 



Poročilo o delu GZS za leto 2011

Povezuje preko 500 institucij podpornega okolja za podjetništvo in tehnološki razvoj. Ponudba tujih podjetij je oblika 
mednarodnih poslovnih priložnosti za mala in srednje velika podjetja, ki delujejo na trgih EU, srednje in vzhodne Evrope 
ter v mediteranskih državah. Preko Enterprise Europe Network lahko podjetja sklenejo finančno ali prodajno mednarodno 
poslovno sodelovanje.

e-VEM 

V okviru projekta e-VEM smo v sodelovanju z OZ Ljubljana v lanskem letu na GZS izvedli 120 registracij s.p. – jev ostalih 
postopkov za samostojne podjetnike (vpisov v Davčni register, prijav podatkov v zavarovanje, sprememb in izbrisov). Preko 
e-vem smo izvedli 57 postopkov za vpis d.o.o. in ostalih postopkov za d.o.o (vpisov v Davčni register, prijava za DDV, prijav 
podatkov v zavarovanje, sprememb). Poleg tega smo posredovali 1.500 informacij oz. nasvetov o ustanovitvi podjetja ali 
s.p. in o pogojih za opravljanje dejavnosti.

Infopika

V okviru Infopike članom na enem mestu zagotavljamo različne informacije, namenjene predvsem malim in srednje velikim 
podjetjem ter samostojnim podjetnikom. V letu 2011 smo odgovorili na prek 6.000 vprašanj. Najpogosteje zastavljena 
vprašanja so bila s področja delovnih razmerij in javnih listin. Ostala področja informiranja so še računovodstvo, davčni 
postopek, ustanavljanje podjetij, dohodnina, ustanavljanje podjetij, izterjava terjatev in stečaj. 

SLOEXPORT

V mesecu septembru smo skupaj z JAPTI kot partnerjem pristopili k projektu prenove spletne strani in ažuriranja podatkovne 
baze SLOEXPORT. To je edina podatkovna zbirka, kjer so na enem mestu zbrani vsi glavni slovenski izvozniki. V postopkih 
ažuriranja podatkovne baze smo poleg anketiranja obstoječih 4.800 izvoznikov vpisali v bazo še 200 novih izvoznih 
podjetij. S spletnim oglaševanjem smo povečali obisk spletne strani. V letu 2011 si je spletno stran ogledalo preko 220.000 
obiskovalcev, ki so si povprečno ogledali predstavitve 7 podjetij.

Urgenca GZS

Urgenca GZS je namenjena članom, ki so pri poslovanju naleteli na težavo, rešitev pa potrebujejo takoj. V letu 2011 smo 
tako imeli 58 urgentnih klicev naših članov. Najpogosteje smo reševali težave zaradi neustreznih dokumentov pri izvozu 
blaga.

3.6.2. Poslovno-konferenčni center GZS

V okviru Poslovno-konferenčnega centra GZS smo tudi v lanskem letu nudili 20 večnamenskih dvoran, učilnic in sejnih 
sob različnih velikosti, dvorano za svečane dogodke ter Viharnico. Informacije o prostorih so objavljene tudi na spletnih 
straneh, kjer obiskovalci lahko poiščejo podatke o posameznih dvoranah, opremljenosti, si ogledajo različne postavitve 
itd. Organizatorji dogodkov lahko naročijo tudi pogostitev udeležencev in promocijo dogodkov.

3.6.3. Poslovni tednik in MikroInfo

GZS je tudi v lanskem letu svojim članom tedensko po elektronski pošti pošiljala elektronski bilten Poslovni tednik GZS. V 
letu 2011 je izšel 48 krat, 23 krat pa  je izšla priloga MikroInfo. Vsebine Poslovnega tednika pokrivajo aktualne in ažurne 
informacije tako s področja zakonodaje, socialnega dialoga, kot tudi s področja mednarodnega sodelovanja in napovedi 
dogodkov, ki jih zbornica organizira. MikroInfo pa je namenjen predvsem malim in mikro gospodarskim družbam, članom 
GZS, in odgovarja na aktualna vprašanja s področja delovno pravne zakonodaje, davkov, okoljevarstva in drugih področij.
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3.6.4. Poslovna zbirka CD.GZS

V okviru Poslovne zbirke CD.GZS smo v letu 2011 izdali zgoščenko Go International Slovenia. Ta zgoščenka je del programa 
Go International Slovenia, ki slovenskim podjetjem ponuja nabor orodij, predlogov, nasvetov in priporočil za prodor na 
tuje trge in internacionalizacijo. Celotna zbirka sicer obravnava aktualne tematike s področja poslovanja podjetij. Člani 
prejmejo zgoščenke skupaj z Glasom gospodarstva.

3.6.5. Glas gospodarstva

Revija Glas gospodarstva je bila tudi v letu 2011 eno najpomembnejših komunikacijskih orodij za posredovanje ključnih 
aktualnih informacij članom ter za promocijo posameznih delov in GZS kot celote. V preteklem letu smo izdali 4 redne in 1 
priložnostno številko revije.

3.7. Izobraževanje

Posebej za mala in mikro podjetja smo organizirali prek 40 strokovnih seminarjev ter delavnic

v okviru projekta »Vi sprašujete, mi odgovarjamo«, s katerim podjetjem predstavljamo najrazličnejše aktualne poslovne 
vsebine s področja njihovega poslovanja, zlasti pa pravne ureditve trga, delovnih razmerij in izvršbe ter novosti v zakonodaji. 
Delavnice se izvajajo na območnih zbornicah ter samostojnih regionalnih zbornicah.

Pravna služba GZS je v letu 2011 skupaj s CPU organizirala tudi obiskan posvet na temo: Poklicna usposobljenost delavcev 
in vpliv na varnost in zdravje pri delu. 

V letu 2011 smo nadaljevali s serijo dobro obiskanih seminarjev, delavnic, tudi »in-house« seminarjev o prenovljenih 
klavzulah INCOTERMS 2010 in drugih pravnih vidikih mednarodne prodaje blaga. V knjižni zbirki Priročnik za prakso izhajajo 
aktualni pravni priročniki z najrazličnejših področij poslovanja gospodarskih subjektov. Priročniki nastajajo kot rezultat 
praktičnih izkušenj s področja pravnega svetovanja in sodelovanja z uglednimi domačimi in tujimi pravnimi strokovnjaki. 

V lanskem letu so izšli: 

• Ekskluzivna slovensko-angleška izdaja Preglednica INCOTERMS 2010. GZS je od ICC pridobila ekskluzivne pravice za 
prevod in pripravo te ekskluzivne preglednice, ki predstavlja praktični pregled klavzul INCOTERMS.

• Ponatis ekskluzivne slovensko-angleške izdaje INCOTERMS 2010. 

• v sodelovanju med Združenjem družb nepremičninskih posrednikov in Pravno službo GZS je izšel Kodeks dobrih 
poslovnih običajev v prometu z nepremičninami. 

3.8 Javne listine

V okviru skupnih nalog smo tudi v preteklem letu izvajali javna pooblastila na področju mednarodnega prometa blaga 
(izdaja ATA zvezkov za začasni izvoz blaga, izdaja potrdil o nepreferencialnem poreklu za izvoz blaga v tretje države) in javna 
pooblastila na področju prevozov v cestnem prometu (izdaja licenc za opravljanje prevozov blaga in potnikov v notranjem 
in mednarodnem cestnem prometu ter delitev dovolilnic in CEMT dovolilnic za opravljanje mednarodnega cestnega 
prevoza blaga). Poleg teh javnih pooblastil smo v oddelku Javnih listin za slovenske davčne zavezance, za pravne osebe 

Trgovinske klavzule Incoterms določajo pravice in obveznosti strank prodajne pogodbe v zvezi 
z dobavo prodanega blaga:

• kraj in čas dobave blaga kupcu,

• kraj in čas prehoda nevarnosti izgube ali poškodovanja blaga s prodajalca na kupca,

• razporeditev blagovnih stroškov med stranki prodajne pogodbe,

• druge pravice in obveznosti strank, na primer obveznost izvoznega in uvoznega carinjenja, 
zavarovanja blaga, sklenitve prevozne pogodbe, pakiranja blaga in podobno.

Z vse intenzivnejšim vključevanjem slovenskih gospodarskih subjektov v domače in mednarodne 
trgovinske transakcije se povečujejo tudi možnosti nesporazumov in dragih sporov, ko pravice 
in obveznosti strank prodajne pogodbe niso določene dovolj natančno. 

S sklicevanjem na določeno klavzulo Incoterms v prodajni pogodbi stranki jasno določita 
medsebojne pravice in obveznosti v zvezi z dobavo blaga in tako pomembno zmanjšata tveganje 
pravnih zapletov. 

Pravila ICC za uporabo trgovinskih klavzul 
v domači in mednarodni trgovini
ICC rules for the use of domestic
and international trade terms
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Trgovinske klavzule Incoterms določajo pravice in obveznosti strank prodajne pogodbe v zvezi 

INCOTERMS® je registrirana blagovna znamka International Chamber of 
Commerce - The World Business Organization (ICC). Gospodarska zbornica 
Slovenije je izključna imetnica licence ICC za prevod v slovenski jezik, izdajanje, 
distribucijo in prodajo slovensko-angleške izdaje INCOTERMS 2010.
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in samostojne podjetnike, za člane in tudi nečlane GZS, izvajali postopke izvedbe povračila v tujini plačanega davka na 
dodano vrednost. Izdajali smo tudi potrdila o članstvu GZS, ki ga slovenska podjetja potrebujejo pri poslovanju z domačimi 
in tujimi partnerji ob prijavi za nastope na javnem razpisu, za vpise v register, pred podpisom pogodb o sodelovanju itd.

Overjali smo tudi razne listine pri izvozu. Naj navedemo nekaj statistike:  

• ATA ZVEZEK – za začasni izvoz oz. uvoz blaga: v letu 2011 smo izdali 2.656 zvezkov, največ za potrebe sejmov in za začasni 
izvoz blaga profesionalne opreme npr. orodja. Največ smo jih izdali za Hrvaško, sledi Srbija, Bosna in Hercegovina, 
Makedonija, Črna gora, Kanada, Švica, ZDA, Rusija, Turčija ….

• POTRDILA O NEPREFERENCIALNEM POREKLU BLAGA: izdali smo 4.791 potrdil. Največ potrdil smo izdali za izvoz blaga v 
Rusko federacijo, sledi Ukrajina, Kosovo, Belorusija, Iran, Združeni Arabski Emirati, Indija, Kazahstan, Uzbekistan….

• LICENCE ZA PREVOZE: izdali smo 509 novih oz. obnovljenih  licenc, 4.575 izvodov licenc za vozila za opravljanje prevozov 
v cestnem prometu, 61 sprememb licenc ter 3.460 potrdil za voznike nedržavljane EU.

• DOVOLILNICE ZA OPRAVLJANJE PREVOZOV: izdali smo 13.564 dovolilnic in 610 CEMT dovolilnic.

• POTRJEVANJE LISTIN TER IZDAJA POTRDIL O ČLANSTVU GZS: izvedli smo  2.162 overitev listin pri izvozu blaga (izvozni 
računi, ceniki, izjave izvoznikov in drugo) in izdali 34 potrdil o članstvu GZS.

3.9 Portal GZS

Portal GZS se je s prenovljeno podobo še bolj približal potrebam uporabnikom tako s hitrejšim dostopom do novih vsebin 
kot z uporabo video posnetkov in objav na družbenih omrežjih. V letu 2011 je bil portal v povprečju vsak mesec obiskan 
44.532 krat. V tem času smo objavili 4.430 novih prispevkov, ki jih v obliki e-novic redno distribuiramo tudi registriranim 
uporabnikom portala GZS. V letu 2011 se je obseg spletnih strani zmanjšal na 70.000 podstrani. V Koledarju dogodkov 
smo predstavili več kot 1.000 dogodkov v organizaciji GZS.

V letu 2011 smo celovito oblikovno in vsebinsko prenovili Pravni portal GZS, ki sedaj združuje informacije s področja 
gospodarskega, delovnega, izvršilnega prava in drugih pravnih področij. Kot novost se predstavlja Pravna knjigarna, kjer so 
objavljene knjižne izdaje INCOTERMS 2010 ter drugi pravni priročniki za prakso. Poleg tega je na portalu moč najti E-vodiče, 
možnost zastaviti neposredna vprašanja ali pripombe oziroma predloge na zakonodajne predloge. 

Oblikovali smo tudi poseben portal www.incoterms.si. Ta spletna stran  je namenjena promociji klavzul INCOTERMS 2010 
in trženju produktov. Obiskovalci lahko na internetni strani naročijo priročnik Incoterms 2010 in Preglednico Incoterms 
2010, se prijavijo na predvidena izobraževanja na temo klavzul Incoterms in se informirajo o »in-house« usposabljanjih, 
ki jih organiziramo. Stran je postala prepoznavna takoj po postavitvi, saj smo v mesecu januarju 2012 beležili skoraj 1000 
klikov, kar je glede na ozko tematiko strani, v katero je usmerjena, spodbuden rezultat.

Zaradi naraščajoče potrebe po zaščiti interesov naših članov smo na GZS pripravili tudi spletno storitev http://preveri-
stran.gzs.si/slo/, s pomočjo katere spletni podobi podjetja dodeljujemo izraz avtentičnosti ter preverjenosti. 

Članom GZS z najavo dogodka v koledarju Dogodkih članov (http://dogodki-clanov.gzs.si/slo/) omogočamo dodatno, 
brezplačno promocijo dogodka, podjetja, blagovne znamke.

Najbolj obiskani vsebinski sklopi portala GZS: 

• koledar dogodkov

• mednarodno poslovanje

• izobraževanje

• stališča do politik in zakonodaje

• postopki in listine na enem mestu

Najbolj obiskane podatkovne zbirke: 

• SLOEXPORT

• E-katalogi

• Glas gospodarstva

• BORZA ponudb in povpraševanj

• Sejemsko informacijsko središče
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Na straneh spletne televizije GZS (http://tv-gzs.si) objavljamo reportaže z dogodkov GZS, stališča GZS o aktualnih 
gospodarskih razmerah ter zakonodajnih predlogih, izjave za javnost, prenose in posnetke novinarskih konferenc in 
razprav. Video posnetki so dosegljivi tudi na kanalu http://www.youtube.com/user/GZSvideo. 

Med drugimi novostmi na portalu v letu 2011 naj omenimo tudi:

• slovenski in angleški tviter (twitter) kanal

• angleško vstopno stran za tuja podjetja Slovenia Business Link

• novo spletno prodajno platformo kupikupi.si 

• e-Bilten Go International Slovenia. Slovenia Business Link
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4. INSTITUCIJE PRI GZS

4.1. Častno sodišče pri GZS

Častno sodišče pri GZS je v letu 2011 nadaljevalo z afirmacijo klime varstva dobrih poslovnih običajev s preventivnimi 
ravnanji - zlasti z oblikovanjem kodeksov poslovnega obnašanja. V preteklem letu je aktivno sodelovalo tudi pri pripravi 
kodeksa v poslovanju z nepremičninami.

Med prijavami kršitev dobrih poslovnih običajev so se pojavile nekatere nove vrste kršitev in sicer s področja delovanja 
gospodarskega subjekta kot delodajalca ter v zvezi z nelojalnostjo na javnih razpisih sredstev. 

V letu 2011 je Častno sodišče na prošnjo posameznih članov izdalo 20 potrdil o neobravnavanju in nekaznovanosti pred 
Častnim sodiščem za potrebe konkuriranja na mednarodnih razpisih. Večino teh vlog prejme Častno sodišče preko MJU, ki 
ga podjetja pooblastijo za pridobitev tega podatka.

4.2. Stalna arbitraža pri GZS

Stalna arbitraža pri GZS glede na svoj tudi mednarodni status zagotavlja celotno ponudbo storitev za reševanje domačih in 
tujih gospodarskih sporov z arbitražo in konciliacijo ter ustrezno informacijsko podporo vsem zainteresiranim subjektom 
ne glede na njihovo članstvo v GZS. Pri tem upošteva temeljno načelo zagotavljanja tajnosti postopkov pri arbitraži in 
konciliaciji tudi potem, ko je ta že zaključen. Tretjina postopkov ima mednarodno naravo. Storitve arbitraže so na razpolago 
tudi članom, ki želijo samo servisiranje ad hoc arbitražnega postopka.

Stalna arbitraža se je tudi v lanskem letu aktivno vključevala v mednarodne aktivnosti, poročala organom ICC in preko 
članov Predsedstva SA sodelovala pri delu tamkajšnjega arbitražnega sodišča. V letu 2011 je Stalna arbitraža servisirala 
tudi dve seminarski nalogi in eno diplomsko nalogo s področja delovanja arbitraže. 

Stalna arbitraža je svoj »know-how« prenesla tudi na področje projekta o delovnopravni arbitraži in mediaciji. V letu 2011 
je v sodelovanju s tem projektom soorganizirala odlično obiskan letni posvet, tretji po vrsti, o arbitraži in mediaciji v 
gospodarskih in delovnih sporih, z udeležbo uglednih slovenskih strokovnjakov. Del prispevkov s tega letnega posveta je 
bil objavljen v posebnem Zborniku.

V letu 2011 je svoje dolgoletno delo predsednika tega organa zaključil Em. prof. dr. Krešo Puharič. Predsedstvo Stalne 
arbitraže mu je podelilo naziv častnega predsednika Stalne arbitraže, Upravni odbor GZS pa mu je izrekel zahvalo za 
dolgoletno prizadevno in uspešno delo,  zlasti na področju mednarodne afirmacije SA. 
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5. SODELOVANJE Z MEDNARODNIMI ORGANIZACIJAMI 

5. 1. SODELOVANJE Z EUROCHAMBRES

GZS je bila tudi v letu 2011 preko svojega delegata v Bruslju vključena v lobistično dejavnost,  ki jo zveza zbornic izvaja 
v imenu svojih članov na ravni EU. Predvsem gre za oblikovanje usklajenih zborničnih stališč (»position papers«) do 
zakonodajnih predlogov Evropske komisije ter Evropskega Parlamenta. Eurochambres je proaktivno izražala svoja mnenja 
tudi na predlagane politike EU, aktualne diskusije v Evropskem Parlamentu in Evropskem Svetu ter dajala pobude za 
številne ukrepe, ki bi izboljšali evropsko poslovno okolje in konkurenčno sposobnost evropskih podjetij, zlasti malih in 
srednjih. V središču pozornosti so bile naslednje teme:

• Enotni Evropski patent

• Finančna kriza in dostop podjetij do finančnih virov

• Direktiva o energetski učinkovitosti

• Akt za mala podjetja

• Akt o enotnem trgu

• Internacionalizacija evropskih podjetij

• Bela knjiga o transportu

• Zakonodajne in administrativne ovire za MSP

•  idr.

Predstavnik GZS je aktivno sodeloval na rednih mesečnih srečanjih delegatov  evropskih zbornic. V mesecu februarju smo 
za predstavnike evropskih zbornic izvedli tudi posebno predstavitev storitev GZS.

Ob prenovi financiranja Eurochambres smo za GZS uspeli doseči znižanje letnih članarin. Vodstvo GZS je aktivno sodelovalo 
v delu upravnega odbora in skupščine Eurochambres. 

5. 2 SODELOVANJE Z EVROPSKIM EKONOMSKO SOCIALNIM ODBOROM (EESO) 

GZS je interese slovenskih podjetij pri pripravi strokovnih mnenj uveljavljala tudi preko  skupnega predstavnika delodajalskih 
organizacij v EESO. Sodelovali smo v številnih študijskih skupinah za pripravo mnenj na področju delovanja enotnega 
trga (strokovna skupina INT), ekonomske in monetarne unije (strokovna skupina ECO) ter procesa širitve EU (strokovna 
skupina REX). S predsedovanjem stalni kontaktni skupini za Zahodni Balkan smo prispevali pomemben delež pri hitrejšem 
vzpostavljanju socialnega in civilnega dialoga v državah kandidatkah za vstop v EU. Podpredsedniška funkcija našega 
delegata v skupini delodajalcev je tudi v preteklem letu zagotavljala pomemben vpliv slovenskih delodajalcev  na stališča 
in strategijo skupine delodajalcev v okviru EESO.
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5. 3. SODELOVANJE Z MEDNARODNO TRGOVINSKO ZBORNICO

 

Mednarodna trgovinska zbornica s sedežem v Parizu (ICC) je pri OZN, WTO in drugih mednarodnih organizacijah priznana 
kot največja svetovna asociacija, ki preko nacionalnih odborov posameznih držav pospešuje liberalizacijo svetovne 
trgovine in investicij, pripravlja standarde mednarodnih gospodarskih pogodb, spodbuja poslovno etiko, alternativno 
reševanje sporov in korporativno družbeno odgovornost podjetij. GZS vodi sekretariat slovenskega nacionalnega odbora 
ICC. V sodelovanju z Združenjem bank Slovenije, Slovenskim zavarovalnim združenjem, Združenjem za promet ter eksperti 
iz poslovne prakse smo v letu 2011 sodelovali zlasti pri naslednjih aktivnostih ICC:

• promocija in uporaba novih pravil za dokumentarne akreditive EPO 600;

• priprava ekskluzivne slovensko angleške izdaje novih trgovinskih klavzul INCOTERMS 2010;

• izvedba enajstih zelo dobro obiskanih seminarjev in delavnic ter treh in-house seminarjev glede novosti INCOTERMS 
2010;

• izvajanje seminarjev s področja pravnih vidikov priprave pogajanj in pogodb po modelih ICC s poudarkom na mednarodni 
prodajni pogodbi;

• sodelovanje s Komisijo ICC za mednarodno poslovno pravo;

• promocija novih  Enotnih pravil ICC za garancije na prvi poziv;

• sodelovanje pri novostih S.W.I.F.T.-a in njihovem prenosu v prakso;

• sodelovanje z ICC Commercial Crime Services, FIB;

• informiranje o novostih s področja mednarodnih plačilnih instrumentov;

• sodelovanje v Komisiji ICC za bančno tehniko in prakso Mednarodne trgovinske zbornice; 

• aktivnosti v zvezi z imenovanji arbitrov v arbitražne senate Mednarodnega arbitražnega razsodišča ICC;

• sodelovanje z arbitražno komisijo ICC glede odprtih vprašanj iz arbitražne prakse in drugih storitev reševanja sporov; 

• sodelovanje v European Arbitration Group pri spremljanju aktivnosti nacionalnih arbitražnih institucij iz evropskih držav 
s posebnim poudarkom na razvoju arbitražne prakse v Srednji in Vzhodni Evropi;

• sodelovanje na področju ATA zvezkov; 

• posredovanje različnih pravil, običajev in drugih strokovnih publikacij ICC;

• sodelovanje v informacijskem omrežju Svetovne zbornične federacije, ki deluje v okviru ICC idr.
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5. 4. SODELOVANJE V MEDNARODNIH ZDRUŽENJIH

Pomemben vidik mednarodnega sodelovanja GZS je bila tudi aktivna vpetost zborničnih združenj oz. zbornic dejavnosti 
v naslednja evropska sektorska poslovna združenja, ki predstavljajo enega ključnih partnerjev organov EU pri pripravi 
sektorske zakonodaje in ukrepov: 

AISE – Evropsko združenje proizvajalcev detergentov
AIC – Forum jadransko-jonskih gospodarskih zbornic
AIECE – Evropsko združenje neodvisnih inštitutov za 
ocenjevanje in napovedovanje konjunkture
ESBA - Evropsko združenje malih podjetij 
CEC – Evropsko združenje proizvajalcev obutve
CEDDEC – Evropska konfederacija maloprodajnih združenj 
za obutev
CEFIC – Evropsko združenje kemijske industrije
CEI-Bois – Evropska konfederacija lesne industrije
CEIR – Evropsko združenje proizvajalcev armatur
CEPI – Evropski svet za nepremičninsko stroko
CEPMC – Evropsko združenje proizvajalcev gradbenih 
materialov
CETOP – Evropsko združenje za fluidno tehniko
CIAA – Evropska konfederacija proizvajalcev hrane in pijač
COLIPA – Evropsko združenje proizvajalcev kozmetičnih 
proizvodov
ECCS – Evropsko združenje proizvajalcev jeklenih 
konstrukcij
EFCA – Evropska zveza za inženiring
EFCO – Evropsko združenje organizacij za kampiranje
EICTA – Evropsko industrijsko združenje za informatiko, 
komunikacije in uporabniško elektroniko
ESCAME – Združenje zbornic Mediterana
EURATEX – Evropsko združenje za tekstilno in oblačilno 
industrijo
EURELECTRIC – Evropsko združenje družb za proizvajanje, 
prenos, distribucijo ter trgovanje in dobave električne 
energije
EUROSAFE – Evropsko združenje proizvajalcev varnostne 
opreme
FEACO – Evropska zveza združenj za svetovanje pri vodenju

FEDSA – Evropska federacija združenj za direktno prodajo
FEIC – Evropsko združenje proizvajalcev vezanih plošč
FEICA – Evropsko združenje proizvajalcev lepil
FEMIB – Evropsko združenje proizvajalcev lesenega 
stavbnega pohištva
FEP – Evropsko združenje založnikov
FEPA – Evropsko združenje za abrazivne materiale
FESPA – Evropsko združenje sito in tampo tiskarjev
FESYP – Evropska zveza združenj proizvajalcev ivernih 
plošč
FIABCI – Mednarodna organizacija za nepremičnine
FIATA – Mednarodno združenje špediterjev
FIDIC – Mednarodna federacija za svetovalni inženiring
FIEC – Evropsko združenje gradbenih izvajalcev
GIRP – Evropska zveza trgovcev na debelo z zdravili in 
medicinskimi pripomočki
GS1 – Mednarodna organizacija za standarde 
IATA – Mednarodno združenje letalskih tovornih 
prevoznikov
ICSID – Mednarodni svet oblikovalskih združenj
IPA – Mednarodno združenje založnikov
IRU – Mednarodno združenje cestnih prevoznikov
ISTMA – Svetovno združenje za orodjarstvo
NAPAN – Združenje severno jadranskih pristanišč
OICA – Mednarodna organizacija avtomobilskih 
konstruktorjev
ORGALIME - Zveza evropskih združenj kovinsko- 
predelovalne, strojne, elektronske in elektroindustrije
UFTAA – Združena zveza združenj potovalnih agencij
WACS – Svetovno združenje kuharskih društev
WAN – Svetovno združenje časopisnih izdajateljev
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6. AKTIVNOSTI ZBORNIC IN ZDRUŽENJ DEJAVNOSTI

6.1. OBMOČNE IN REGIONALNE ZBORNICE 

Območna zbornica za Koroško 

Leto 2011 je bilo zaradi še trajajoče krize in volitev novih organov GZS zelo pestro. Vse izstope iz članstva smo kompenzirali 
z novimi člani, zato smo edini med 13 regionalnimi in območnimi zbornicami, ki se jim v tem letu članstvo ni zmanjšalo, 
ostajamo edini reprezentativni predstavnik koroškega gospodarstva. Naš paradni konj so dogodki. Ne samo seminarji in 
delavnice, ki so namenjene dodatnemu izobraževanju. Vključujemo se tudi v tiste aktivnosti, ki niso strogo vezane na našo 
dejavnost, vendarle pa na svoj način prispevajo k druženju in lažjemu doseganju zastavljenih ciljev - ples gospodarstvenikov, 
krvodajalska akcija, sodelovanje z Rdečimi noski, ipd.. Lani smo izvajali tri projekte, od tega dva čezmejna. Glede na to, 
kako malo sredstev zberemo s članarino, so projekti za nas nuja, je pa glede na kadrovsko ekipiranost to zelo zahtevno 
delo, ki terja tudi ogromno časa. Projekti se izvajajo skladno s terminskim planom, problem ostaja časovni zamik pri 
sofinanciranju. Izvajanje javne službe pomeni znaten časovni prihranek za koroška podjetja. Obseg se konstantno 
povečuje, predvsem zato, ker gospodarstvo vedno več izvaža na trg Ukrajine in Rusije. Število potrjenih certifikatov o 
poreklu se je v primerjavi z letom  2009 skoraj potrojilo. Preko GZS smo svojo partnersko vlogo odigrali v nacionalnem 
projektu INO 11. Že osmič smo razpisali natečaj za najboljšo regijsko inovacijo, podelili smo 31 priznanj in diplom, 5 
priznanj  smo  prejeli na nacionalnem tekmovanju. Ostale pomembnejše aktivnosti, ki smo jih realizirali v preteklem letu, 
so bile zastopanje interesov gospodarstva v Komisiji za štipendiranje v okviru regijske štipendijske sheme, izdelava Analize 
poslovanja regijskega gospodarstva v letu 2010 in Analize blagovne menjave regije v letu 2010, soorganizacija natečaja 
To je moja poslovna ideja! To sem jaz!, priprava Analize poslovnih pričakovanj koroškega gospodarstva za leto 2011, 
podpis družbene pogodbe o ustanovitvi družbe RACE KOGO – razvojni center koroškega gospodarstva in podpora več 
izobraževalnim programom, ki jih želijo uvesti na višjih šolah v regiji. 

Primorska gospodarska zbornica

Osnovno poslanstvo Primorske gospodarske zbornice je uresničevanje temeljnih interesov članov z zagotavljanjem celovite 
podpore pri njihovem poslovanju in vplivanje na oblikovanje prijaznega poslovnega okolja na različnih ravneh. Pri tem 
je potrebno upoštevati gospodarsko situacijo in dogajanje tako na lokalni ravni kot na ravni celotne države in v širšem 
evropskem prostoru. V letu 2011 so razmere v gospodarstvu ostajale zaostrene in s tem pogojevale njegovo rast in razvoj, 
navkljub temu pa je PGZ tudi v preteklem letu skladno s sprejetim programom dela in finančnim načrtom nadaljevala s 
svojim temeljnim delovanjem na področju povezovanja gospodarstva in zastopanja interesov svojih članov. Nadaljevale in 
nadgrajevale so se aktivnosti, vezane na pridobivanje novih članov in prepotrebnih finančnih sredstev za njeno nemoteno 
delovanje. V okviru partnerstva v nacionalnih in čezmejnih evropskih projektih »Ido Primorske« (izboljšanje delovnega 
okolja v ključnih panogah Obalno-kraške regije) in »Know us« (tehnološke inovacije), ki so bili pridobljeni v letu 2010, so 
se dejavnosti PGZ uspešno nadaljevale, prav tako pa je bilo v lanskem letu prijavljenih še šest novih projektov, ki so v fazi 
odobritve. V mesecu oktobru 2011 je bil v okviru evropskega programa »Leonardo da Vinci« odobren projekt »Ermes Toi« na 
področju mobilnosti in s tem sklenjeno triletno partnerstvo PGZ na omenjenem projektu. Primorska gospodarska zbornica 
je tudi v letu 2011 aktivno sodelovala pri razvojnih in raziskovalnih programih, razpisih in projektih z  vsemi občinami v regiji 
ter z Regionalnim razvojnim centrom (RRC), Regionalno razvojno agencijo (RRA), Znanstvenim raziskovalnim središčem (UP 
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ZRS), Univerzitetnim inkubatorjem Primorske (UIP), Univerzo na Primorskem (UP) in drugimi regijskimi institucijami. Kot 
pomemben partner smo se vključevali v projekte na področju inovacijskih procesov, tehnoloških izboljšav in oblikovanja 
mrežnih povezav tako v regiji kot v čezmejnem prostoru. Kot ustanoviteljica »Konzorcija za potniški terminal«, ki je 
namenjen  razvoju in promociji potniškega pristanišča,  smo pripomogli k oblikovanju nove turistične ponudbe Kopra, 
obalnih mest in Slovenije. V letu 2011 je PGZ izvajala osnovne naloge potrjevanja javnih in trgovinskih listin (ATA zvezke, 
Potrdila o poreklu blaga ter druge listine). Za člane zbornice in ostalo zainteresirano javnost so bila organizirana strokovna 
izobraževanja, seminarji, okrogle mize in delavnice. V sodelovanju z zbornicami iz drugih držav smo vsem članom nudili 
pomoč pri nastopih na tujih trgih, udeležbi na sejmih, razstavah in poslovnih srečanjih. Redno obveščanje članov in ostale 
javnosti je kot doslej potekalo preko spletne strani Primorske gospodarske zbornice, tiskanih medijev in ostalih regijskih 
glasil.

Območna zbornica za Gorenjsko

Na Območni zbornici za Gorenjsko smo svojim članom skušali pomagati z novim, še bolj osebnim pristopom. Izvajali 
smo aktivnosti v skladu s programom dela, jih nadgrajevali in dopolnjevali, pri tem pa skušali biti čim bolj uspešni, tako z 
vsakodnevnim obveščanjem o aktualnih gospodarskih politikah, spremembah zakonodaje, rezultatih regijskega in celotnega 
slovenskega gospodarstva kot s pripravo in posredovanjem odgovorov na posamezna vprašanja naših uporabnikov (pomoč 
in svetovanje pri registraciji, možnostih vstopa na tuje trge, zaposlovanje, delovnopravno področje, finančno poslovanje 
itd.). S člani in potencialnimi člani smo imeli preko 2.700 osebnih in telefonskih stikov, saj podjetnike  zaradi negativnih 
dejavnikov v gospodarstvu tarejo veliki problemi. Organizirali smo 16 seminarjev in delavnic z aktualnimi temami, odziv je 
bil kljub krizi nad pričakovanji, saj je bilo na vsakem povprečno po 28 udeležencev. Velik interes je predvsem za  jezikovne 
tečaje iz ruščine in italijanščine, ki jih na željo gospodarstva kar nenehno ponavljamo, bodisi osnovne ali nadaljevalne. 
Smo partner v projektih CVŽU, INO in e - vem, ki smo jih uspešno izvajali v korist regijskega gospodarstva. INOvacije v 
gorenjskih podjetjih z našo podporo in spodbujanjem inovativnosti dobivajo vsako leto vse večji pomen: lani smo na 
nacionalnem nivoju prejeli dve zlati in tri srebrna priznanja. V okviru te aktivnosti smo razglasili tudi najbolj inovativno 
podjetje v regiji. V interesu gospodarstva smo sodelovali v regionalnih in lokalnih institucijah, predvsem izobraževalnih - v 
smislu podpore izobraževalnim programom po predlogih gospodarstva. Izdelali smo informacijo o poslovanju regijskega 
gospodarstva v elektronski obliki in katalog regionalnih inovacij. Nudili smo strokovno - administrativno pomoč delovanju 
Sekcije računovodskih servisov, Sekciji za kakovost in Ocenjevalni komisiji za inovacije. Potrdili smo 2.910 javnih listin ( 
1.500 Coo, 210 Ata zvezkov, 700 dodatnih talonov, 500 faktur in ostalih listin na željo članic in nečlanic).

Območna zbornica Posavje

Prilagajanje gospodarski situaciji in nadaljevanje negotovih pogojev poslovanja tudi v letu 2011 so narekovali sprotno 
prilagajanje delovanja naše območne zbornice. Ne glede na situacijo pa je bilo osnovno poslanstvo in usmeritev OZP, t.j.  
uresničevanje interesov članov preko zagotavljanja celovite podpore pri njihovem poslovanju in vplivanju na oblikovanje 
prijaznega poslovnega okolja na različnih ravneh, v celoti izpolnjeno. Pri tem smo sodelovali z različnimi institucijami 
od občin do ministrstev. Glede na pomen energetike v Posavju so bile preko zbornice in naših članov, predstavnikov v 
odborih in komisijah, v organizaciji in/ali so-organizaciji zbornice izvedeni številni dogodki v podporo dokončanju 
verige HE na spodnji Savi ter zagonu izgradnje verige na srednji Savi, kot eni izmed izjemnih priložnosti za slovensko 
gradbeništvo in celotno slovensko gospodarstvo. Izvedena je bila predstavitev in razprava o Nacionalnem energetskem 
programu, ki bo v prihodnje močno zaznamoval Posavje, kjer je sprejemljivost jedrske energije v lokalnem okolju tudi 
zaradi aktivnosti zbornice na visoki ravni. Na predlog OZP pa je bil eden izmed lanskoletnih prejemnikov nagrade GZS za 
izjemne gospodarske podjetniške dosežke s področja Posavja prav ugleden gospodarstvenik s področja energetike. Čez 
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celo leto smo izvajali številne aktivnosti za pridobivanje novih članov ter aktivnosti za pridobivanje finančnih sredstev za 
nemoteno delovanje zbornice. Uspešnejši smo bili pri slednjem,  med tem ko na novo pridobljeni člani zgolj ohranjajo 
nivo članstva, kar predstavlja velik izziv za delovanje zbornice v prihodnje. Tudi v minulem letu smo sklenili pomembna 
projektna partnerstva, ki smo jih uresničevali v projektu Zdravje za Posavje oz. ozaveščanju delodajalcev o pomenu in 
obvladovanju zdravstvenega absentizma in o pomenu družini prijaznega podjetja. Izveden je bil projekt za najboljše 
inovacije Posavja, na mednarodni ravni pa je zbornica vključena v skupino zbornic v sklopu Ekonomske regije v porečju 
reke Save. Z izdajo Atlasa reke Save, ki je zagledal luč sveta v Sisku, je bil tako zaključen skupni projekt, sledi pa še izdaja 
atlasa v slovenščini. Sodelovali pa smo še s Savsko komisijo v podporo delovanja malega gospodarstva v toku reke Save. 
Skladno s planom delovanja smo izvedli številne seminarje in delavnice na aktualne teme, kjer pa je bil zaznan upad 
interesa. K pomenu delovanja zbornice so prispevale tudi sekcije. Kot najpomembnejša dogodka pod njihovim okriljem 
gre izpostaviti aktivnosti za promocijo inovativnosti in najboljših inovacij Posavja in organizacijo tradicionalnega,  tokrat 
že 13. dneva kakovosti Posavja, katerega vodilna nit je bila družbena odgovornost. V sklopu skupnih nalog smo sodelovali 
še z ostalimi območnimi in regionalnimi zbornicami pri so-organizaciji skupnih dogodkov v podporo aktualni zakonodaji 
in srečanjih z ministri in njihovimi predstavniki. Izdelana je bila analiza poslovanja regionalnega gospodarstva, ključni 
povzetki pa so bili objavljeni na spletni strani in izdanih v zloženkah. V sklopu rednega delovanja smo izdajali in potrjevali 
javne listine ter svojim članicam posredovali informacije in nasvete z različnih področij preko elektronskih medijev, e-glasil 
ali v osebnih kontaktih. V sklopu Infopike smo se vključevali pri svetovanju in odgovorih na zastavljena vprašanja članov. 
Preko svojih predstavnikov v upravnih odborih, svetih in komisijah je bila zbornica močno vpeta pri aktivnostih s področja 
zagotavljanja podjetništvu prijaznega okolja, skladnega regionalnega razvoja, regionalni štipendijski shemi. Zbornica ima 
svoje predstavnike v skoraj tridesetih delovnih telesih. Svojo zavezanost biti članom koristna in uporabna zbornica pa 
smo nadgradili s številnimi osebnimi stiki s člani, v katerih smo zaznali potrditev našega preteklega in smeri prihodnjega 
delovanja.

Zbornica osrednje slovenske regije

Območna zbornica Ljubljana se je v letu 2011 preimenovala v Zbornico osrednjeslovenske regije. Tudi v novem mandatu 
je namen zbornice sooblikovanje in vpliv na gospodarsko okolje v regiji kot glas naših članov, ki v organih GZS Zbornice 
osrednjeslovenske regije aktivno določajo smer delovanja gospodarstva v regiji in preko zbornične mreže in GZS, ki 
povezuje in zastopa interese gospodarstva pred vlado in institucijami v državi. Članstvo naših podjetij nas zavezuje, da smo 
objektivni in neodvisni ne glede na trenutne interese politike in da nas vodijo predvsem načela uspešnega in odgovornega 
gospodarstvenika. Namen zbornice je sooblikovanje in vpliv na gospodarsko okolje za uspešno delo članov doma in v tujini 
in graditev skupne blagovne znamke »Gospodarska zbornica Slovenije«, obveščanje članov in širše javnosti, promocijske 
akcije za razpoznavnost organizacije in predvsem njenega članstva. V letu 2011 se je povečalo število mednarodnih 
aktivnosti zbornice.  Ustanovljen je bil Slovensko-izraelski poslovni klub, ki je začel s svojim delovanjem že v okviru 
prireditve Inovativnost 2011, saj je bila Izrael gostujoča država na tehnološkem forumu v okviru prireditve. Kot partnerji 
v konzorciju regionalnih zbornic vzdolž reke Save (Slovenija, Hrvaška, Bosna in Hercegovina in Srbija) smo sodelovali pri 
pripravi in izdaji navtičnega Atlasa reke Save ter pri pripravi in izdaji »Podjetniškega vodiča«. V okviru sodelovanja v Interreg 
projektu KNOW US smo pripravili analizo stanja gospodarstva v izbranih industrijskih panogah, kar je omogočilo primerjavo 
enakih panog v severni Italiji, kot partnerici pri projektu. Rezultat tega sodelovanja bo v naslednjem letu projekta ponudil 
tudi konkretne oblike sodelovanja in izmenjav dobrih praks v regiji. Povezali smo se z Istrsko županijo in odprli nekaj 
novih možnosti sodelovanja med regijama, kar je potrdil tudi novimenovani hrvaški gospodarski ataše. Že tradicionalno 
dobro sodelovanje z norveško ambasado je spodbudilo organiziranje dvodnevnega simpozija na temo odprtih inovacij, 
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ki je potekal v ribniškem Rokodelskem centru, srečali pa smo se tudi s slovensko častno konzulko iz Tennesseeja, ki je 
predlagala kar nekaj možnih oblik sodelovanja med Slovenijo in Tennesseejem.

Na področju spodbujanja znanja in inovacijske kulture v regiji se zbornica s svojo mrežo za Inovativnost uveljavlja kot nosilec 
ali koordinator srečanj, konferenc in partnerskih projektov. Že doslej dobro sodelovanje s člani podjetji v posameznih 
občinah v regiji (Ribnica, Kočevje) se je v letu 2011 še poglobilo v sodelovanju z Razvojnim centrom Kočevje Ribnica. Kot 
pomembna usmeritev se je izkazalo tesnejše sodelovanje tudi z izobraževalnimi ustanovami na vseh ravneh, saj po eni 
strani podjetja delodajalci opozarjajo na pomanjkanje dobrega tehničnega kadra, po drugi strani pa se pojavljajo viški 
izobraženih brezposelnih mladih ljudi, saj po njihovi stroki ni povpraševanja v regiji. V okviru stalne ponudbe informacij 
za MSP deluje »e-Vem točka«, ki omogoča tudi svetovanje na področju franšiznih dejavnosti in podporo inovativnim 
podjetjem in posameznikom. Člani upravnega odbora zbornice oblikujejo stališča regijskega gospodarstva do posameznih 
kritičnih tem in opozarjajo na problematike, ki se pojavljajo v ključnih dejavnostih. Člani se vključujejo v delo zbornice po 
posameznih temah (skladno s tematiko strateških razvojnih svetov GZS) ali v sekcijah. Pobude in zaključke posredujemo na 
vodstvo GZS in so tako podlage za pripravo zakonodaje in izboljšanje gospodarskega okolja. Redne analize gospodarstva 
v posameznih občinah regije so tema na naših srečanjih in konferencah. Novoustanovljena sekcija za upravljanje in 
varovanje informacij SUVI je v letu 2011 organizirala vrsto tem v okviru že tradicionalnih Zajtrkov s strokovnjakom, ki so bile 
posvečene varovanju podatkov in informacijskih sistemov. Teme Zajtrkov s strokovnjakom in drugih delavnic za naše člane 
so bile z naslednjih področij:  državne pomoči in de minimis v razpisih in projektih, varovanje informacij in dokumentov, 
tehnologije prihodnosti, novosti s področja davkov, intelektualna lastnina, pravna zaščita, vidiki upravljanja blagovnih 
znamk v podjetjih, osebnost kot blagovna znamka, delovnopravna zakonodaja in ukrepi aktivne politike zaposlovanja, 
upravljanje in varovanje informacij, varnostne grožnje, SI-CERT, mobilne naprave in oblačno računalništvo, v  klobuk 
po ideje (lateralno razmišljanje in usmerjanje kreativnosti), varstvo podatkov. Na osrednji prireditvi Inovativnost izzivi 
gospodarskega razvoja na Gospodarskem razstavišču v Ljubljani predstavljamo eno gostujočo tujo regijo, s čimer bomo 
nadaljevali tudi v prihodnje predvsem v sodelovanju z regionalnimi zbornicami držav v porečju reke Save (ERUSRS). Na tej 
prireditvi nagrajujemo inovacije prejšnjega leta iz osrednjeslovenske regije, v letu 2011 pa smo podelili nagrade skupaj 
z Zbornico Notranjske, kar je bila dobra priložnost, da se tudi inovatorji iz naših regij med seboj spoznajo in povežejo. Na 
področju obveščanja in publiciranja smo izdali Zbornik prireditve za Inovativnost 2011, Katalog inovacij, naša radijska 
oddaja Poslovni izzivi in priložnosti pa je oblika rednega obveščanja javnosti in predstavitev zborničnih aktivnosti, ne le v 
regiji, temveč tudi v povezavi z drugimi regionalnimi zbornicami, posameznimi podjetji ter seveda predstavitev blagovne 
znamke GZS. Mentorstvo, družinsko in žensko podjetništvo, podpora razvoju franšizni dejavnosti, promocija podjetništva 
med mladimi, pospeševanje tehnološkega razvoja in inovativnosti ter obnovitev gospodarskih vezi z zbornicami v državah, 
kjer smo že sklenili sporazume o sodelovanju, sodijo v naš stalni program. Na področju promocije naše dejavnosti smo 
odprli posebno spletno stran www.ozljubljana.si, kjer je tudi prostor za izmenjavo ponudbe med člani.

Štajerska gospodarska zbornica 

Štajerska gospodarska zbornica je v letu 2011 organizirala 4 Štajerske gospodarske forume. Na forumih so predstavniki 
vlade, gospodarstva in znanstvene sfere ter posamezniki, ki jih je zastavljena problematika zanimala, soočali mnenja in 
izmenjevali izkušnje. Teme so bile v danem trenutku najbolj aktualne za gospodarstvo: Malo delo odlična priložnost za 
študente, brezposelne, upokojence in gospodarstvo, Umestitev objektov za proizvodnjo alternativnih virov energije v lokalni 
prostor, Kam gre Slovenija?, In koga naj voli gospodarstvo?. Organizirali smo prav tako 85 drugih dogodkov (mednarodnih 
srečanj, posvetov, izobraževanj in seminarjev) iz najrazličnejših področjih in beležili preko 1800 udeležencev. Štajerskemu 
gospodarstvu smo nudili preko svojih svetovalcev in infopike podporo pri informacijah, strokovnih podlagah, vzpostavljanju 
stikov. Pod okriljem zbornice uspešno delujejo regijski sveti za razvoj človeških virov, za internacionalizacijo in za davčno in 
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finančno področje z namenom spodbuditi strokovno in pozitivno sodelovanje ter povezovanje strokovnjakov iz podravskih 
podjetij in drugih regijskih institucij. Preko spletnega portala »e-zakonodaja« smo obveščali člane o zakonodaji v nastajanju 
in pravkar sprejeti na ključnih segmentih. V letu 2011 smo začeli s prenovo spletne strani, ki bo z novo podobo postala 
preglednejša, bolj dinamična in bolj funkcionalna. Nadaljevali smo z storitvijo »član članu«, ki je predstavljala inovativen 
način mreženja in na proaktiven način dopolnjevala celoten nabor storitev, ki smo jih ponudili svojim članom. Prav tako 
smo veliko aktivnosti namenili identifikaciji naših članov z zbornico preko nove storitve znamkica član ŠGZ. Regijski izbor 
inovacij je bil osrednji dogodek, ki smo ga podkrepili z odmevnimi gostujočimi inovatorji z namenom prenosa njihovih 
izkušenj in spodbujanja brezmejne ustvarjalnosti. V letu 2011 smo izvajali aktivnosti iz sedmih projektov katerih teme so 
bile podajanje informacij in svetovanja s področja izobraževanja in usposabljanja za podjetja in zaposlene, organiziranje 
dogodkov namenjenih pridobivanju dodatnega znanja na področju podjetništva, oblikovanje mehanizmov za podporo 
razvoja konkurenčnih podjetij, promocija in usposabljanje o zdravju in dobrem počutju na delovnem mestu za podjetja 
v fazi prestrukturiranja, promocija inovacijske kulture, povezovanje in usposabljanje s področja tehnološkega prenosa 
in upravljanja grozdov, mednarodno povezovanje in realizacija inovativnih idej, podpora inovacijskim dejavnostim v 
obliki izobraževanj, postavitev enovitega in celostnega podpornega okolja za razvoj podjetništva, za povečanje odstotka 
preživetja mladih podjetij in prispevanje k stabilnosti poslovanja ter rasti in razvoju podjetij in izgradnja in vzpostavitev 
čezmejnega inovacijskega omrežja za vrednostno analizo za povečanje uspešnosti podjetij.

Pomurska gospodarska zbornica 

V letu 2011 smo posebni poudarek namenili začetnim aktivnostim pri izvajanju čezmejnega projekta »Right Profession 
– pravi poklic za razvoj«, v katerem smo vodilni partner. Sodelovali smo pri ustanovitvi regijskega medpodjetniškega 
izobraževalnega centra MIC in s tem sledili prilagajanju izobraževalnih programov v regiji dejanskim potrebam gospodarstva. 
Nadaljevali smo z aktivnostmi, povezanimi s pripravo razpisov iz programa Zakona o razvojni podpori pomurski regiji ter 
razpisov MG ter MKGP. Regijski aktualnosti in situaciji primerno smo skupaj s svojimi člani iskali poti in oblike, kako ohraniti 
delovna mesta v reprudukciji ter kako jim povečati konkurenčno vrednost. Izvedli smo razpis in ocenili »Naj inovacije« v 
preteklem letu z zaključno prireditvijo. Izdali smo 6 številk časopisa Poslovni razgledi in zloženko Regijski kazalniki. Aktivno 
smo sodelovali na festivalu mladih »IZUM« pri organizaciji okrogle mize z naslovom Pravi poklic za razvoj. Podjetjem smo 
nudili strokovno pomoč pri ustanavljanju R&R enot. Sodelovali smo s sosednjimi (partnerskimi) zbornicami iz Hrvaške, 
Avstrije (Graz) in Madžarske. Izmenjevali smo dobro prakso skozi delo štirih delujočih odborov (človeški viri, razvoj in 
inovativnost, internacionalizacija ter računovodski servisi). Obiskali smo visoko tehnološki podjetji TPV in Krko v Novem 
mestu ter Iskro Avtoelektriko v Šempetru pri Novi Gorici. Izvajali smo tudi predvidene aktivnosti na partnerskih projektih. 
Izvajali smo tudi informiranje, izobraževanja, usposabljanja, delavnice, poslovne klube, posvete, konference ter srečanja 
s posameznimi resornimi ministri in veleposlaniki. Organizirali smo mednarodno gospodarsko srečanje »Steiermark/
Pomurje: dve regiji, en gospodarski prostor« in z gospodarsko delegacijo obiskali generalni konzulat v Monoštru. Podajali 
smo aktualne informacije in nudili pomoč članom preko regionalne Infopike. Skupaj z Obrtno podjetniško zbornico smo 
organizirali tradicionalni golf turnir podjetnikov in obrtnikov v Moravskih Toplicah ter gospodarsko Bowling ligo. Posebej 
smo bili aktivni tudi v zvezi s prijavami na razpise, namenjene za infrastrukturo širšega gospodarskega pomena (razvoja in 
prestrukturiranja regije Pomurje). Z izvedenimi aktivnostmi smo pokazali, da smo sposobni preživeti sami sebe s svojim 
delom/aktivnostmi in da smo v okolju potrebni člen v verigi lepše in boljše prihodnosti Pomurja. Naših izobraževanj in 
seminarjev se je udeležilo 528 slušateljev, na naših spletnih straneh www.pgz.si  je bilo 15.000 obiskovalcev. 
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Gospodarska zbornica Dolenjske in Bele krajine

Tudi v preteklem letu smo se soočali z nadaljevanjem zaostrenih gospodarskih razmer a smo uspeli zadržati število članov 
in ohraniti prihodke na enaki ravni kot leto prej. Regija je izrazito izvozno usmerjena in po kazalnikih na zaposlenega sodi 
v sam vrh med slovenskimi regijami. Poudarek delovanja zbornice je na ustvarjanju poslovnih priložnosti, regionalnemu 
delovanju in podpori regijskemu gospodarstvu z vplivanjem na spremembe v zakonodaji, na projekte, ki so pomembni za 
uspešnost delovanja, na boljše gospodarske pogoje. Na izobraževalnem področju smo izvedli 75 seminarjev in delavnic, 
od tega jih je bilo 49 za člane zbornice brezplačnih. Izobraževanj se je udeležilo več kot 1500 udeležencev. Dodatno smo 
izvedli še več kot 50 okroglih miz, posvetov in srečanj, z več kot 1700 udeleženci. V okviru sekcij smo izvedli številne 
odmevnejše dogodke, med njimi 4. posvet informatikov, 3. dan sekcije za okolje in energijo, 4. dan sekcije za ravnanje s 
človeškimi viri in 14. dan sekcije za kakovost in inovativnost. Podelili smo nagrade za vzoren primer ravnanja s človeškimi 
viri. Na razpis za Inovacije se je prijavilo 13 prijaviteljev z 20 inovacijskimi predlogi za katere smo podelili 19 priznanj in 
1 zahvalo. Slovensko združenje za kakovost in odličnost (SZKO) je na svoji jubilejni 20. letni konferenci SZKO v Portorožu 
naši Sekciji za kakovost in inovativnost podelilo Priznanje za širjenje kulture kakovosti in odličnosti v organizacijah 
Dolenjske in Bele krajine. Izdali smo štiri številke glasila Uspeh. Osrednja tema posamezne številke je bila namenjena 
razmišljanju o industrijskem oblikovanju, odličnosti posameznika, intelektualnem kapitalu in družinskim podjetjem. 
Največji projekt v tem letu so Kocke (kompetenčni center kemijske industrije). V projektu sodelujemo skupaj z Združenjem 
kemijske industrije in več kot dvajsetimi drugimi partnerji. Sodelujemo v projektu POZA, ki vsebuje sklop izobraževalno-
vzgojnih aktivnosti o preprečevanju, obvladovanju in zmanjševanju absentizma, namenjen je delodajalcem in delavcem. Z 
namenom spodbuditi inovacijsko dejavnost na Dolenjskem in v Beli krajini in povečati konkurenčnost gospodarstva regije 
ter omogočiti predstavitev inovacijskih dosežkov, ki so rezultat domačega znanja smo sodelovali pri projektu Inovacije. 
Gospodarska zbornica Dolenjske in Bele krajine se je pridružila pobudi čezmejnega e-sodelovanja v podonavski e-regiji s 
prototipom e-račun, kot podpornik pa sodeluje še pri nekaterih drugih prototipih. Nadaljevali smo z izdajanjem potrdil o 
izvoru blaga in ATA zvezkov, izdelali številne analize o poslovanju regijskega gospodarstva, svetovali in pomagali našim 
članom ipd.

Območna zbornica za severno Primorsko

Leto 2011 je bilo za GZS in vse njene enote volilno leto. Poleg novega predsednika na GZS smo v regiji formirali 23-članski 
Upravni odbor, ki je zelo dobro zaoral v vseslovensko problematiko. Na območni zbornici smo nadaljevali z analiziranjem 
gospodarske situacije v regiji ter spodbujanjem spremljanja izvajanja vladnih ukrepov in zakonov. Poudarjali smo pomen 
razvoja v gospodarstvu, zato smo tudi namenili kar nekaj sej UO o predvidenih razpisih in poenostavitvah pri črpanju EU 
sredstev. Na seji UO smo tudi spregovorili o problematiki aktivne politike zaposlovanja. V letu 2011 smo organizirali že 16. 
srečanje gospodarstvenikov Primorske in ob tej priliki tudi razvojni forum na temo »Investicije v energetiki za nov zagon 
gospodarstva«. Srečanja sta se udeležila tudi predsednik Državnega sveta RS mag. Blaž Kavčič in državni sekretar Janko Burgar 
iz Ministrstva za gospodarstvo, slednji je tudi podelil priznanja najboljšim regijskim inovatorjem. Še prej pa smo speljali 
vse potrebno od razpisa do podelitve inovacij v severno Primorski regiji. Nadaljevali smo s koordinatorstvom na projektu 
»burja« in to uspešno, saj se zadeve v zvezi s protivetrno zaščito peljejo v pravi smeri. Na področju internacionalizacije smo 
kar veliko naredili, poleg različnih svetovanj in dajanja informacij za različne trge smo organizirali skupaj z Mestno občino 
Nova Gorica odmevno poslovno konferenco in sicer s podjetniki iz države Azerbejdžan v Novi Gorici. Gostili smo kar nekaj 
veleposlanikov (turški, makedonski, hrvaški) in organizirali srečanje z gospodarstveniki regije. Tudi s primorskimi poslanci 
smo se srečali v Ljubljani in sicer zaradi Energetskega nacionalnega programa. Sodelovali smo v svetih VIRSa Primorske, 
IN PRIMEja, štipendijske sheme goriške statistične regije in v Svetu partnerjev. Ukvarjali smo se z izobraževanjem in 
usposabljanjem, organizirali smo čez 8 dobro obiskanih  seminarjev. Nadaljevali smo z izvajanjem projekta iCON, Cilj 3 z 
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Italijo, kjer smo partnerji. Projekt je namenjen dvigu konkurenčnosti ter inovativnosti v malih in srednje velikih podjetjih v 
obmejnem pasu. V skladu s tem smo organizirali kar nekaj delavnic in vzpostavljali vezi med slovenskimi in italijanskimi 
podjetji. Izvajali smo javna pooblastila ter opravili vrsto svetovanj za naše člane in za potencialne člane zbornice.

Območna zbornica Postojna

V letu 2011 se je začelo tesnejše povezovanje OZ Postojna z RRA NKR s ciljem dviga števila storitev in izboljšanja kakovosti 
storitev za naše člane. Tako smo dosegli sinergijo pri izkoriščanju poslovnih resursov med obema  institucijama. V letu 
2011 je bilo izvedeno večje število svetovanj podjetjem v regiji ter pripravljenih 5 prijav za nepovratna sredstva. Med 
pomembnejše dogodke v letu 2011, ki jih je izvedla OZ Postojna, štejemo 9. razpis ter podelitev priznanj za najboljše inovacije 
v Notranjsko-kraški regiji. Podelitev nagrad za najboljše inovacije v regiji je potekala v soorganizaciji skupaj z OZ Ljubljana 
na Gospodarskem razstavišču v Ljubljani. Na podlagi rezultatov komisije in izvedenega razpisa, na katerem je sodelovalo 
59 inovatorjev, je bilo podeljenih 20 priznanj. 3 najboljše inovacije so se uvrstile na vseslovensko tekmovanje inovatorjev, 
kjer so prejele 2 srebrni in 1 bronasto priznanje. Sodelovali smo v razpravi na Notranjsko-kraškem forumu v Postojni, ki ga 
je organiziral časnik Finance. Delovali smo kot koordinator predstavnikov gospodarstva iz občine Ilirska Bistrica, ki je zaradi 
ekonomskih razlogov nasprotovalo prestopu občine Ilirska Bistrica v Južno Primorsko razvojno regijo. Skupaj s CEMP pri 
GZS smo organizirali srečanje gospodarstvenikov Notranjsko-kraške regije z indijskim veleposlanikom, njegovo ekscelenco 
Jayakar Jerome-om. Kot zunanji izvajalec smo skupaj z RRA NKR izvedli Promocijo deficitarnih in perspektivnih poklicev v 
okviru Regionalne štipendijske sheme Notranjsko-kraške regije. Koordinirali smo delovanje članic OZ Postojna z lokalnimi, 
regijskim in nacionalnimi telesi. Ministrstvu za okolje in prostor smo posredovali pripombe na Uredbo o spremembah in 
dopolnitvah uredbe o okoljski dajatvi za onesnaževanje okolja zaradi nastajanja odpadne embalaže. Koordinirali smo delo 
sindikata prizadetih podjetij Slovenije zaradi škodljivih pogodb za dvoletni zakup elektrike. Nudili smo pomoč pri realizaciji 
in delovanju Razvojnega centra slovenskega gospodarstva, ki deluje pod okriljem podjetja Brest pohištvo, d.o.o. Vzpostavili 
smo kontakte z Ekonomsko privredno komoro Banja Luka in njeno izpostavo v Prijedorju (obisk na njihovem sedežu v 
Bosni in Hercegovini). Sodelovali smo na srečanju slovenskih in srbskih gospodarskih regionalnih in območnih zbornic na 
mednarodnem obrtnem sejmu v Celju ter opravili individualne razgovore s tremi srbskimi regionalnimi zbornicami (Zaječar, 
Subotica in Kraljevo). Organizirali smo 23 izobraževanj za člane in nečlane GZS. Uporabnikom smo izdali 435 potrdil o 
poreklu blaga. Izvajali smo koordinacijo v okviru podelitve nagrade GZS za izjemne gospodarske in podjetniške dosežke 
ter priznanje Gospodarski uspeh leta 2011 v Notranjsko-kraški regiji na izboru ONA&ON v organizaciji Radia 94. 

Območna zbornica Zasavje 

V letu 2011 smo se kot Območna zbornica vključevali v aktivnosti na področju energetike v Zasavju s posebno pozornostjo 
na področju gradnje hidroelektrarn na srednji Savi, v smislu organiziranega pristopa zasavskega gospodarstva. Kot 
posledica teh aktivnosti smo aktivno vključeni v projektno skupino in odbor za razvoj energetike v Zasavju. Aktivna je 
bila Delovna skupina za ekologijo pri OZ Zasavje, ki je pripravila vrsto pripomb na osnutek Uredbe o načrtu za kakovost 
zunanjega zraka na območju občin Trbovlje, Zagorje ob Savi in Hrastnik. Izvedli smo usklajevanje s predstavniki MOP-a 
in predstavniki zasavskega gospodarstva, kjer je bilo dogovorjeno, da se po pridobitvi novih informacij s strani ARSA, 
organizira ponoven sestanek. Nadaljnje aktivnosti s tega področja se bodo prav tako izvajale tudi v letu 2012. V preteklem 
letu je zasavsko gospodarstvo uspešno kandidiralo na razpisu »Razvojni Centri slovenskega gospodarstva« s projektom 
oz. ustanovitvijo konzorcija »Razvojni center Novi Materiali«, katerega soustanoviteljica z minimalnim vložkom je tudi 
OZ Zasavje, ki v projektu sodeluje predvsem z aktivnostmi promocije in mreženja rezultatov novo nastalega razvojnega 
podjetja. Organizirali smo konferenco s SID Banko in Prvo zavarovalnico, na kateri so bili članom predstavljeni storitve in 
programi ter možnost individualnih pogovorov udeležencev. Tradicionalno je bil izveden posvet z Zavodom za zaposlovanje 
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in EURES-om za delodajalce. Bili smo aktivni tudi pri spremljanju zakonodaje, kjer smo člane redno obveščali o napovedanih 
spremembah in novostih in jih spodbujali pri podaji svojih pripomb in predlogov. V letu 2011 je OZ Zasavje organizirala 
dogodke in izobraževanja, ki so bili glede na trenutno problematiko najbolj aktualni. Skupaj se je posvetov, seminarjev 
oz. delavnic  udeležilo okoli 120 udeležencev. Organizirali smo tudi predstavitev storitev GZS, ki smo jih predstavili za 
svoje člane in potencialne člane. Izvedli smo 15. Razpis za inovacije Zasavja, na katerega se je odzvalo 33 inovatorjev, ki 
so prijavili 17 inovacij. Izvedli smo zaključno prireditev Podelitev priznanj najboljšim inovatorjem, skupaj s konferenco, 
na kateri smo predstavili novo nastalo podjetje RC eNeM d.o.o. Tudi v letu 2011 smo sodelovali na Zaposlitvenem sejmu, 
kjer smo predstavljali potrebe po delavcih v imenu svojih članov. Posebno pozornost smo namenili tudi navezavi stikov 
z lokalnimi oblastmi in drugimi inštitucijami, Regionalnim razvojnim svetom Zasavje in Svetom regije Zasavje, poslanci iz 
Zasavja in svetniki v Državnem zboru iz Zasavja.

Savinjsko-šaleška gospodarska zbornica (SŠGZ)

SŠGZ je v letu 2011 uspešno izvedla vse programske naloge, zastavljene s programom dela, ki ga je sprejela skupščina. 
Člane smo seznanjali z razpisi in ostalimi aktualnimi informacijami s področja zakonodaje in poslovnih priložnosti 
ter organizirali izobraževanja, zlasti za mala in srednja podjetja. Za omenjene gospodarske subjekte, člane SŠGZ, 
smo zagotovili brezplačno strokovno svetovanje s področja delovnopravne zakonodaje, davkov in računovodstva ter 
pridobivanja razvojnih sredstev. Ponovno smo opozorili na potrebo po čimprejšnji izgradnji 3. razvojne osi po trasi, ki jo 
predlaga stroka, saj so nekatere vodilne gospodarske družbe napovedale selitev iz regije, v kolikor se cestna infrastruktura 
ne bo izboljšala v doglednem času. Polno podporo SŠGZ ima tudi investicija v nadomestni blok 6 Termoelektrarne Šoštanj. 
Razvojna konferenca SAŠA regije v organizaciji SŠGZ je potekala pod naslovom »Internacionalizacija - najboljša pot iz 
krize«. Ob tej priložnosti smo podpisali sporazum o dolgoročnem sodelovanju s Slovensko gospodarsko zvezo v Celovcu. 
Organizirali smo srečanje s trgovinskim atašejem Republike Hrvaške v Sloveniji, na seji upravnega odbora smo gostili 
veleposlanika BIH v Sloveniji, navezali smo stike z regionalnima gospodarskima zbornicama Valjevo in Užice v Republiki 
Srbiji. Pred začetkom parlamentarne obravnave Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o zaposlitveni rehabilitaciji 
in zaposlovanju invalidov smo pripravili posvet s predstavniki Direktorata za invalide pri Ministrstvu za delo, družino in 
socialne zadeve ter poslanci Državnega zbora RS. V sodelovanju z Razvojno agencijo Savinjske regije (RASR) in ostalimi 
nosilci regijskega razvoja smo v Velenju pripravili razvojno konferenco Savinjske regije, katere namen je bil predstaviti 
aktualno stanje na področju razvoja v regiji v času, ko se izteka finančna perspektiva 2007-2013, nakazati razvojne 
usmeritve za obdobje 2014-2020 ter jih pripraviti za široko javno razpravo. V sodelovanju z območno razvojno agencijo 
in Občino Nazarje smo pripravili razvojno konferenco lesarjev Slovenije, na kateri je bil predstavljen osnutek strategije 
prestrukturiranja slovenske lesne industrije in možnosti ter perspektive uporabe lesa v stanovanjskih in javnih zgradbah. 
Zaključek konference je bil, da mora lesarstvo, glede na dejstvo, da je les poleg vode edina strateška surovina Slovenije, 
dobiti status razvojno prednostne panoge, sicer bo dokončno propadlo. V sodelovanju z Društvom za kakovost in ravnanje 
z okoljem smo organizirali 11. konferenco kakovosti z naslovom »Odpadek ali surovina?«, ki je opozorila na sicer znano 
dejstvo, da so odpadki pereč okoljski problem. Zato si moramo vsi, tako poslovni subjekti kot fizične osebe, prizadevati, da 
se njihova količina zmanjša. Na konferenci je bila predstavljena nova uredba o odpadkih, katere namen je, da bi Slovenija 
postala družba recikliranja. Na razpis za najboljše inovacije SAŠA regije leta 2010 je prispelo 14 predlogov, pri katerih 
je sodelovalo 150 inovatorjev. Med lanskoletnimi prijavami ni bilo neprofesionalnih inovacij in samostojnih inovatorjev, 
opazna pa je rast kakovosti inovacij, ki je očitno odraz načrtnega spodbujanja inovacijske klime oziroma sistematičnega 
spodbujanja stalnih izboljšav in inovacij znotraj podjetij.
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Regionalna gospodarska zbornice Celje 

Regionalna gospodarska zbornica Celje je usposobljena, da na različne načine pomaga članom pri njihovem poslovanju. 
To ji uspeva zaradi vključenosti v sistem GZS, široke mreže stikov z drugimi zbornicami in institucijami, znanja s katerim 
razpolagajo zaposleni ter koriščenja bogatih baz podatkov, od katerih niso vse dostopne drugim. 

Glavne aktivnosti, ki smo jih realizirali v letu 2011, so v povzetku naslednje: 

•  partnersko sodelovanje v projektu »Ustvarjanje podpornega okolja za izboljšanje delovnih procesov in razmer na 
področju varovanja zdravja v gradbeništvu«;

•  organizacija in izvedba izbora najboljših inovacij v regiji za leto 2010; 

•  organiziranje in izvedba 53 seminarjev, delavnic in dogodkov;

•  sodelovanje pri delu zelo aktivnega odbora - sekcije računovodskih servisov celjske regije, ki se redno mesečno sestaja;

•  redno ažuriranje spletne strani, ki je pomemben element komuniciranja s člani;

•  soorganiziranje bilateralnih srečanj v času MOS-a; 

•  sklenjen bilateralni sporazum o sodelovanju z Regionalno privredno komoro Subotica;

•  sodelovanje pri neposrednem navezovanju stikov s potencialnimi poslovnimi partnerji;

•  vključevanje v lobistične procese za potrebe naših članic;

•  organiziranje srečanja predstavnikov gospodarstva s hrvaškim trgovinskim atašejem;

•  članom so bile posredovane številne informacije in nasveti z različnih področij;

•  izvajanje nalog iz javnega pooblastila o potrjevanju trgovinskih listin. V letu 2011 je bilo izdanih 208 ATA zvezkov, 636 
dodatnih listov za ATA zvezke in 1.757 certifikatov o poreklu blaga;

•  sodelovanje pri drugih aktivnostih v regiji (regionalni razvoj, izobraževanje…), s vključevanjem v delo različnih organov 
ali posredovanjem stališč in predlogov.

6.2.  ZDRUŽENJA OZ. ZBORNICE DEJAVNOSTI 

Podjetniško-trgovska zbornica (PTZ)

V letu 2011 smo izvedli za člane PTZ vrsto poslovno-podpornih aktivnosti. Dnevno smo urejali spletni portal z aktualnimi 
novicami in obvestili. Članom PTZ smo posredovali brezplačne e-novice, na več aktualnih področjih smo organizirali 
izobraževanja za člane PTZ. PTZ je svojim članom nudila sejemske popuste za nastope na sejmih v Sloveniji. PTZ je 
aktivno sodelovala pri pripravi predloga Zakona o davčnih blagajnah. Ustanovili smo Združenje trgovcev mesta Ljubljana, 
Združenje trgovcev, gostincev in ostalih podjetnikov mesta Koper in Združenje trgovskih agentov Slovenije. Organizirali 
smo 1. strokovno srečanje predsednikov sekcij/združenj. PTZ je za svoje člane pripravila posebno ponudbo bančnih 
storitev z Banko Koper, Volksbank in Hranilnico LON. Ostale aktivnosti PTZ so bile izvedene v okviru 14-tih sekcij/interesnih 
združenj. Aktivno smo sodelovali pri pogajanjih Kolektivne pogodbe dejavnosti trgovine. V novembru 2011 smo slavnostno 
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obeležili 20-letnico podpisa prve Kolektivne pogodbe za drobno gospodarstvo in 40-letnice podpisa prve Kolektivne 
pogodbe za obrt in gostinstvo. V okviru kampanje Ohranimo lokalnega trgovca smo vzpostavili nacionalno projektno 
skupino za vzpostavitev TCM (Town City Management) projekta v slovenskih mestih (projekta upravljanja mestnih središč). 
Za projekt smo se odločili na pobudo mestnih trgovcev in avstrijskih partnerjev - Združenja mestnega marketinga. Gre za 
projekt, ki ima širši družbeno koristen pomen, zato smo vanj vključili Službo vlade za lokalno samoupravo in regionalni 
razvoj, Slovensko turistično organizacijo ter zainteresirane mestne občine, Ljubljano, Celje in Koper. Izvedli smo posvet 
Inovacije v oskrbnih verigah. Izvedli smo seminar DDV novosti v letu 2011, Osnove računovodstva za podjetnike, Ureditev 
delovnopravnega položaja zaposlenih in novosti Kolektivne pogodbe za drobno gospodarstvo, Kako do poplačila terjatev. 
PTZ je član Evropske konfederacije malih podjetij (ESBA) v Bruslju. ESBA predstavlja neodvisen glas malih podjetij v Evropi 
in dopušča včlanitev le prostovoljnim združenjem. Kot eno izmed temeljnih prioritet v programu dela ESBA je izpostavljeno 
prizadevanje za prenos Akta za mala podjetja v prakso z načelom »Najprej pomisli na male«. PTZ je prevedla za svoje člane 
in širšo javnost publikacijo, ki jo je izdala ESBA, z naslovom Mikro in Mala podjetja v EU, kako lahko koristijo vam!

Združenje kovinske industrije 

Slovenska kovinska industrija se uvršča v vrh nosilnih dejavnosti predelovalne industrije tako po prihodku kot po izvozu. 
Panoge kovinske industrije predstavljajo v prihodku 31 % (skoraj 7 milijard), v izvozu 33 % (4,6 milijard), v številu zaposlenih 
30 % (slabih 51.000), ustvarijo pa 28 % (1,6 milijard) dodane vrednosti vseh predelovalnih dejavnosti v Sloveniji. Na 
tujih trgih ustvari več kot dve tretjini svojih prihodkov. Zaradi izvozne naravnanosti je uspešnost podjetij Združenja 
kovinske industrije močno odvisna od gospodarske kondicije ključnih trgov. Faktor omejitev so tudi pritiski poslovanja na 
konkurenčnem globalnem trgu tako surovin kot končnih izdelkov in storitev. Drugo leto okrevanja so obeležili problemi 
drugačne narave kot leta poprej: naročila in z njimi proizvodnja so naraščala, a prihodek iz teh poslov ni sledil rasti 
prodaje. Težko dostopen in drag kapital, tog trg delovne sile, visoka obremenitev stroškov dela,… znižujejo konkurenčnost 
slovenskih podjetij. V takem poslovnem okolju smo svoje delo osredotočili na razbremenitve industrije. Preprečili smo 
prenagljen sprejem Zakona o davčnih blagajnah, ki bi podjetjem povzročil dodatne stroške in administrativne ovire. 
Vključili smo se v javno obravnavo nove uredbe o Ravnanju z odpadki. Posredovali smo usklajene pripombe in predloge 
na Nacionalni energetski program, zlasti pa ugovore na realnost izhodiščnih ocen o predvideni rabi energije, pomisleke 
o utemeljenosti in izvedljivosti ciljev URE in OVE do leta 2030. Pomagali smo pri vstopanju in delovanju na tujih trgih: s 
tesnejšim sodelovanjem z ekonomsko diplomacijo smo dvignili kakovost na B2B srečanjih (Nitra, Brno). V marcu smo 
s predsednikom dr. Türkom ter številčno gospodarsko delegacijo obiskali Češko republiko. Tradicionalno smo se tudi v 
letu 2011 srečali z avstrijskimi potencialnimi poslovnimi partnerji. Konkurenčni položaj je vitalno povezan s tehnologijo 
poslovanja, proizvoda in proizvodnje. Najboljše prakse širimo med člani na že uveljavljenih strokovnih posvetih (Orodjarstvo 
in strojegradnja, posvet ASM, Dan jeklenih konstrukcij,…). V okviru socialnega dialoga smo si prizadevali za vzdržno rast 
plač ter z ostalimi deležniki skušali sooblikovati okolje poslovanja, ki prispeva h konkurenčnosti panog kovinske industrije. 
V letu 2011 smo se s predstavniki sindikata srečevali zelo pogosto. Lani smo namreč uskladili normativni del kolektivne 
pogodbe za dejavnost kovinske industrije. Sodelovali smo pri spremembah Zakona o urejanju trga dela (dosegli smo 
za delodajalce ugodno skrajšanje odpovednih rokov) in Zakona o varnosti in zdravju pri delu (poškodbe pri prevozu na 
delo in z dela se ne štejejo več za poškodbe pri delu). Skladno z usmeritvami dela Združenja kovinske industrije smo 
svoje člane tudi v letu 2011 redno obveščali o aktualnostih v pisnem in elektronskem biltenu. Strokovni odbori v okviru 
združenja so se aktivno vključevali v delo mednarodnih strokovnih združenj z namenom obveščanja ter oblikovanja mnenj, 
predlogov in podatkov slovenskih proizvajalcev ter s tem povezanim oblikovanjem zakonodaje in standardov. Združenje 
je sodelovalo pri oblikovanju prioritet ukrepov v okviru vladnih reform na področjih, ki so v interesu kovinske industrije. 
Zakonodajalca smo informirali s stališči strokovnih odborov in drugih organov združenja kovinske industrije, podprtimi tudi 
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s pogledi mednarodnih strokovnih združenj (ORGALIME, CEEMET, ISTMA, ECCS, CETOP, EUROSAFE). Tako ožjim strokovnim 
kot širšim javnostim smo predstavili argumentirana stališča, mnenja in predloge za izboljšanje konkurenčnega položaja 
panog. Aktivno smo delovali na področju izmenjave dobrih praks v okviru aktivnosti »podvojimo DV«. V strokovnih revijah 
smo objavljali članke, s strokovnimi prispevki sodelovali na različnih sejmih, konferencah in okroglih mizah ter z ostalimi 
deležniki (fakultete, ministrstva,…) organizirali strokovne posvete. 

Združenje kemijske industrije

Enega od pomembnih sklopov aktivnosti smo namenili projektu Kompetenčni center za kadre kemijske industrije (KoCKE) 
iz Evropskega socialnega sklada. V tem projektu nastopamo  kot pobudnik in strokovni vodja projekta s pomočjo naše 
Sekcije za zaposlovanje in kadre kemijske industrije skupaj z 21 podjetji, Gospodarsko zbornico Dolenjske in Bele krajine 
ter dvema drugima partnerjema. V prvih mesecih po podpisu projektne pogodbe in izdaji navodil s strani razpisovalca so 
potekale priprave in izdelava kompetenčnega modela kot podlage za identifikacijo primanjkljajev znanj in načrtovanje 
usposabljanj v okviru projekta. Usposabljanja so se pričela jeseni 2011 s ciljem dopolnitve znanj kadrov podjetij, vključenih 
v projekt in vzpostavitve dolgoročno delujočega centra za pomoč širši kemijski industriji pri vseživljenjskem učenju kadrov 
za nadgradnjo njene konkurenčnosti in zmanjševanju kadrovskih deficitov skozi promocijo poklicev. Združenje je pripravilo 
obsežno e-publikacijo Lastovka-KoCKE kot uvodno izdajo projektnih e-novic, spletno stran KoCKE in oblikovalo projektni 
logotip ter slogana »Gojimo strast do znanja« in »Vzpodbujamo napredek«. Veliko pozornosti je bilo namenjene tudi 
Mednarodnemu letu kemije (MLK). Združenje je v ta namen na vseh svojih navadnih in e-poštnih pošiljkah ter publikacijah 
uporabljajo slogan »Prava kemija se začne pri ljudeh« in poseben barvni logotip MLK s ciljem poudariti pomen kemije kot 
vede, kemijske industrije kot panoge,  kemijske varnosti (varovanja zdravja in okolja) in pomen kadrov za razvoj te panoge. 
Pri izvedbi aktivnosti MLK smo se pridružili nekaterim drugim slovenskim deležnikom, zlasti pri organizaciji nacionalne 
konference »Kemija med percepcijo in realnostjo: vloga znanstvenikov, industrije, medijev in izobraževanja«, katere častni 
gost je bil Nobelov nagrajenec za kemijo, prof. dr. Jean-Marie Lehna in pri izvedbi okrogle mize na temo »kemija v družbi« 
z moderatorko Vido Petrovčič. V sodelovanju z BASF Slovenija je združenje na GZS organiziralo še promocijski dogodek 
za novinarje ob pričetku delovanja slovenske različice interaktivne in izobraževalne spletne strani za promocijo kemije 
pri mladih z naslovom Chemgeneration.com. Ob tej priložnosti smo predstavili nekatere svoje poglede v posebni prilogi 
časnika Finance, posvečeni kemiji, in prenovili svojo spletno stran, ki jo bomo postopoma še nadgrajevali. Pripravljen je 
bil nov promocijski katalog podjetij-članov Združenja v angleščini, kjer je predstavljena večina članov. Katalog je objavljen 
na spletni strani Združenja. V e-obliki, deloma pa tudi v tiskani obliki, je bil katalog posredovan ekonomskim svetovalcem 
na diplomatsko konzularnih predstavništvih in veleposlaništvih Slovenije po svetu, s pomočjo promocijskega letaka ga 
je združenje kasneje približalo tudi tujim veleposlaništvom v Sloveniji. Kot vsako leto, je združenje izdalo še Poročilo o 
poslovanju kemijske industrije v letu 2010 s poglobljenimi statističnimi podatki in prikazi v dveh delih – prvi je za javnost 
in zainteresirane deležnike, drugi, poglobljeni pa za člane. Delovna skupina za Program odgovornega ravnanja (POR) je 
dokončala petdelni set obsežne nove dokumentacije za izvajanje POR v Sloveniji, izdaja katere je ob koncu leta 2011 
omogočila vključevanje novih članov v POR. Delodajalska pogajalska skupina je pripravila podroben predlog sprememb 
in dopolnitev kolektivne pogodbe dejavnosti in po pridobitvi mandata jeseni 2011 o njem pričela s pogajanji s sindikati. 
Konec leta je bil najprej sklenjen nov aneks h kolektivni pogodbi dejavnosti v zvezi s politiko plač v letu 2012. Izmed 
sekcij je bila še posebej aktivna Sekcija za plastiko. V začetku leta se je uspešno zavzela za proizvajalce plastičnih vrečk, 
ob obisku novega direktorja PlasticsEurope je izvedla konferenco, prispevala intervju za časnik Finance in razširila krog 
vsebin, ki jih pokriva na proizvodnjo plastičnih cevi in izdelke iz gume. V projektu KoCKE so se za predelovalce plastičnih 
mas jeseni pričela tudi intenzivna usposabljanja. Na pobudo združenja je Delovno skupino za lepila v tem letu obiskal 
direktor evropskega združenja FEICA, da bi na novo zastavili delo na tem področju. Po uspešnem prvem krogu registracij 
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in pričetku uvajanja novega svetovno poenotenega sistema razvrščanja in označevanja (CLP) ob koncu 2010 je Sekcija za 
REACH in CLP v letu 2011 zmanjšala intenzivnost svojih aktivnosti, ob koncu leta pa se je z obiskom strokovnjaka CEFIC 
pričela pripravljati na drug krog registracij, ki bo predvidoma zajel mnogo več podjetij iz kemijske in drugih panog. Sekcija 
za biocide je še naprej spremljala razvoj nove evropske uredbe in spremembe slovenske zakonodaje s tega področja 
ter poskušala uveljaviti svoje interese. Sekcija za kozmetiko, pralna in čistilna sredstva (KPČ) je med drugimi rednimi 
aktivnostmi nadaljevala s promoviranjem spletne strani Cleanright, organizirala je obisk direktorice mednarodnega 
združenja proizvajalcev detergentov in čistil AISE, izvedla osvežitveno predstavitev pobude AISE LSP-2. Direktorica ZKI se 
je udeležila sestanka skupine nacionalnih združenj, ki je potekalo ob robu redne letne skupščine evropskega združenja 
proizvajalcev kozmetike COLIPA. Sekcija se je nekajkrat srečala z Uradom RS za kemikalije ter Zdravstvenim inšpektoratom 
RS zlasti na temo zakonodaje, še posebej osredotočeno na priprave za izpolnjevanje zahtev nove Uredbe o kozmetičnih 
izdelkih. 

Zbornica elektronske in elektroindustrije

V letu 2011 smo izvajali intenzivno promocijo predlogov in pobud panoge, kjer so podjetja v okviru Razvojnega foruma 
ZEE v letu 2010 ugotovila področja razvojnih sinergij in vlaganj za obdobje 2010-2015-2020. Prospekt elektronske in 
elektroindustrije ZEE kot ponudbo kompetenc in tehnologij elektronske in elektroindustrije za razvojna in investicijska 
vlaganja v Sloveniji smo predstavili in obravnavali z različnimi deležniki: Službo vlade za podnebne spremembe, SVREZ, 
Tehnološko platformo Inteligentna omrežja, Ministrstvom za gospodarstvo. Dokument umešča predloge in pobude v sklop 
zavez in ukrepov Slovenije za izpolnjevanje ciljev podnebno energetskega paketa, znotraj tega tudi prenovo in nadgradnjo 
energetske infrastrukture v RS. V okviru kolektivnega dogovarjanja na ravni panoge so pogajanja privedla v septembru do 
Dodatka št. 7, ki dopolnjuje tarifno prilogo Kolektivne pogodbe dejavnosti, v oktobru pa do zaključka pogajanj s podpisom 
Dodatka št. 8 o spremembah normativnega dela kolektivne pogodbe, ki prinaša konkretne izboljšave določb. Sodelovali 
smo pri obravnavi predlogov Uredbe o zelenih javnih naročilih, ki pomenijo nov okvir za stimulativno naročanje energetsko 
učinkovitih izdelkov elektroindustrije kot tudi v obravnavi predloga Nacionalnega energetskega programa ( NEP). V stalnih 
delovnih skupinah ZEE (RoHS) smo s strokovnjaki iz podjetij v zbornici izvedli sestanke – delavnice o spremembah 
sektorskih predpisov na ravni EU (junija uveljavljena prenova direktive RoHS II), vodil za izvajanje v praksi ter izmenjevali 
informacije in prenašali dobre prakse iz sorodnih okolij industrije EU (direktive RoHS, WEEE, EuP in ErP ). Ponovno je v 
okviru ZEE začela delovati Sekcija uporabnikov sistemov stalnih izboljšav, katere cilj delovanja je širjenje dobrih praks med 
podjetji, ki izvajajo ukrepe in procese stalnih izboljšav v praksi. Zbirali in posredovali smo informacije o procesu evropske 
standardizacije na področju pametnih omrežij in električne mobilnosti, kjer bodo nastajajoči standardi odločilno vplivali 
na konkurenčnost slovenskih ponudnikov opreme na teh področjih. Pripravljen je bil obsežen projekt okrepitve delovanja 
podjetij elektroindustrije Slovenije v mednarodni standardizaciji. Nadaljevalo se je aktivno delo na predlogu Podnebne 
strategije RS in predlogu Zakona o podnebnih spremembah z vidika ocen učinkov predlaganih ukrepov na industrijo z vidika 
stroškov in postopkov. Promovirali smo pobude za davčne razbremenitve (omejitev prispevkov na plače) in stimulacije za 
zaposlovanje strokovnjakov v podjetjih, kot ključnega elementa uspeha razvojnih in investicijskih projektov slovenskega 
gospodarstva, kjer so vključena številna podjetja slovenske elektroindustrije.

Združenje za tekstilno, oblačilno in usnjarsko predelovalno industrijo (TOUPI)

Novoizvoljeni devetčlanski upravni odbor je pripravil programska izhodišča za delovanje združenja do leta 2015, v katerih 
je kot glavni cilj izpostavil povezovanje podjetij TOUPI. Izdelana je bila tudi SWOT analiza delovanja združenja. V podjetjih 
TOUPI ugotavljajo pomanjkanje ustreznih strokovnih kadrov, ki jih nujno potrebujejo za svoj nadaljnji razvoj. Zavedajo pa 
se tudi, da jih zaradi nezanimanja mladih za TOUPI poklice in posledično razpada mreže šol, ne bo možno dobiti z rednim 
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izobraževanjem. Zato smo v sodelovanju s CPU GZS pripravili model za izobraževanje odraslih v TOUPI. Z njim želimo 
zainteresirati odgovorna ministrstva, da dejavnost TOUPI pride med prioritete razpisov, ki bodo podpora reševanju problema 
pomanjkanja kadrov v TOUPI. V maju smo organizirali neformalno srečanje s sindikatom dejavnosti - STUPIS. Sestanek je 
bil namenjen ugotavljanju možnosti za pričetek pogajanj za spremembo tarifnega dela KPtoupd, kar je predlagal STUPIS. 
Vendar smo prišli do zaključka, da za to ni objektivnih možnosti. Oktobra 2011 je STUPIS poslal nov predlog za spremembo 
tarifnega KPtoupd, tudi najnižjih osnovni plač, vendar je novi UO ZTOUPI menil, da bi dvig najnižjih osnovnih plač v KPtoupd 
privedel do uravnilovke in zato predlagal spremenjeno sistemsko ureditev plač. Celo leto smo kot partner sodelovali v 
mednarodnem raziskovalnem projektu CORNET, z naslovom Zmanjšanje porabe sveže vode v industriji s ponovno uporabo 
(recikliranjem) odpadnih voda, očiščenih z naprednim oksidacijskim postopkom. Izpeljali smo dve pomembni srečanji in 
sicer konzorcijski sestanek partnerjev, septembra v Piranu in sestanek razširjenega odbora uporabnikov MSP, oktobra na 
GZS. Raziskave v okviru projekta potekajo v skladu s programom. V oktobru smo pripravili dokumentacijo za poročilo in 
sofinanciranje MVZT. Sodelovali smo v Odboru za spremljanje zakonodaje na področju tekstila in usnja na MG in preko 
odbora pri nastajanju nove Uredbe EU o imenih tekstilnih vlaken in s tem povezanim etiketiranjem in označevanjem 
surovinske sestave tekstilnih izdelkov, ki je bila sprejeta in objavljena v mesecu oktobru. Seminar za informiranje članov 
o novostih pri označevanju tekstilnih proizvodov smo organizirali februarja 2012. Z namenom, da proizvajalce in trgovce 
otroških oblačil seznanimo z zahtevami glede varnosti otroških oblačil, smo v sodelovanju s Tržnim inšpektoratom RS in 
NTF Oddelkom za tekstil pripravili seminar na temo Varnost otroških oblačil - vrvice in vezalke na otroških oblačilih. 

Združenje kovinskih materialov in nekovin 

Delo združenja, ki pokriva kovinske materiale, je bilo v letu 2011 predvsem usmerjeno v tiste aktivnosti, ki so namenjene 
sodelovanju med sorodnimi podjetji, povezovanju dejavnosti in mednarodnemu področju. V letu 2011 smo bili zelo aktivni 
v delu evropskega združenja livarn CAEF (udeležili smo se dela v štirih komisijah), na sestanku »Managing Committeja« pa 
smo se dogovorili, da bi v juniju imeli ta sestanek pri nas v Sloveniji. V socialnem dialogu smo v septembru korigirali višine 
plač, te korekcije nismo naredili več kot leto in pol. Aktivno smo sodelovali na več konferencah in seminarjih (livarsko 
posvetovanje, posvetovanje jeklarjev, predavanja za IPPC direktivo v Beogradu, seminar o okolju v Boru…). Na področju 
izobraževanja smo poskušali s »temami« posodabljanja poklicev tako na nivoju poklicnega, srednjega kot visokošolskega 
programa. V delu združenja, ki pokriva nekovine, smo pozornost dali povezovalni vlogi med podjetji, poskušali smo tudi s 
ponovno vključitvijo podjetij, ki so zaradi različnih razlogov izstopila iz zbornice, predvsem smo hoteli »zapolniti« steklarsko 
dejavnost, kar nam je v letu 2011 uspelo. Na področju socialnega dialoga smo nadaljevali s pogajanji za novo kolektivno 
pogodbo, saj je sindikat odpovedal kolektivno pogodbo. Pogajanja še tečejo in upamo, da bomo dosegli dogovor nekje do 
konca aprila. Vloga združenja je bilo tudi povezovanje z državnimi institucijami (Ministrstvo za gospodarstvo, Ministrstvo 
za okolje ipd.). Poudarek smo dali tudi skupnemu delovanju in sodelovanju med združenji. 

Združenje lesne in pohištvene industrije

Združenje lesne in pohištvene industrije je v letu 2011 nadaljevalo s pripravo panožne strategije. Aktivni smo bili tudi pri 
pripravi Uredbe o zelenih javnih naročilih, ki je velikega pomena za ponovno oživitev lesnopredelovalne panoge. Veliko 
dela je bilo vloženega tudi v izdelavo vlog na javne razpise, s poudarkom na uspešni vlogi za razvojne centre, kjer smo bilo 
uspešni z RC 31. Precej je bilo tudi sodelovanja v mednarodnih projektih. Večina dejavnosti pa je bilo namenjena iskanju 
rešitev za izhod panoge iz zelo težkega položaja. Odločilnega pomena je bil vpeljan sektorski pristop v okviru medresorske 
delovne skupine GOZD - LES, ki sta jo na našo pobudo ustanovila ministra Židan in Radićeva. V sklopu te skupine iščemo 
rešitve in pripravljamo Akcijski načrt tako za primarni kot za pohištveni del, ki je v še posebno hudih težavah. 
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Združenje papirne in papirno predelovalne industrije

Združenje papirno in papirno predelovalne industrije Slovenije je v lanskem letu delovalo v skladu s vsebinskim in poslovnim 
načrtom. V ospredju so bile aktivnosti, povezane z zagotavljanjem konkurenčnega poslovnega okolja naših članov. Tako smo 
nadaljevali delo na področju trošarin na energente, kjer pa zaradi velikega pomanjkanja proračunskih sredstev, konkretnih 
rezultatov še ni na vidiku. Skupaj s Službo za varstvo okolja pri GZS smo pripravili pripombe na osnutek uredbe o dajatvah 
na odpadno embalažo (papirne vrečke). Prav tako smo v koordinirani akciji GZS sodelovali pri oblikovanju zaključne verzije 
teksta uredbe o zelenih javnih naročilih, v katero smo uspeli uvrstiti tri vrste papirja. Pomembno poslanstvo združenja 
je skrb za zbiranje, urejanje in publiciranje statističnih podatkov naše panoge. V preteklem letu smo prvič sodelovali v 
anketi evropskega združenja (CEPI) in tako uvrstili našo industrijo na panožni zemljevid Evrope. Ločeno smo pripravili 
tradicionalno »Letno poročilo 2010 slovenske papirne in papirno predelovalne industrije«. Sodelovanje s CEPI-jem se 
je nadaljevalo v smeri izmenjave informacij in seznanjanja članstva s pobudami in akcijami CEPI-ja na nivoju EU. Med 
drugim smo organizirali odmevno predstavitev dokumenta »Roadmap 50«, ki predstavlja začetni pristop k oblikovanju 
razvojne strategije panoge do leta 2050. V preteklem letu smo se skupaj s sindikatom Pergam lotili velikega projekta 
- popolne prenove kolektivne pogodbe. V poletnih mesecih je delovna skupina skupaj s Pravno službo GZS pripravila 
osnutek pogodbe, v jeseni pa so stekla pogajanja, ki še trajajo. Veliko časa smo posvetili ohranjanju in širjenju članstva 
našega združenja. Z rezultatom nismo posebej zadovoljni, saj težaven poslovni položaj podjetij, nelojalna konkurenca 
nekaterih drugih zbornic z obveznim članstvom in nedorečena zakonodaja onemogočajo stabilno poslovanje združenja. 
Tako ta tema ostaja aktualna tudi v prihodnje. Vsebinsko in poslovno smo uspešno organizirali tradicionalne Dneve 
papirništva na Bledu, ki smo jih v strokovnem delu posvetili problematiki tistega dela konkurenčnosti podjetij, na katerega 
brez sodelovanja celotne panoge in tudi širše ni mogoče vplivati. Poleg atraktivnih predavateljev iz Slovenije in tujine smo 
pripravili bogato razstavo izdelkov in storitev za našo panogo, katere so se udeležili številni domači in tuji razstavljavci ter 
sponzorji. Prireditve se je udeležilo več kot 230 udeležencev iz 12 držav. 

Združenje za svetovalni inženiring 

Združenje za svetovalni inženiring je v letu 2011 poslovalo skladno s sprejetim poslovnim načrtom. Članstvo smo v 
glavnem ohranili, predvsem vsa velika in srednja podjetja. Leto 2010 je bilo za inženiring zelo težko, saj se je gospodarska 
rast upočasnila, hkrati pa so se učinki krize z določenim zamikom močno odrazili v novih naročilih, ki se predvsem v 
projektiranju odražajo z zamudo. Inženiringi so v letu 2011 precej zmanjšali zalogo dela, naročila pa so občutno manjša 
tako, da se prava kriza pričakuje v letu 2012. Opazna je bila ukinitev poslovanja številnih malih družb in samostojnih 
podjetnikov. Ob koncu leta je bilo v stečaju ali stečajnem postopku 430 družb s področja inženiringa. ZSI je deloval na 
področju svetovalnega inženiringa predvsem v promociji stroke in zakonodaje, ki bo spodbudila investicije. Sodelovali 
smo pri uveljavljanju sprejetega Zakona o umeščanju prostorskih ureditev državnega pomena v prostor, pripravi zakona 
o javnem naročanju in uredbe o zelenem javnem naročanju. Sodelovali smo pri ustanovitvi in delu strateških svetov za 
tehnološki preboj, politiko energije in podnebne spremembe in pri strateškem svetu za politiko graditve in umeščanju 
v prostor. Sodelovali smo na številnih strokovnih posvetih s področja gradbeništva (sejem Megra) ter učinkovite rabe 
energije in obnovljivih virov energije. Organizirali smo konferenco o inženiringu in konferenco o javnem naročanju, storitev 
skupaj z zbornico poslovno storitvenih dejavnosti. Stalnica našega dela je bilo izobraževanje na področju uporabe pogodb 
FIDIC in reševanje sporov po FIDIC. ZSI ima sklenjeno pogodbo s FIDIC, ki mu omogoča prevajanje knjig v slovenščino in 
izobraževanje kadrov. Na mednarodnem področju smo sodelovali z združenjema EFCA in FIDIC pri pripravi novih smernic 
in priporočil, aktivno pa smo se vključili tudi v delo gospodarske diplomacije. Sodelovali smo v vladnih delegacijah v 
tujini in pri sprejemanju tujih gospodarskih delegacij v Sloveniji. Pri poslovnih prihodkih se je ZSI vse leto srečeval z 
plačilno nedisciplino in zamudami v plačilih. Kljub tem težavam je bilo poslovanje ZISP ves čas stabilno, s pozitivnim 
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denarnim tokom. Delež storitev, ki jih ZSI pridobi na trgu predvsem z izobraževanjem, vsako leto narašča. Imamo pa težave 
pri kandidaturah za sredstva iz EU skladov zaradi statusa zbornice. Kljub težavam interes za izobraževanje predvsem na 
področju dobre inženiring prakse na osnovi FIDIC narašča, vsako leto se podpiše več pogodb za infrastrukturne projekte 
financirane iz kohezije, ki temeljijo na FIDIC pogodbah kar je spodbuda za delo ZSI tudi v bodoče

Združenje za inženiring 

ZING je deloval na področjih, ki zadevajo delo inženiringov v celotnem investicijskem procesu. Sodelovali smo s pripombami 
pri uvajanju sprejetega Zakona o umeščanju prostorskih ureditev državnega pomena v prostor in pripravi zakona o javnem 
naročanju. Sodelovali smo pri ustanovitvi in delu strateških svetov za tehnološki preboj, politiko energije in podnebne 
spremembe in pri strateškem svetu za politiko graditve in umeščanju v prostor. Sodelovali smo tudi na številnih strokovnih 
posvetih s področja gradbeništva (sejem Megra), učinkovite rabe energije in obnovljivih virov energije. Organizirali 
smo konferenco o inženiringu in konferenco o javnem naročanju storitev. Na mednarodnem področju smo sodelovali z 
združenjema EFCA in FIDIC, aktivno pa smo se vključili tudi v delo gospodarske diplomacije. Sodelovali smo v vladnih 
delegacijah v tujini in pri sprejemanju tujih gospodarskih delegacij v Sloveniji. Projektna pisarna, ki smo jo ustanovili pred 
tremi leti, je delovala v smeri iskanja tržnih priložnosti in povezovanja podjetij za učinkovito ponudbo. Projektna pisarna 
je izdelala tudi več strokovnih mnenj s področja ocen inženiring storitev, zavarovanja odgovornosti in pogodb za izvajanje 
inženiringa. Pri poslovnih prihodkih se je ZING vse leto srečeval s plačilno nedisciplino in zamudami v plačilih. Kljub tem 
težavam je bilo poslovanje ZING ves čas stabilno, s pozitivnim denarnim tokom. V letu 2011 smo uspeli pridobiti nekaj 
novih članov iz srednje velikih podjetij, ki so se vključili v delo novo izvoljenega UO ZING.

Zbornica poslovno storitvenih dejavnosti

Leto 2011 storitvenim dejavnostim z visokim deležem znanja in kreativnim industrijam kljub nekaterim pozitivnim znakom 
ni prineslo izboljšanja tržnih razmer in tudi ne gospodarskih kazalcev. Težave z nelikvidnostjo in plačilno nedisciplino – in še 
vrsta drugih – so se odrazile tudi v naših dejavnostih in zaznati je krčenje poslovanja, iskanje priložnosti v drugih dejavnostih, 
pa tudi zapiranje firm. Obeti za leto 2012 so precej skromni. Večja usmeritev na zunanje trge postaja prednostna usmeritev. 
S tem v zvezi smo tudi organizirali srečanje članov na temo internacionalizacije in začeli s pripravo baze o svetovalcih za 
sodelovanje v mednarodnih projektih. V okviru GZS smo se povezali tudi z ICPE – jem z namenom postopne vzpostavitve 
projektne pisarne za mednarodna javna naročila PAC – Procurement Assistance Office. Imeli smo več sestankov in srečanj 
s predstavniki ministrstev in agencij, največ o položaju v naših dejavnostih in razmerah na trgu ter o tematiki javnih naročil. 
V aprilu smo organizirali okroglo mizo »Javno naročanje naj postane dejavnik promocije stroke, kakovosti in učinkovitosti«, 
da bi preverili, kaj se je na področju javnega naročanja od zadnjega posveta spremenilo in ponovno odprli kritično diskusijo 
naročnikov in izvajalcev o tem, kaj in kako je potrebno storiti – in to čim prej – za dejansko izboljšanje stanja. Pred poletjem 
je bil izvoljen nov upravni odbor ZPSD, ki je izvolil tudi novega predsednika ter začrtal prioritete delovanja v prihodnje, ki 
bodo podpora kakovosti in stroki, promocija naših dejavnosti kot pomembnih dejavnikov rasti BDP in razvoja ter promocija 
znanja in inovativnih pristopov kot ključnih dejavnikov večje učinkovitosti in konkurenčnosti. S poslovnim barometrom smo 
spremljali konjunkturo na trgih posameznih dejavnosti. Naši člani so se vključevali tudi v občasne ankete GZS. V Združenju 
za »management consulting« Slovenije smo kot vsako leto pripravili svoj del letnega poročila za Evropsko zvezo združenj 
za »management consulting« FEACO. Ažurirali smo tudi bazo članov. Septembra smo prvič organizirali poseben dogodek 
za podjetja, člane ZPSD, ki so praznovala 10. in 20. obletnico delovanja. V zanimivem pogovoru je bilo izmenjanih nešteto 
idej, izkušenj in dobrih praks tistih, ki znajo in zmorejo dolgoročno vztrajati. Aktivnosti so se odvijale tudi v okviru sekcij 
in delovnih skupin, kjer se obravnavajo ožje teme, ki zanimajo posamezne segmente članstva. V Združenju prevajalskih 
podjetij je bilo tudi v tem letu precej pozornosti namenjene področju javnih razpisov, pripravi osnovnega pojmovnika, 
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vključevanju v mednarodni prostor in povezovanju na strokovnem področju. Izhod iz gospodarskega stanja bo mogoč le s 
sinergijo zavzetega, poštenega in učinkovitega delovanja na vseh ravneh. S to zavestjo smo se v ZPSD pridružili pobudi, ki 
jo je objavilo Združenje Manager z Zavezo za uspešno prihodnost Slovenije.  

Zbornica računovodskih servisov 

Zbornica je v letu 2011 uspešno izvedla številne projekte in aktivnosti za več kot 650 članov. Člani so bili tekoče obveščeni 
o delovanju zbornice preko mesečnih elektronskih novic ZRS in spletnih strani ter na Zboru članov ZRS. Dnevno po 
elektronski pošti prejemajo pregled sprememb zakonodaje s področja davčnih, računovodskih in drugih pomembnejših 
predpisov. Z letnim izborom Naj računovodski servis v treh kategorijah se v širši poslovni javnosti širi zavedanje o pomenu 
kakovostnega računovodskega servisa in dodatno v sodelovanju z mediji preko številnih objav člankov. Vodi se Katalog 
računovodskih servisov in elektronski register članov ZRS. Na področju izobraževanja smo izvedli 3 brezplačne posvete 
ter 24 seminarjev s 656 udeleženci. Začeta sta bila projekta sistemizacija delovnih mest v računovodskem servisu in 
prenova Kodeksa ZRS. Organiziran je bil tradicionalni 13. Kongres računovodskih servisov, za druženje članov je bilo 
dodatno poskrbljeno s 1. zimskimi športnimi igrami ZRS, 1. izletom ZRS in 11. poletnimi športnimi igrami ZRS. Okrepljeno je 
sodelovanje z organizacijami in institucijami RS, ki s svojim delom posegajo na področje delovanja računovodskih servisov 
in z evropsko zvezo EFAA - European Federation of Accountants and Auditors for small and medium-sized enterprises. 
Aktivno smo bili vključeni v pripravljalnih fazah sprejema zakonov in podzakonskih aktov preko strokovne komisije za 
prepoznavanje sistemskih problemov. Zbornica je spodbujala k zavarovanju poklicne odgovornosti s pridobljenimi 
ugodnejšimi zavarovalnimi pogojev za člane ZRS. Dodatno so bile ponujene ugodnosti pri nakupu knjig, revij in udeležbi 
na seminarjih. Aktivnosti v zvezi z ureditvijo računovodske dejavnosti so se tudi v letu 2011 nadaljevale. Člani so prejeli 
tudi nalepko »Član ZRS« in koledar ZRS z opomniki za pravočasno oddajo davčnih obračunov in ostalih poročil za leto 
2012.

Združenje za informatiko in telekomunikacije

Združenje za informatiko in telekomunikacije (ZIT) se je v letu 2011 usmerilo v ustvarjanje poslovnih priložnosti in spodbujanje 
investicij v IKT v gospodarstvu in javni upravi doma in v tujini. Največ aktivnosti je potekalo v okviru Izvozno prebojne 
sekcije ZITex za podporo podjetjem pri prodoru na tuje trge. Na področju panožno specifične zakonodaje smo sodelovali 
pri pripravi novega zakona o elektronskih komunikacijah ZEKOM1 in skupaj s strokovnjaki iz telekomunikacijskih podjetij 
pričeli s pripravo Strategije razvoja elektronskih komunikacij. V ZITEX smo poleg že delujočih centrov eGovernment, Security 
in KC za računalništvo v oblaku ustanovili tudi kompetenčni center Telematika. Z organiziranim delovanjem kompetenčnih 
centrov smo sodelovali v gospodarski delegaciji v Črno Goro ter na konferenci za eGovernment v Moldaviji. Izvedli smo dve 
delegaciji v Srbijo ter sodelovali na delegacijah v Bolgarijo in Estonijo ter drugih gospodarskih delegacijah v sodelovanju 
s Centrom za mednarodno poslovanje GZS. V KC za računalništvo v oblaku smo vzpostavili sodelovanje z razvojnim KC 
CLASS, ki je pridobil finančna sredstva na razpisu za RR Kompetenčne centre na področju informacijskih tehnologij. V letu 
2011 je ZITEX že četrtič uspešno izpeljal skupinski nastop slovenskih podjetij na največjem IKT sejmu GITEX v Dubaju. V ZIT 
smo v letu 2011 nadgradili sodelovanje z državno upravo, predvsem z Ministrstvom za zunanje zadeve – Direktoratom ta 
gospodarsko diplomacijo, kjer smo uspešno vzpostavili sodelovanje na zasedanju Mešane komisije z Bolgarijo. Nadaljevalo 
se je uspešno sodelovanje z Ministrstvom za javno upravo. Predstavili smo se na Dnevih Slovenske informatike in na Dnevih 
javne uprave. Pobude za sodelovanje KC eGovernemnt z javno upravo smo predstavili na konferenci Informatika v javni 
upravi 2011. V letu 2011 smo znova nadaljevali z aktivnostmi pri standardizaciji elektronskega poslovanja eSLOG. Skupaj 
z deležniki smo pričeli s projektom priprave e-Računa 1.6. Izvedli smo tudi več dogodkov za pridobivanje nepovratnih 
sredstev iz EU in SLO skladov s  področij, ki so zanimiva za IKT podjetja. V ZIT smo skupaj z slovenskimi in avstrijskimi 
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partnerji zaključili projekt PROMT ICT, v katerem smo pripravili infrastrukturo za čezmejno sodelovanje IKT podjetij pri 
pripravi in izvedbi projektov. V letu 2011 smo skupaj z 12 partnerji sodelovali v projektu KC RIS v okviru razpisa Sklada za 
štipendiranje in razvoj kadrov. ZIT je v tudi v letu 2011 sodeloval z Ministrstvom za visoko šolstvo, znanost in tehnologijo 
– Direktoratom za informacijsko družbo in skupaj s sekcijo za splet že trinajstič organiziral izbor in podelitev NETKO-11 
nagrade za najboljšo poslovno in upravno spletno stran.

Zbornica gradbeništva in industrije gradbenega materiala

V letu 2011 smo bili že tretje leto zapored priča izjemno visokemu upadu obsega poslovanja v gradbeništvu in posledično 
tudi v industriji gradbenega materiala. Obseg vrednosti opravljenih gradbenih del v gradbeništvu v Sloveniji je glede na 
predhodno leto upadel za 25,4 %. To je doslej največji letni upad v nizu. Leta 2010 je upad namreč znašal 16,9 % in 
leta 2009 21,6 %. Celotni upad v zadnjih treh letih tako že presega 50 %. Zato so posledice za podjetja v tem sektorju 
izjemno hude, za mnoga praktično nevzdržne in to se že močno odraža tudi pri plačevanju zbornične članarine. Postopki 
zaradi insolventnosti podjetij v gradbeništvu so vse številnejši. Posledica je tudi zmanjševanje števila članov v ZGIGM. 
Dosedanje akcije GZS in ZGIGM za ohranitev članstva, predvsem velikih, srednjih in večjih malih podjetij, so le deloma 
obrodile sadove. V letu 2012 se je ZGIGM izrazito angažirala pri pripravi ukrepov z vlado, ki bi izboljšali pogoje za javno 
naročanje gradenj in olajšali finančne pogoje podjetjem za sodelovanje v projektih v gradbeništvu. V ta namen smo 
ustanovili dve delovni skupini, ki sta pripravili predloge za ureditev razmer pri javnem naročanju in financiranju in jih 
predložili vladi. Sledili so sestanki s pristojnimi ministrstvi in predstavniki bank. Vladne službe pri Ministrstvu za finance 
so na tej osnovi pripravile z nami usklajen sklep, ki pa še čaka na potrditev na seji vlade. Na ZGIGM smo veliko pozornosti 
posvetili tudi posredovanju informacij medijem, kjer smo opozarjali na nevzdržnost položaja podjetij v gradbeništvu, ne le 
iz naslova izjemnega upada povpraševanja ampak tudi zaradi neustreznih ravnanj države kot zakonodajalca in izvajalca 
zakonodaje, investitorja in spodbujevalca investicij. Da bi opozorili na veliko nedoslednost države kot javnega naročnika 
pri poslovanju s podjetji v panogi gradbeništva, smo v sodelovanju z GZS pripravili seznam 24 projektov financiranih iz 
javnih sredstev, v katerih podjetja podizvajalci in poddobavitelji niso bili poplačani. Pri tem smo še posebej poudarjali 
premalo proaktivno vloge države za hitrejše in uspešnejše razreševanje nastalega stanja. Naša obveza je, da nadaljujemo 
z izvajanjem pritiska na vlado in njene resorje za njeno aktivnejšo vlogo pri preprečevanju najslabših možnih scenarijev 
v gradbenem sektorju, kjer smo že priča poleg gospodarskim tudi izjemno hudim socialnim posledicam. Pričakujemo, da 
se bo nova vlada bistveno bolj resno lotila razreševanja stanja, zavedajoč se posledic, ki se iz gradbeništva širijo tudi v 
druge industrijske in storitvene dejavnosti. Pri iskanju rešitev za ublažitev posledic krize v gradbeništvu smo se na GZS 
angažirali tudi pri iskanju priložnosti in organiziranju slovenskih gradbenih podjetij za nastope na tujih trgih. V ta namen 
smo na ZGIGM izdali tudi katalog Slovenia Excellence in Construction, Engineering and Design, v katerem se je s svojimi 
referenčnimi projekti predstavilo več kot 30 podjetij. Katalog je namenjen slovenskim gospodarskim predstavnikom v 
okviru Ministrstva za zunanje zadeve, Gospodarske zbornice Slovenije in Japtija in predstavitvi dosežkov naše panoge v 
tujini pri iskanju poslov na področju gradbeništva v tujini. Strokovna služba ZGIGM je v letu 2011 dajala predvsem članom 
ZGIGM in GZS pa tudi ostali zainteresirani strokovni javnosti osnovne informacije in svetovanje (preko 100 informacij in 
svetovanj). V prvi polovici leta 2011 smo se srečali s SDGD na temo nove Tarifne priloge za 2011, kjer smo soglašali, da 
ne bo nobenih sprememb. 

Energetska zbornica Slovenije 

V letu 2011 je EZS zastavila vsebinski način svojega delovanja skladno s sprejetim poslovnim načrtom sprejetim na upravnem 
odboru in skupščini dne 16. decembra 2010. Glavne vsebinske teme operativnega načrta aktivnosti, ki je operacionalizacija 
programa dela Energetske zbornice Slovenije, so bile: Energetska politika Slovenije, Izgradnja energetskih objektov in 
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njihov vpliv na energijsko oskrbo Slovenije v luči nove evropske energetske in okoljske zakonodaje, Evropska energetska in 
podnebna politika in njeni vplivi na Slovenijo, Energijska oskrba Slovenije po sektorjih in virih, Poslovanje družb energetskih 
dejavnosti; in pregled poslovanja na letni ravni s primerjavo poslovanja v preteklem desetletnem obdobju. V mesecu 
juniju leta 2011 so bile izvedene volitve organov Energetske zbornice Slovenije v mandatnem obdobju od leta 2011 do 
leta 2015. V okviru mednarodnih povezav je EZS nadaljevala z aktivnim članstvom v evropskem združenju proizvajalcev 
električne energije EURELECTRIC. V letu 2010 ustanovljena sekcija za izmenjavo podatkov na slovenskem energetskem 
trgu, sekcija IPET, je bila v letu 2011 zelo aktivna. V začetku leta 2011 je sekcija postala članica v evropski organizaciji 
Forum za izmenjavo poslovnih podatkov v energetiki, ebIX – European forum for energy Business Information Exchange. 
V mesecu oktobru je bila organizirana mednarodna delavnica evropskega združenja ebIX v Ljubljani. Med pomembnimi 
aktivnostmi v letu 2011 je bila izdelava poročila o poslovanju družb energetskih dejavnosti v letu 2010. V letu 2011 so v 
EZS aktivno delovale tri delovne skupine, ki jih je ustanovil upravni odbor na seji novembra 2010. To so DS za obravnavo 
problematike obračunavanja omrežnine za dostop do prenosnega omrežja za potrebe lastne rabe električne energije v 
času, ko objekt ne proizvaja električne energije, DS za obravnavo problematike obračunavanja trošarin za lastno rabo 
zemeljskega plina za pogon kompresorskih postaj in lastno rabo električne energije prenosnega omrežja za potrebe lastne 
rabe energije ter obračunavanja CO2 taks v proizvodnji električne energije in DS za obravnavo problematike množičnega 
vrednotenja nepremičnin družb energetskih dejavnosti. Na podlagi pripomb družb članic je v mesecu oktobru upravni 
odbor sprejel stališče EZS do predloga NEP. Stališče je bilo poslano MG in izdelovalcu programa CEU IJS. Opravljeno delo 
je bilo zelo kvalitetno in obsežno. 

Združenje za promet 

Združenje za promet je v začetku lanskega leta informiralo članstvo o zakonskih novosti na področju DDV, ki so začele 
veljati s 1.1.2011. Poudarek smo dali špedicijski in prevozni dejavnosti. Organizirani smo odmevne posvete, dogodkov 
pa se je udeležilo preko 100 članic združenja. Težave, ki so se zaznale ob predstavitvi zakonskih novosti, so bile v zvezi 
s prevzemanjem odgovornosti in tveganjem, ki ga prevzame špediter – carinski posrednik za svojo stranko ob davčnem 
zastopanju v carinskem postopku 42. Združenje je v zvezi z tem naknadno organiziralo še srečanje s predstavniki ministrstva 
za finance, davčno upravo in carino, kjer smo razjasnili dvomljiva pojasnila davčnega urada, glede odgovornosti davčnih 
zastopnikov. Sekcija izvajalcev tehničnih pregledov motornih in priklopnih vozil je bila aktivno vključena v pripravo novih 
podzakonskih aktov Zakona o motornih vozilih. Organiziran je bil odmeven posvet o novem Zakonu o motornih vozilih 
ter tekoči problematiki v zvezi z izvajanjem le-tega. Pokazalo se je, da ima sprejeti zakon ogromno anomalij, ki se jih je 
poskušalo odpraviti v besedilu Pravilnika o registraciji, stekla pa je tudi priprava Pravilnika o tehničnih pregledih. Sekcija 
je podala tudi mnenje, da bi bila potrebna sprememba posameznih določb zakona o čemer je pisno seznanila ministra za 
promet, k spremembi zakona pa se še ni pristopilo. Sekcija za javni prevoz potnikov v linijskem in prostem cestnem prometu 
je podala pobudo za dvig tarife avtobusnih vozovnic, dvig stroškovne cene in kompenzacije. Uspešno je bila dvignjena le 
stroškovna cena ter kompenzacija za izvajanje GJS JPP. Združenje je zaradi nezagotavljanja zadostnih finančnih sredstev 
države za izvajanje GJS in neaktivnosti pristojnih, vložilo veliko napora in oblikovalo konkretne predloge za spodbude 
JPP. Sklican je bil tudi operativni sestanek s tremi državnimi sekretarji iz ministrstva za promet, okolje in službe vlade za 
podnebne spremembe, kjer so bile podane obljube o reševanju nastale situacije. Žal do konca leta brez pravih in konkretnih 
ukrepov. Podan je bil tudi predlog za spremembo Zakona o pravilih v cestnem prometu v 89. in 90. členu, vendar zaradi 
zamenjave vlade zakon v lanskem letu še ni bil spremenjen. 
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Turistično gostinska zbornica

V letu 2011 se je Turistično gostinska zbornica preoblikovala v samostojno pravno osebo, katera v skladu s Statutom GZS 
še naprej deluje v okviru sistema GZS. Turistično gostinska zbornica Slovenije (TGZ) je tako še bolj utrdila svojo vlogo v 
slovenskem gospodarskem prostoru. Leto 2011 je bilo za TGZ uspešno. Poleg rednih aktivnosti  smo izvedli nekatere velike 
strateške projekte: s socialnimi partnerji smo izpogajali in podpisali novo Kolektivno pogodbo dejavnosti gostinstva in 
turizma Slovenije, sodelovali smo pri pripravi nove Strategije razvoja turizma 2012-2016, sodelovali smo pri organizaciji 
prvih Dni slovenskega turizma, izdali smo priročnik Hotelsko gospodinjstvo in priročnik Smernice dobre higienske prakse 
in uporabe načel HACCP v gostinstvu. V prizadevanjih za izboljšanje pogojev gospodarjenja turizma in gostinstva smo 
z različnimi vladnimi resorji sodelovali pri pripravi, sprejemanju in implementaciji 46 normativnih aktov, z Generalnim 
direktoratom za notranji trg in storitve v Bruslju pa smo sodelovali pri implementaciji šestih direktiv. V pogajanjih smo 
uspešno dosegli tudi novo višino regresa za zaposlene v dejavnosti gostinstva in turizma. Veliko pozornost smo posvetili 
promociji deficitarnih gostinskih poklicev med učenci višjih razredov osnovnih šol ter uspešno izpeljali novo tekmovanje 
za Zlato kuhalnico na regionalnih ravneh in na državni ravni. Kot pomoč članstvu smo izdali tudi dve obsežnejši strokovni 
analizi: Kazalniki poslovanja gospodarskih družb gostinstva in turizma v letu 2010 in Analiza turističnega prometa 2005-
2010. Izdali smo tudi ponatis kataloga kampov v štirih jezikih. Z izobraževalnim seminarjem »Veščine turističnega vodenja« 
smo na novo poklicno pot peljali 31 bodočih turističnih vodnikov. V letu 2011 smo podelili 106 licenc turističnim agencijam, 
državni izpit za turističnega vodnika oziroma spremljevalca pa je opravilo 58 kandidatov. V okviru Dnevi slovenskega 
turizma smo izvedli odmevno razširjeno sejo upravnega odbora TGZ z vodstvi vseh turističnih gospodarskih asociacij, 
na veliki večerni slovesnosti smo dali posebna priznanja kuharju leta, natakarju leta, pokal leta in za življenjsko delo v 
turizmu, ter skupaj s sekcijo za gostinstvo in turizem pri OZS pripravili veliko slovesno pogostitev. Tradicionalno veliko 
tridnevno cehovsko prireditev, 58. Gostinsko turistični zbor, smo izvedli v Termah Čatež. Na strokovnih tekmovanjih v 33 
kategorijah je sodelovalo 350 tekmovalcev iz gospodarstva ter 200 učencev, študentov in dijakov. Podelili smo 323 medalj 
in 108 priznanj. Obiskovalcev je bilo spet več kot 5.000.

Zbornica kmetijskih in živilskih podjetij 

ZKŽP združuje, povezuje in zastopa kmetijska podjetja in podjetja živilskopredelovalne industrije v odnosu do državnih 
organov in evropskih panožnih združenj, oblikuje stališča in politiko do socialnih partnerjev ter drugih domačih in tujih 
asociacij, pospešuje razvoj dejavnosti ter pretok znanja, idej in dobre slovenske in evropske prakse v panogi. Zaradi 
zaostrenih gospodarskih in socialnih razmer je Zbornica v letu 2011 namenila velik poudarek intenzivnemu sodelovanju s 
ključnimi ministrstvi in izvajala proaktivnosti, z namenom optimizirati ključne kmetijske in živilske resorje, za izboljšanje 
konkurenčnosti slovenske živilskopredelovalne industrije. Intenzivno so bila zastopana stališča posameznih sektorjev, ki 
delujejo znotraj zbornice, tako na evropskem kot tudi na nacionalnem nivoju. Ker se poslovno okolje nenehno spreminja, je 
članstvo v EU združenjih izredno pomembno za pravočasno informiranje podjetij in za zastopanje nacionalnih interesov na 
nivoju EU. V letu 2011 smo v okviru Združenja kmetijskih podjetij ustanovili Sekcijo za sadjarstvo. Leto 2011 smo končali 
z 250 člani. Vsi so prejemali Aktualne novice, ki izidejo dvakrat na mesec in prinašajo analize, zakonodajo, obvestila in 
napovedi iz sektorja kmetijstva in živilskopredelovalne industrije ter nadaljevali z Bruseljnicami - tedenskimi novicami iz 
evropskih združenj, ki izidejo vsako sredo. Člani pa so o novostih s področja mednarodnega poslovanja informirani preko 
Mednarodnih novic. Sredstva za delovanje Zbornice smo pridobili tudi z izvajanjem izobraževalnih storitev in iz različnih 
evropskih projektov. Tako kot prejšnja leta je tudi leto 2011 delo na Zbornici zaznamovala že 4. faza nacionalne kampanje 
KUPUJEM SLOVENSKO. V lanskem letu smo okrepili sodelovanje s slovenskimi trgovci. Za obravnavo aktualnih tem smo 
pripravili pet javnih razprav, ki so jih gostila naša podjetja, podporniki kampanje Kupujem slovensko. Kot vsako leto doslej 
smo se predstavili na sejmu AGRA in se prvič udeležili sejma Narava zdravje. ZKŽP je v letu 2011 že tretjič organizirala 
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nacionalno tekmovanje na področju inovativnosti v živilstvu (ECOTROPHELIA SLOVENIJA 2011), ki je namenjeno študentom 
dodiplomskega in podiplomskega študija. Zmagovalna ekipa se je udeležila tudi evropskega tekmovanja EcoTrophelia 
Europe, na katerem so dosegli tretje mesto. Projekt Tradicionalni slovenski zajtrk je poleg kampanje Kupujem slovensko in 
nekaterih drugih aktivnosti pripomogel k pomenu lokalne pridelave in predelave. Več-partnerskemu projektu se je s svojimi 
člani pridružila tudi ZKŽP. Glavni namen projekta je izobraževati, obveščati in ozaveščati šolajočo mladino in vzporedno 
tudi širšo javnost o pomenu zajtrka v okviru boljših prehranjevalnih navad, pomenu in prednostih lokalno pridelanih živil 
slovenskega izvora, pomenu kmetijske dejavnosti za okolje in pomenu čebelarstva za kmetijsko pridelavo, gospodarske 
dejavnosti in za širše okolje. Člani ZKŽP so se projektu pridružili z donacijami živil. V lanskem letu je bil narejen pomemben 
korak tudi na področju urejanja odnosov v verigi preskrbe s hrano. V ta namen je bil podpisan Kodeks dobrih poslovnih 
praks med deležniki v agroživilski verigi.

Zbornica za poslovanje z nepremičninami

GZS ZPN je bila glavni organizator in izvajalec 22. posveta Poslovanje z nepremičninami, ki je potekal 17. in 18. novembra 
2011 v Portorožu, kjer smo obravnavali najaktualnejše teme na področju poslovanja z nepremičninami. Med njimi sta 
bili tudi dve okrogli mizi o Energetski prenovi stavb in o Nacionalnem stanovanjskem programu. Konec marca 2011 smo 
pripravili posvet o energetsko učinkovitih prenovah stavb in uvedbi delilnikov toplote v večstanovanjskih stavbah na sejmu 
MEGRA v Gornji Radgoni, v mesecu juniju pa smo v okviru akcije Plačam, kolikor porabim organizirali posvet na temo uvedbe 
delilnikov toplote. Marca smo v Ljubljani sodelovali skupaj z nekaterimi člani tudi na 2. mednarodnem sejmu nepremičnin 
in investicij PROPRIO. Sodelovali smo pri ponovni obravnavi v DZ sprememb in dopolnitev Zakona o zemljiški knjigi kot tudi 
pri obravnavi sprememb in dopolnitev Zakona o nepremičninskem posredovanju. Nobeden od zakonov sicer ni postal tak kot 
smo želeli, vendar so bile nekatere naše pripombe upoštevane. Pri spremembah Pravilnika o upravljanju večstanovanjskih 
stavb ni bilo upoštevano naše mnenje glede kreditov v breme rezervnega sklada stavb. Sodelovali smo tudi pri nastajanju 
novega Nacionalnega stanovanjskega programa vendar je ta do konca leta doživel le prvi delovni osnutek, ki ga bo morala 
nova vlada še temeljito dodelati. V okviru ZPN sta aktivno delovala Združenje družb za nepremičninsko posredovanje in 
Združenje ocenjevalskih podjetij, v končni fazi je bil dogovor o ustanovitvi Združenja upravnikov nepremičnin. V okviru ZOP 
je bila v začetku leta organizirana tiskovna konferenca o ocenjevanju nepremičnin. ZDNP je v mesecu februarju organiziral 
okroglo mizo in avgusta sprejel na zboru članov, po izčrpnih razpravah v delovni skupini in med člani, novi Kodeks dobrih 
poslovnih običajev v prometu z nepremičninami. Kodeks bo pripomogel pri prepoznavnosti in uveljavljenosti dejavnosti 
predvsem za tiste, ki so že ali še bodo sprejeli njegova določila kot osnovo za svoje ravnanje. V končni fazi pa so tudi 
predlogi standardnih določb Splošnih pogojev poslovanja in Pogodbe o posredovanju.

Zbornica komunalnega gospodarstva

V prejšnjem letu je bila glavna prioriteta naše zbornice nadaljevanje vsebinskega dela v okviru sekcij posameznih dejavnosti. 
Organizirali smo več javnih razprav o podzakonskih aktih s področja oskrbe s pitno vodo, odvajanja odpadnih voda in 
zbiranja in odlaganja komunalnih odpadkov. Posebej intenzivno smo se vključili v pripravo in razpravo o novem pravilniku 
o metodologiji za oblikovanje cen komunalnih storitev, ki naj bi nadomestil pravilnik, ki je začel veljati v mesecu avgustu 
2010. Predlagali smo vključitev številnih elementov projektne naloge »Izdelava metodologije za oblikovanje in spremljanje 
cen komunalnih storitev«, ki je bila financirana s strani zbornice in zaključena v letu 2009. Njen namen je bil analiza stanja 
na področju izvajanja osnovnih komunalnih dejavnosti s tehničnega in ekonomskega vidika in priprava predloga enotne 
metodologije za vse izvajalce gospodarskih javnih služb, ki bosta zagotavljala enostaven in transparenten mehanizem za 
oblikovanje in nadzor nad cenami. Žal je Vlada RS sprejela drugačno odločitev in zamrznila cene komunalnih storitev, ki 
velja še danes. Zaradi poenotenja priprave poslovnih poročil v okviru komunalnih podjetij je komisija za računovodske 
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in knjigovodske zadeve pripravila elaborat »Kazalniki uspešnosti poslovanja na področju gospodarskih javnih služb 
varstva okolja«. V elaboratu so podrobneje predstavljeni ključni računovodski kazalniki v povezavi s tehničnimi kazalci, 
ki so skupni vsem javnim službam, podana pa so tudi vsebinska pojasnila posameznih kazalnikov z namenom, da 
bodo izvajalcem v pomoč pri pripravi poslovnih poročil. Glede na zaskrbljujoče stanje komunalnega gospodarstva se je 
Upravni odbor zbornice že v letu 2010 odločil, da je potrebno oblikovati razvojne strategije za to področje in sicer na 
vseh ravneh: državni, lokalni ter na ravni izvajalcev gospodarskih javnih služb. Zbornici komunalnega gospodarstva, kot 
reprezentativnem interesnem združenju izvajalcev, pa je potrebno dati ustrezno vlogo. Zato je bila ustanovljena delovna 
skupina, ki je izdelala smernice dolgoročne strategije razvoja komunalnega gospodarstva. Pripravljena strategija je bila 
obravnavana na problemski konferenci komunalnega gospodarstva, ki je bila organizirana v mesecu septembru. Na njej so 
bile obravnavane aktualne problemske vsebine in poiskani odgovori na ključna vprašanja komunalnega gospodarstva. Na 
konferenco so bili povabljeni vodilni predstavniki pristojnih ministrstev, lokalnih skupnosti in izvajalcev javnih služb ter 
uveljavljeni domači in tuji strokovnjaki iz različnih institucij, ki so v dveh dneh analizirali stanje komunalnega gospodarstva, 
oblikovali razvojne usmeritve komunalnega gospodarstva ter opredelili pogoje za učinkovito izvajanje gospodarskih javnih 
služb. Tekom celega leta je zbornica posredovala članom interne elektronske informacije, skupaj 29 izdaj.

Zbornica založništva, knjigotrštva, grafične dejavnosti in radiodifuznih medijev

ZKGM združuje področja tiskarstva, izdajanja in založništva knjig, knjigotrštva in področje delovanja televizijskih in radijskih 
postaj. Knjižni založniki so v marcu organizirali natečaj in podelitev nagrade za izvirno slovensko slikanico ter promovirali 
slovenske slikanice na različnih razstavah in drugih dogodkih. V novembru je odprl vrata 28. slovenski knjižni sejem, na 
katerem so bile podeljene Schwentnerjeva nagrada, nagrada za najboljši literarni prvenec, nagrada za najlepšo slovensko 
knjigo in nagrada za najboljšega mladega prevajalca. Člani odbora za učbenike so na številnih tiskovnih konferencah 
opozorili na težave, ki jih so jih prinesli novi ukrepi ministrstva za šolstvo. S prevajalci smo nadaljevali pogovore o standardih 
in tarifah za prevajanje. Na področju knjigotrštva se nadaljuje e-prijava knjig in objava lestvice najbolj prodajanih knjig 
»Naj 10« v slovenskih knjigarnah. Na področju založništva časopisov in revij so se nadaljevale aktivnosti pri pripravi 
pripomb na zakonu o medijih, opozarjali smo na težavne gospodarske razmere v dejavnosti, predvsem upadanje prodaje 
in prihodkov iz oglaševanja. Člani združenja radiodifuznih medijev so pripravili obsežne pripombe – amandmaje na zakon 
o medijih. Nadaljevali smo s pogajanji tudi s kolektivno organizacijo SAZAS in Zavodom IPF za sklenitev sporazumov/
tarife za uporabo varovanih del. Na področju socialnega dialoga so se nadaljevala in zaključila pogajanja s področja 
časopisne-informativne, založniške in knjigotrške dejavnosti. Nadaljevali smo tudi z aktivnostmi za ustanovitev kolektivne 
organizacije za upravljanje z avtorskimi in sorodnimi pravicami na področju klipinga. Na področju grafike smo se vključili v 
delovanje odbora na CPI in sicer smo sodelovali pri prenovi standardov na področju tiskarstva in poklicev kulture.

Združenje za gozdarstvo 

Tudi v letu 2011 je združenje sodelovalo v skupini gozd-les, ki pripravlja izhodišča in ukrepe za oživitev gozdno-lesnega 
sektorja, ki je zadnje leta močno nazadoval, zlasti po številu zaposlenih. Skupina gozd-les, ki je bila imenovana s strani 
MG in MKGP, je imela več sej na katerih so se pripravljali predlogi in ukrepi, s katerimi bi Vlada RS pospešila sanacijo 
in oživitev tega sektorja, ki je bil nekoč paradni konj slovenskega izvoza. Ker Vlada RS ni upoštevala praktično nobenih 
pripomb k Uredbi o koncesiji za izkoriščanje gozdov v lasti RS, se je večina članic odločila za ustavno presojo. ZG je pri 
tem aktivno sodelovalo in koordiniralo aktivnosti. Ustavno sodišče je sicer zavrnilo presojo ustavnosti z obrazložitvijo, da 
še niso bila izčrpana vsa ostala pravna sredstva in se na nek način razglasilo za nepristojno. V letu 2011 se je pojavilo kar 
nekaj časopisnih člankov, v katerih so se našli tudi člani ZG. Po številu člankov je prednjačil Dnevnik. Ker so bile v člankih 
pogosto navedene polresnice ali netočnosti, smo v ZG pogosto reagirali in zahtevali popravke ali pa smo nestrinjanje 
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objavili v različnih rubrikah. Leto 2011 je bilo razglašeno kot mednarodno leto gozdov. ZG je bilo s strani MKGP-ja pozvano 
naj sodeluje v nekaterih dogodkih, ki so zaznamovali to leto. Osrednji dogodek je bil na Gozdarskem inštitutu Slovenije, 
kjer so bile prisotne številne vladne in nevladne inštitucije. Dogodek je počastil minister MKGP mag. Dejan Židan. Ob tem 
dogodku je še enkrat poudaril pomen gozdov za nacionalno gospodarstvo in povedal, da bo Vlada RS storila vse, kar je 
v njeni moči, da oživi gozdno-lesni sektor in mu da veljavo kot jo je imel nekoč. Na poti okrog Rožnika so se predstavile 
številne inštitucije s področja gozdarstva in med njimi tudi GZS, skupaj z nekaterimi članicami. V Šentjanžu pri Slovenj 
Gradcu je bila maja seja Odbora DZ za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano. Organizirana je bila na pobudo ZG. Ob tej 
priložnosti je bil poslancem DZ prikazan primer gozdno-lesne verige in sicer pri podjetju GG Slovenj Gradec d.d.. Splošna 
ocena je bila, da je to lep primer povezave gozdarstva s primarno in finalno predelavo lesa. Na poziv Sindikata gozdarstva 
Slovenije je bilo več usklajevalnih sestankov. ZG je koordiniralo sestanke skupaj s pogajalsko skupino. SGS je večkrat 
izrazil željo po povečanju izhodiščnih plač vendar je pogajalska skupina to zavrnila z utemeljitvijo, da je bilo povečanje 
predhodno leto enormno in da mora povečanje priznati tudi SKZG v aneksih, ki se podpisujejo vsako leto. Inšpektorji 
certifikatne hiše FSC so obiskali članico GGP, d.o.o., koordinacijo pa je prevzelo ZG. V sodelovanju s kanadskimi podjetniki 
slovenskega rodu smo organizirali strokovno ekskurzijo v Kanado, natančneje v Britansko Kolumbijo. Strokovne ekskurzije 
so se udeležili večinoma direktorji podjetij, ki imajo koncesijo za delo v državnih gozdovih, pridružilo pa se je tudi vodstvo 
SKZG RS, direktorica Irena Šinko in direktor gozdarskega sektorja mag. Stojan Rovan. Ekskurzija je potekala od 7. do 20 
septembra. Vseh udeležencev je bilo 19. Pri organizaciji ekskurzije je pomagala agencija Kompas d.d. iz Ljubljane. ZG je 
sodelovalo v različnih strokovnih telesih in organih med drugim v skupini za preveritev panožnih normativov in v skupini 
za izdelavo vodil dobrega ravnanja pri strojni sečnji. Obe strani sta bili imenovani s strani MKGP. 

Zbornica gorskih centrov

Leto 2011 se je začelo v nelagodnem vzdušju turističnih delavcev, ki so z nezadovoljstvom sprejeli sklep Ministrstva 
za šolstvo in šport o enotnih, enotedenskih zimskih počitnicah. V ZGC smo si zelo prizadevali prepričati odgovorne o 
škodljivosti sprejetega ukrepa, a smo naleteli na gluha ušesa. Kljub dokazljivim nasprotnim argumentom je Skupina 
za evalvacijo učinkov enotedenskih zimskih počitnic, imenovana s strani ministra za šolstvo in šport, ugotovila, da so 
učinki pozitivni in na podlagi tega ukrep podaljšala tudi v letu 2012. Skupni izpad prihodka je v turističnem gospodarstvu 
zaradi enotedenskih zimskih počitnic v letu 2011 ocenjen na od 10 do 15 milijonov evrov. Poleg navedenega so na obisk 
smučarjev na smučiščih oz. gorskih centrih bistveno vplivale težke razmere v slovenskem gospodarstvu. Obisk je bil v 
sezoni 2010/11 za več kot 20 % manjši od povprečja v predhodnih petih sezonah, kar je povzročilo slabše finančno 
poslovanje upravljavcev in posledično v veliki meri zaustavilo investicije. Kljub temu smo lahko upravičeno ponosni na 
investicije, ki so bile končane v lanskem letu: hotel na Golteh, štirisedežnica Pungart na Kopah, tekaški center z umetnim 
zasneževanjem na Rogli, adrenalinski Poletni park na Krvavcu, hotel Jakec na Treh kraljih in nove nastanitvene kapacitete 
na Ribniškem Pohorju. Tu je potrebno omeniti še pomembne investicije, ki so v teku in se bodo končale v letu 2012: 
Šport hotel ob tekaškem centru na Rogli, hotel Atrij v Termah Zreče, apartmajsko naselje na Golteh. Na nekaterih ostalih 
centrih so bile investicije v modernizacijo in povečanje kapacitet zasneževanja z nakupi novih snežni topov, za izboljšanje 
urejanja smučarskih prog pa nabave nekaj novih teptalnih strojev. V ZGC je vzklil projekt za pospeševanje in promocijo 
aktivnega preživljanja prostega časa v Sloveniji imenovan ACTIVE SLOVENIA. V okviru projekta želimo domačim in tujim 
gostom ponuditi najširšo paleto aktivnosti in drugih možnosti pod ugodnimi pogoji: smučanje, pohodništvo, kolesarjenje, 
plavanje, ogled prireditev, obisk muzejev, galerij, itd. Z veseljem ugotavljamo, da projekt postaja čedalje bolj prepoznaven v 
slovenskem prostoru in število imetnikov kartice ugodnosti Active Slovenia vztrajno narašča. V sodelovanju z Ministrstvom 
za notranje zadeve smo v mesecu maju pripravili »Sestanek po končani smučarski sezoni 2010/11«, v mesecu decembru 
pa »Posvetovanje pred smučarsko sezono 2011/12«. Na obeh dogodkih so se zbrali deležniki, ki aktivno vplivajo na 
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varnost na smučiščih: upravljavci smučišč, ZSŽ, SZS, MzP, MZ, MNZ, Policija, PIRS in IRSNZ. Cilj je usklajeno delovanje in 
povečanje varnosti na smučiščih. V mesecu juniju smo v sodelovanju z MNZ, MP in MzP uspešno organizirali mednarodni 
strokovni seminar na temo: Zakonodaja in izvajanje nadzora na smučiščih. Prisotni so poslušali predavanja predstavnikov 
iz Avstrije, Italije, Švice in Ministrstva za notranje zadeve ter izmenjali mnenja na temo smučarske zakonodaje. V letu 2011 
smo intenzivno sodelovali pri pripravi podzakonskih aktov: Pravilnik o reševanju in nudenju nujne medicinske pomoči 
na smučišču in Pravilnik o tehničnih pregledih žičniških naprav. Ravno tako smo s pripombami in predlogi sodelovali pri 
pripravi Predloga spremembe zakona o osnovni šoli in Zakona o vožnji z vozili v naravnem okolju. Naši predstavniki so 
aktivno sodelovali na mednarodnem področju pri delu organov združenj OITAF in FIANET. S CPU sodelujemo na področju 
izobraževanja žičničarskih delavcev in nadzornikov na smučišču. Uspešno smo zaključili projekt dodatnega oglaševanja 
Aktivnih počitnic v gorskih centrih s sofinanciranjem Ministrstva za gospodarstvo. Sodelovali smo tudi pri predstavitvi 
gorskih centrov v sklopu promocije STO na delovnih srečanjih in na sejmih doma in v tujini. 
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IME PRAVNE OSEBE ZASEBNEGA PRAVA: MATIČNA ŠTEVILKA: 5021979000

DAVČNA ŠTEVILKA: 73354376
SEDEŽ PRAVNE OSEBE ZASEBNEGA PRAVA:

v EUR (brez centov)

Tekočega leta Prejšnjega leta 
1 3 4 5

SREDSTVA (002+021+037) 001 31.228.813 31.437.579

A. DOLGOROČNA SREDSTVA (003+006+013+014+018) 002 26.094.857 26.901.012

I. Neopredmetena sredstva in dolgoročne aktivne časovne razmejitve (004+005) 003 210.330 200.452

00 1. Neopredmetena sredstva  in dolgoročne aktivne časovne razmejitve                            004 210.330 200.452

del 13, del 08 2. Predujmi za neopredmetena sredstva 005 0 0

II. Opredmetena osnovna sredstva (007 do 012) 006 18.809.605 19.486.028

del 02, del 03 1. Zemljišča 007 7.376.437 7.376.437

del 02, del 03 2. Zgradbe 008 10.835.484 11.430.256

del 04, del 05 3. Oprema 009 342.874 419.916

del 04, del 05 4. Druga opredmetena osnovna sredstva 010 254.810 259.419

del 02, del 04 5. Opredmetena osnovna sredstva v gradnji oziroma izdelavi 011 0 0

del 13, del 08 6. Predujmi za opredmetena osnovna sredstva 012 0 0

01 III. Naložbene nepremičnine 013 3.128.596 3.304.939

IV. Dolgoročne finančne naložbe (015 do 017) 014 3.919.511 3.880.835

6 1. Dolgoročne kapitalske naložbe 015 3.886.487 3.828.597

del 07 2. Dolgoročno dana posojila 016 33.024 52.238

del 07 3. Dolgoročni depoziti 017 0 0

GOSPODARSKA ZBORNICA SLOVENIJE

Dimičeva ulica  13, 1000 Ljubljana

2

PODATKI IZ BILANCE STANJA
na dan 31.12.2011

Konto Postavka Oznaka 
za AOP

Znesek

7. FINANČNO POSLOVANJE GZS V LETU 2011  
– POVZETEK BILANCE STANJA IN POSLOVNEGA IZIDA
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v EUR (brez centov)

Tekočega leta Prejšnjega leta 
1 3 4 52

Konto Postavka Oznaka 
za AOP

Znesek

V. Dolgoročne poslovne terjatve (019+020) 018 26.815 28.758

del 08 1. Dolgoročne poslovne terjatve do kupcev 019 0 0

del 08, 09 2. Druge dolgoročne poslovne terjatve 020 26.815 28.758

B. KRATKOROČNA SREDSTVA (022+023+029+032+036) 021 4.895.345 4.494.190

67 I. Sredstva (skupine za odtujitev) za prodajo 022 0 0

II. Zaloge (024 do 028) 023 37.715 37.731

30, 31, 32 1. Material 024 37.715 37.731

63 2. Proizvodi 025 0 0

60 3. Nedokončani proizvodi in storitve 026 0 0

65, 66 4. Trgovsko blago 027 0 0

del 13 5. Predujmi za zaloge 028 0 0

III. Kratkoročne poslovne terjatve (030+031) 029 491.756 567.325

del 08,12 1. Kratkoročne poslovne terjatve do kupcev 030 363.284 414.870

del 08, del13, 
14,15,16 2. Druge kratkoročne poslovne terjatve 031 128.472 152.455

IV. Kratkoročne finančne naložbe (033 do 035) 032 3.468.528 2.925.733

17 1. Kratkoročne kapitalske naložbe 033 0 0

del 07, del 18 2. Kratkoročno dana posojila 034 18.528 25.733

del 07, del 18 3. Kratkoročni depoziti 035 3.450.000 2.900.000

10, 11 V. Denarna sredstva 036 897.346 963.401

19 C. KRATKOROČNE AKTIVNE ČASOVNE RAZMEJITVE 037 238.611 42.377

del 99 Zabilančna sredstva 038 0 0

OBVEZNOSTI DO VIROV SREDSTEV (040+043+047+050+055+060) 039 31.228.813 31.437.579

A. USTANOVITVENI VLOŽEK (041+042) 040 0 0
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v EUR (brez centov)

Tekočega leta Prejšnjega leta 
1 3 4 52

Konto Postavka Oznaka 
za AOP

Znesek

del 90 1. Ustanovitveni vložek 041 0 0

del 90 2. Presežek iz prevrednotenja 042 0 0

B. PRESEŽEK PRIHODKOV OZIROMA ODHODKOV (044-045+046) 043 29.694.415 29.885.037

del 95 1. Presežek prihodkov 044 29.886.228 31.833.137

del 95 2. Presežek odhodkov 045 191.813 1.948.100

del 95 3.  Presežek iz prevrednotenja 046 0 0

C. REZERVACIJE IN DOLGOROČNE PASIVNE ČASOVNE RAZMEJITVE (048+049) 047 246.791 245.434

del 96 1. Rezervacije 048 246.791 245.434

del 96 2. Dolgoročne pasivne časovne razmejitve 049 0 0

Č. POSLOVNE OBVEZNOSTI (051 DO 054) 050 1.168.529 1.251.603

del 98 1. Dolgoročne poslovne obveznosti 051 0 0

22, del 98 2. Kratkoročne obveznosti do dobaviteljev 052 497.547 527.087

25 3. Kratkoročne obveznosti do zaposlencev 053 298.284 292.097

23, 24, 26, 28, 
del 98 4. Druge kratkoročne poslovne obveznosti 054 372.698 432.419

D. FINANČNE OBVEZNOSTI (056 DO 059) 055 0 0

del 97 1. Dolgoročna posojila finančnih organizacij 056 0 0

del 97 2. Dolgoročna posojila drugih pravnih oseb 057 0 0

del 27, del 97 3. Kratkoročna posojila finančnih organizacij 058 0 0

del 27, del 97 4. Kratkoročna posojila drugih pravnih oseb 059 0 0

29 E. KRATKOROČNE PASIVNE ČASOVNE RAZMEJITVE 060 119.078 55.505

del 99 Zabilančne obveznosti 061 0 0
v EUR (brez centov)

Tekočega leta Prejšnjega leta 
1 3 4 52

Konto Postavka Oznaka 
za AOP

Znesek

Obrazec  je  v skladu z Zakonom o računovodstvu (Uradni list RS, št. 23/99 in 30/02), z Zakonom o državni statistiki (Uradni list RS, št. 45/95 in 9/01) in z Letnim 
programom statističnih raziskovanj predpisala Agencija Republike Slovenije za javnopravne evidence in storitve (AJPES) v sodelovanju s Slovenskim inštitutom 
za revizijo.



Poročilo o delu GZS za leto 2011

IME PRAVNE OSEBE ZASEBNEGA PRAVA: MATIČNA ŠTEVILKA: 5021979000

DAVČNA ŠTEVILKA: 73354376
SEDEŽ PRAVNE OSEBE ZASEBNEGA PRAVA:

v EUR (brez centov)

Tekočega leta Prejšnjega leta
1 3 4 5

PRIHODKI OD POSLOVANJA
(081+086) 080 10.053.346 9.871.109

A. POSLOVNI PRIHODKI OD OPRAVLJANJA DEJAVNOSTI NEGOSPODARSKIH 
JAVNIH SLUŽB (082 do 084-085) 081 966.655 927.562

del 76 1. Prihodki iz sredstev javnih financ 082 966.655 927.562

del 76 2. Drugi prihodki od opravljanja dejavnosti negospodarskih javnih služb 083 0 0

3. Povečanje vrednosti zalog proizvodov in nedokončane proizvodnje 084 0 0

4. Zmanjšanje vrednosti zalog proizvodov in nedokončane proizvodnje 085 0 0

B. POSLOVNI PRIHODKI OD OPRAVLJANJA LASTNE DEJAVNOSTI (087+088-089) 086 9.086.691 8.943.547

del 76 1. Poslovni prihodki od opravljanja lastne dejavnosti 087 9.086.691 8.943.547

2. Povečanje vrednosti zalog proizvodov in nedokončane proizvodnje 088 0 0

3. Zmanjšanje vrednosti zalog proizvodov in nedokončane proizvodnje 089 0 0

77 C. FINANČNI PRIHODKI 090 180.122 159.433

78 Č. DRUGI PRIHODKI 091 81.552 129.055

D. CELOTNI PRIHODKI  (080+090+091) 092 10.315.020 10.159.597

2

GOSPODARSKA ZBORNICA SLOVENIJE

PODATKI IZ IZKAZA PRIHODKOV IN ODHODKOV
v obdobju od 01.01.2011 do 31.12.2011

Konto Postavka Oznaka 
za AOP

Znesek

Dimičeva ulica  13, 1000 Ljubljana



Poročilo o delu GZS za leto 2011

v EUR (brez centov)

Tekočega leta Prejšnjega leta
1 3 4 52

Konto Postavka Oznaka 
za AOP

Znesek

E. STROŠKI BLAGA, MATERIALA IN STORITEV (094 do 096) 093 3.488.598 4.243.533

del 70 1. Nabavna vrednost prodanega blaga 094 0 0

40 2. Stroški materiala 095 339.808 463.466

41 3. Stroški storitev 096 3.148.790 3.780.067

F. STROŠKI DELA (098 do 100) 097 4.397.892 4.824.676

del 47 1. Plače in nadomestila plač 098 3.305.042 3.608.437

del 47 2. Prispevki za socialno varnost zaposlencev 099 537.330 583.584

del 47 3. Drugi stroški dela 100 555.520 632.655

G. AMORTIZACIJA (102+103) 101 830.414 882.350

del 43 1. Amortizacija, nadomeščena v breme dolgoročno odoloženih prihodkov 102 0 0

del 43 2. Druga amortizacija 103 830.414 882.350

44 H. REZERVACIJE 104 8.405 12.267

48, 72 I. DRUGI STROŠKI (106+107) 105 1.572.528 1.865.442

72 1. Prevrednotovalni odhodki 106 1.065.474 1.294.878

48 2. Ostali drugi stroški 107 507.054 570.564

74 J. FINANČNI ODHODKI 108 4.254 826

75 K. DRUGI ODHODKI 109 204.742 278.603

L. CELOTNI ODHODKI   (093+097+101+104+105+108+109) 110 10.506.833 12.107.697

80 M. PRESEŽEK PRIHODKOV (092-110) 111 0 0

80 M. PRESEŽEK ODHODKOV (110-092) 112 191.813 1.948.100

del 81 N. DAVEK OD DOHODKOV PRIDOBITNE DEJAVNOSTI 113 0 0

del 81 O. ČISTI PRESEŽEK PRIHODKOV OBRAČUNSKEGA OBDOBJA (111-113) 114 0 0



Poročilo o delu GZS za leto 2011

v EUR (brez centov)

Tekočega leta Prejšnjega leta
1 3 4 52

Konto Postavka Oznaka 
za AOP

Znesek

89 P. PRESEŽEK ODHODKOV OBRAČUNSKEGA OBDOBJA (112+113) 115 191.813 1.948.100

del 80 R. PRESEŽEK PRIHODKOV IZ PREJŠNJIH LET, NAMENJEN POKRITJU PRESEŽKA 
ODHODKOV ALI IZBRANIH STROŠKOV OBRAČUNSKEGA OBDOBJA 116 0 0

S. POVPREČNO ŠTEVILO ZAPOSLENCEV NA PODLAGI DELOVNIH UR V 
OBRAČUNSKEM OBDOBJU (na dve decimalki)* 117 113,93 132,06

Š. ŠTEVILO MESECEV POSLOVANJA 118 12 12

Opomba:

Obrazec  je  v skladu z Zakonom o računovodstvu (Uradni list RS, št. 23/99 in 30/02), z Zakonom o državni statistiki (Uradni list RS, št. 45/95 in 9/01) in z Letnim 
programom statističnih raziskovanj predpisala Agencija Republike Slovenije za javnopravne evidence in storitve (AJPES) v sodelovanju s Slovenskim inštitutom 
za revizijo.

* Izračun podatka na AOP 117: Število delovnih ur v koledarskem (obračunskem) letu, za katere so zaposlenci dobili plačo in nadomestilo plače /(deljeno) s 
številom možnih delovnih ur za koledarsko (poslovno) leto.
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